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1.1.2.1.1. Proxectos de lei 
 
ı Cualificación de emendas á totalidade presentadas ao Proxecto de lei da calidade alimentaria  de 
Galicia [(doc. núm. 59988 (11/PL-000025)] 
 
― Do G. P. do Bloque Nacionalista Galego (doc. núm. 60972)                                                     224441 
― Do G. P. dos Socialistas de Galicia (doc. núm. 60974)                                                               224448 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
Admisión a trámite polo procedemento de urxencia asignación a comisión e publicación 
 
ı 61404 (11/POC-011157) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego ante o expediente de regulación de emprego comunicado 
pola empresa Einsa Print, das Pontes, e o número, as contías e a natureza das axudas que recibiu 
da Administración autonómica                                                                                                         224455 
 
ı 61433 (11/POC-011161) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre o incremento de ingresos de Augas de Galicia polos canons de xestión das depuradoras e da 
rede de colectores, o seu destino e os criterios de reinvestimento así como sobre as previsións res-
pecto da aprobación do Plan galego de saneamento                                                                   224459 
 
ı 61460 (11/POC-011166) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do estado en que se atopa a A-6                      224463 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 61167 (11/POC-011121) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
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Sobre as medidas do Goberno galego dirixidas á mellora da repartición da cota do xurelo na cam-
paña do 2024                                                                                                                                        224465 
 
ı 61173 (11/POC-011122) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis 
Sobre as melloras no Sistema educativo galego que derivarán dos últimos acordos da Xunta de Ga-
licia coas organizacións sindicais                                                                                                      224467 
 
ı 61176 (11/POC-011123) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a execución e a planificación orzamentaria no exercicio do 2023 das políticas dirixidas ás mu-
lleres, así como respecto da achega propia da Xunta de Galicia a estes programas               224469 
 
ı 61179 (11/POC-011124) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Pérez, Moisés e 6 máis 
Sobre o peche da central térmica das Pontes e a marcha do proceso de reindustrialización desta 
comarca                                                                                                                                                 224471 
 
ı 61193 (11/POC-011125) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta verbo da reapertura do consultorio de Goián, as compensacións ao 
Concello de Tomiño pola súa contribución económica neste tempo de traslado dos seus servizos 
médicos e os problemas de saturación no Centro de Saúde de Tomiño                                   224474 
 
ı 61205 (11/POC-011126) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a dotación de docentes de lingua galega en varios institutos do Bierzo no comezo deste curso 
e as previsións da Xunta verbo do programa de promoción do galego en comarcas estremeiras con 
Galicia                                                                                                                                                     224477 
 
ı 61216 (11/POC-011127) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a situación actual do Centro de Información á Muller (CIM) de Sarria, as previsións verbo 
dunha mellora da súa dotación de profesionais e o índice de agresións ás mulleres que ten esta 
comarca                                                                                                                                                 224480 
 
ı 61226 (11/POC-011128) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
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Sobre a suposta apertura dun expediente disciplinario ao persoal de inspección de servizos sociais, 
a normativa en que se ampara e a investigación dos feitos que se denuncian respecto da eficacia 
da actividade inspectora                                                                                                                     224484 
 
ı 61231 (11/POC-011129) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre os compromisos orzamentarios para 2024 en relación coa restauración do pazo de Lourizán, 
en Pontevedra, o mantemento do seu carácter público e o respecto ás súas características arqui-
tectónicas                                                                                                                                              224488 
 
ı 61235 (11/POC-011130) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre os obxectivos que persegue o Goberno galego coa modificación das normas de habitabili-
dade de Galicia do ano 2010                                                                                                              224491 
 
ı 61237 (11/POC-011131) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre as principais novidades introducidas no novo decreto da dependencia aprobado polo Go-
berno galego                                                                                                                                         224493 
 
ı 61239 (11/POC-011132) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Candia López, María Elena e 9 máis 
Sobre a situación en que se atopa o proxecto para a dotación da parroquia de Esperante, do con-
cello de Lugo, dunha rede de saneamento                                                                                     224495 
 
ı 61260 (11/POC-011133) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre os acordos parlamentarios de 2021 en relación coa elaboración dun plan e dun estatuto para 
a muller rural, a realidade da muller no rural galego e o traballo realizado neste eido nos últimos 
tres anos                                                                                                                                                224497 
 
ı 61263 (11/POC-011134) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre os acordos parlamentarios de 2021 en relación coa elaboración dun plan e dun estatuto para 
a muller rural, a realidade da muller no rural galego e o traballo realizado neste eido nos últimos 
tres anos                                                                                                                                                224500 
 
ı 61269 (11/POC-011135) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Davila, María Cristina 
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Sobre a dotación do cadro docente e de profesionais de apoio do IES Ramón Menéndez Pidal, da 
Coruña, para afrontar a incorporación dun novo alumno con necesidades especiais e as previsións 
da Xunta ante as demandas da comunidade educativa                                                               224503 
 
ı 61274 (11/POC-011136) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis 
Sobre a dotación actual do CEIP Bragade, de Oza-Cesuras, de profesionais docentes de educación 
especial e as previsións da Xunta de Galicia en relación co seu incremento                            224506 
 
ı 61282 (11/POC-011137) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia 
Sobre os avances producidos nos procesos de reversión ao dominio municipal da titularidade de 
terreos portuarios sen uso marítimo-pesqueiro                                                                            224508 
 
ı 61285 (11/POC-011138) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da primeira convocatoria de axudas económicas di-
rectas ás persoas diagnosticadas con esclerose lateral amiotrófica (ELA)                                 224513 
 
ı 61291 (11/POC-011139) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Candia López, María Elena e 8 máis 
Sobre a evolución do proxecto de construción do novo centro de saúde do barrio do Sagrado Co-
razón, en Lugo                                                                                                                                      224515 
 
ı 61301 (11/POC-011140) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación co cumprimento das obrigas derivadas 
da Lei de protección dos dereitos e do benestar dos animais                                                     224517 
 
ı 61305 (11/POC-011141) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre determinados feitos ocorridos no transporte escolar do IES de Poio que denuncian as fami-
lias, as medidas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para abordar esta situación e as súas previ-
sións de mellora                                                                                                                                   224520 
 
ı 61312 (11/POC-011142) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre a renovación do convenio da Unidade da Policía Nacional Adscrita así como respecto do seu 
financiamento                                                                                                                                      224524 
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ı 61318 (11/POC-011143) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre o cumprimento das obrigas da Lei de memoria democrática por parte do Goberno galego e 
o desenvolvemento de actos institucionais de conmemoración e de recoñecemento ás vítimas da 
Guerra Civil e do franquismo                                                                                                             224527 
 
ı 61321 (11/POC-011144) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as obras de acondicionamento no campo de fútbol do Couto, en Ourense, o cumprimento 
da normativa nalgúns elementos e os prazos previstos para o seu remate                             224530 
 
ı 61326 (11/POC-011145) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado da tramitación dun expediente de reposición da legalidade urbanística na parroquia 
de Lubre, concello de Bergondo, por parte da Axencia de Protección da Legalidade Urbanística 
                                                                                                                                                                224533 
ı 61336 (11/POC-011146) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina 
Sobre as razóns dos problemas de cobertura das prazas de médicos e médicas na atención prima-
ria, e en particular en determinadas especialidades, do Sistema público de saúde de Galicia 
                                                                                                                                                                224536 
ı 61340 (11/POC-011147) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín 
Sobre o orzamento, as funcións, a composición e a forma xurídica que vai ter o anunciado Centro 
do Coñecemento Xacobeo                                                                                                                 224540 
 
ı 61343 (11/POC-011148) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Pérez, Moisés e 6 máis 
Sobre os obxectivos da Axenda de impulso da minería sostible de Galicia 2030, as previsións que 
ten a Xunta respecto do seu desenvolvemento e a súa contribución aos novos modelos industriais 
                                                                                                                                                                224542 
ı 61351 (11/POC-011149) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Candia López, María Elena e 9 máis 
Sobre os proxectos de rehabilitación e posta en valor do pazo de Dona Urraca e da Casa da Torre, 
no barrio da Tinería, en Lugo                                                                                                             224544 
 
ı 61363 (11/POC-011150) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
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Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia dos informes respecto dos achados arqueolóxicos da 
rúa San Francisco, en Ferrol, e da posibilidade de levar a cabo o seu estudo e documentación 
                                                                                                                                                                224546 
ı 61372 (11/POC-011151) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre o estado da estrada de Ombre no parque natural Fragas do Eume, a evolución do número 
de visitantes recibidos neste espazo nos últimos anos e as queixas chegadas á Xunta canto ás con-
dicións dos seus accesos                                                                                                                    224549 
 
ı 61379 (11/POC-011152) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ojea Arias, Eduardo e Otero Rodríguez, Patricia 
Sobre a permanencia de asentamentos chabolistas en Galicia, as estratexias da Xunta de Galicia 
para a súa erradicación e o orzamento dedicado nesta lexislatura a este obxectivo              224552 
 
ı 61385 (11/POC-011153) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego canto ao impulso dun plan para afrontar as pragas 
que afectan os castiñeiros e ao establecemento de axudas ao sector da castaña                  224555 
 
ı 61388 (11/POC-011154) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre os datos da posta en marcha do programa de subvencións a concellos de menos de 20.000 
habitantes para rehabilitar edificacións e vivendas propias susceptibles de uso residencial ou alu-
gueiro social                                                                                                                                          224559 
 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 61165 (11/PRE-022040) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as medidas do Goberno galego dirixidas á mellora da repartición da cota do xurelo na cam-
paña do 2024                                                                                                                                        224562 
 
ı 61169 (11/PRE-022041) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta ante a posibilidade de acordar cos concellos un sistema áxil de agrupa-
mento de terras agrarias e establecer vías de comunicación cos particulares para facilitar a legali-
zación das concentracións informais                                                                                               224564 
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ı 61178 (11/PRE-022042) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a execución e a planificación orzamentaria no exercicio do 2023 das políticas dirixidas ás mu-
lleres, así como respecto da achega propia da Xunta de Galicia a estes programas               224568 
 
ı 61194 (11/PRE-022043) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta verbo da reapertura do consultorio de Goián, as compensacións ao 
Concello de Tomiño pola súa contribución económica neste tempo de traslado dos seus servizos 
médicos e os problemas de saturación no Centro de Saúde de Tomiño                                   224570 
 
ı 61206 (11/PRE-022044) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a dotación de docentes de lingua galega en varios institutos do Bierzo no comezo deste curso 
e as previsións da Xunta verbo do programa de promoción do galego en comarcas estremeiras con 
Galicia                                                                                                                                                     224573 
 
ı 61217 (11/PRE-022045) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a situación actual do Centro de Información á Muller (CIM) de Sarria, as previsións verbo 
dunha mellora da súa dotación de profesionais e o índice de agresións ás mulleres que ten esta 
comarca                                                                                                                                                 224576 
 
ı 61227 (11/PRE-022046) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a suposta apertura dun expediente disciplinario ao persoal de inspección de servizos sociais, 
a normativa en que se ampara e a investigación dos feitos que se denuncian respecto da eficacia 
da actividade inspectora                                                                                                                     224580 
 
ı 61232 (11/PRE-022047) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre os compromisos orzamentarios para 2024 en relación coa restauración do pazo de Lourizán, 
en Pontevedra, o mantemento do seu carácter público e o respecto ás súas características arqui-
tectónicas                                                                                                                                              224584 
 
ı 61241 (11/PRE-022048) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 4 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia da Coruña                                                                                          224587 

XI lexislatura. Número 585. 25 de outubro de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

224418

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


ı 61242 (11/PRE-022049) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia de Lugo                                                                                              224588 
 
ı 61243 (11/PRE-022050) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia de Ourense                                                                                        224589 
 
ı 61244 (11/PRE-022051) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 5 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia de Pontevedra                                                                                   224590 
 
ı 61262 (11/PRE-022052) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 5 máis 
Sobre os acordos parlamentarios de 2021 en relación coa elaboración dun plan e dun estatuto para 
a muller rural, a realidade da muller no rural galego e o traballo realizado neste eido nos últimos 
tres anos                                                                                                                                                224592 
 
ı 61270 (11/PRE-022053) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a dotación do cadro docente e de profesionais de apoio do IES Ramón Menéndez Pidal, da 
Coruña, para afrontar a incorporación dun novo alumno con necesidades especiais e as previsións 
da Xunta ante as demandas da comunidade educativa                                                               224595 
 
ı 61276 (11/PRE-022054) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis 
Sobre a dotación actual do CEIP Bragade, de Oza-Cesuras, de profesionais docentes de educación 
especial e as previsións da Xunta de Galicia en relación co seu incremento                            224598 
 
ı 61293 (11/PRE-022055) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 4 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que redu-
ciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia da Coruña 
                                                                                                                                                                224600 
ı 61294 (11/PRE-022056) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia de Lugo 
                                                                                                                                                                224601 
ı 61295 (11/PRE-022057) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia de Ou-
rense                                                                                                                                                      224602 
 
ı 61296 (11/PRE-022058) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 5 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia de Pon-
tevedra                                                                                                                                                   224603 
 
ı 61302 (11/PRE-022059) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación co cumprimento das obrigas derivadas 
da Lei de protección dos dereitos e do benestar dos animais                                                     224605 
 
ı 61306 (11/PRE-022060) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre determinados feitos ocorridos no transporte escolar do IES de Poio que denuncian as fami-
lias, as medidas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para abordar esta situación e as súas previ-
sións de mellora                                                                                                                                   224608 
 
ı 61313 (11/PRE-022061) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre a renovación do convenio da Unidade da Policía Nacional Adscrita así como respecto do seu 
financiamento                                                                                                                                      224612 
 
ı 61319 (11/PRE-022062) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre o cumprimento das obrigas da Lei de memoria democrática por parte do Goberno galego e 
o desenvolvemento de actos institucionais de conmemoración e de recoñecemento ás vítimas da 
Guerra Civil e do franquismo                                                                                                             224615 
 
ı 61322 (11/PRE-022063) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 

XI lexislatura. Número 585. 25 de outubro de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

224420

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as obras de acondicionamento no campo de fútbol do Couto, en Ourense, o cumprimento 
da normativa nalgúns elementos e os prazos previstos para o seu remate                             224618 
 
ı 61325 (11/PRE-022064) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado da tramitación dun expediente de reposición da legalidade urbanística na parroquia 
de Lubre, concello de Bergondo, por parte da Axencia de Protección da Legalidade Urbanística 
                                                                                                                                                                224621 
ı 61337 (11/PRE-022065) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina 
Sobre as razóns dos problemas de cobertura das prazas de médicos e médicas na atención prima-
ria, e en particular en determinadas especialidades, do Sistema público de saúde de Galicia 
                                                                                                                                                                224624 
ı 61341 (11/PRE-022066) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín 
Sobre o orzamento, as funcións, a composición e a forma xurídica que vai ter o anunciado Centro 
do Coñecemento Xacobeo                                                                                                                 224628 
 
ı 61364 (11/PRE-022067) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia dos informes respecto dos achados arqueolóxicos da 
rúa San Francisco, en Ferrol, e da posibilidade de levar a cabo o seu estudo e documentación 
                                                                                                                                                                224630 
ı 61373 (11/PRE-022068) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre o estado da estrada de Ombre no parque natural Fragas do Eume, a evolución do número 
de visitantes recibidos neste espazo nos últimos anos e as queixas chegadas á Xunta canto ás con-
dicións dos seus accesos                                                                                                                    224633 
 
ı 61380 (11/PRE-022069) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ojea Arias, Eduardo e Otero Rodríguez, Patricia 
Sobre a permanencia de asentamentos chabolistas en Galicia, as estratexias da Xunta de Galicia 
para a súa erradicación e o orzamento dedicado nesta lexislatura a este obxectivo              224636 
 
ı 61386 (11/PRE-022070) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego canto ao impulso dun plan para afrontar as pragas 
que afectan os castiñeiros e ao establecemento de axudas ao sector da castaña                  224639 

XI lexislatura. Número 585. 25 de outubro de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

224421

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


ı 61389 (11/PRE-022071) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre os datos da posta en marcha do programa de subvencións a concellos de menos de 20.000 
habitantes para rehabilitar edificacións e vivendas propias susceptibles de uso residencial ou alu-
gueiro social                                                                                                                                          224643 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Coñecemento da resposta, remisión aos deputados e publicación 
 
ı 61203 - 45873 (11/PRE-018637) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a xestión, o uso e a difusión dos selos de calidade agroalimentaria                               224646 
 
ı 61252 - 57649 (11/PRE-021763) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre os accidentes de circulación viaria en Ourense provocados pola irrupción de animais salvaxes 
                                                                                                                                                                224648 
ı 61251 - 57681 (11/PRE-021765) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto das estratexias para abordar o problema dos ac-
cidentes de circulación provocados polo acceso de xabarís ás estradas galegas                    224651 
 
ı 61250 - 58582 (11/PRE-021831) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da posibilidade de modificar a planificación da fu-
tura conexión entre a N-525 e o Complexo Hospitalario Universitario de Ourense                224654 
 
ı 61249 - 59102 (11/PRE-021864) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre os datos referidos ao estado da rúa da Granxa, en Ourense, e aos accidentes rexistrados 
nela, así como respecto das previsións da Xunta de Galicia no que atinxe á súa humanización e á 
mellora da seguridade viaria                                                                                                             224657 
 
ı 61360 - 59230 (11/PRE-021878) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego cara ao ano 2024 respecto dos custos que están asumindo 
os concellos na xestión dos centros de educación infantil de 0 a 3 anos e a ampliación da rede deste 
tipo de centros                                                                                                                                     224660 
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ı 61359 - 59407 (11/PRE-021884) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre as condicións, a dotación e o tipo de vínculo laboral do persoal que vai prestar os seus ser-
vizos na residencia de maiores promovida pola Fundación Amancio Ortega en Lugo           224663 
 
ı 61358 - 59448 (11/PRE-021890) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a igualdade de trato na asignación de fondos da Axencia Galega de Infraestruturas a través 
dos convenios que asina cos concellos                                                                                            224665 
 
ı 61357 - 59860 (11/PRE-021919) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre o incremento do risco de accidentes durante a tempada de emerxencia cinexética temporal 
en Ourense e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para evitar sinistros derivados da irrupción 
de animais salvaxes nas vías de circulación                                                                                    224668 
 
1.5. Procedementos relativos a outras institucións e órganos 
1.5.4. De ámbito europeo 
1.5.4.1. Unión Europea 
 
ı Resolución da Presidencia, do 19 de outubro de 2023, pola que se admite a trámite o escrito das 
Cortes Xerais polo que se achega documentación relativa a Proposta de decisión do Parlamento 
Europeo e do Consello pola que se modifica a Directiva 2014/62/UE no que respecta a determinadas 
obrigacións de presentación de información [COM (2023) 582 final] [2023/0355 (COD)] 
 
- 11/UECS-000348 (61344)  Consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade relativa a 
Proposta de decisión do Parlamento Europeo e do Consello pola que se modifica a Directiva 
2014/62/UE no que respecta a determinadas obrigacións de presentación de información [COM 
(2023) 582 final] [2023/0355 (COD)]                                                                                                2246671 
 
2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, 
organización e funcionamento 

2.3. Réxime e goberno interior 
2.3.2. Acordos e resolucións dos órganos da Cámara en materia de réxime e goberno 
interior  
2.3.2.2. Creación de órganos parlamentarios 
2.3.2.2.1. Solicitude de creación de comisións 
 
ı Acordo da Mesa do Parlamento, do 23 de outubro de 2023, polo que se admite a trámite o escrito 
dos GG. PP. Popular de Galicia, Bloque Nacionalista Galego e Socialistas de Galicia polo que solicitan 
a creación dunha comisión especial non permanente de estudo sobre a posible modificación da 
letra do himno de Galicia (doc. núm. 61264, 11/SCNP-000007)                                                   224680 
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4. Informacións e correccións de erros 

4.2. Correccións de erros 
 
ı Corrección de erros do Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia, do 3 de xullo de 2023, pola que 
se convocan probas selectivas para ingresar por promoción interna en catro prazas do corpo ad-
ministrativo (grupo C) do Parlamento de Galicia e pola que se aproban as bases reguladoras do 
procedemento de selección                                                                                                               224439 
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1. Procedementos parlamentarios 

1.1. Procedementos de natureza normativa 
1.1.2. Propostas de normas 
1.1.2.1. Proxectos e proposicións de lei 
1.1.2.1.1. Proxectos de lei 
 
Cualificación de emendas á totalidade presentadas ao Proxecto de lei da calidade alimentaria  
de Galicia [(doc. núm. 59988 (11/PL-000025)] 
 
A Mesa da Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes, na súa sesión do día 23 de 
outubro de 2023, adoptou o seguinte acordo:  
 
Cualificación de emendas á totalidade presentadas ao Proxecto de lei da calidade alimentaria  de 
Galicia, doc. núm. 59988 (11/PL-000025) 
 
Examinados os escritos presentados e dado que se axustan aos requisitos establecidos no Regula-
mento da Cámara, acorda a súa admisión co seguinte detalle: 
 
Emendas á totalidade 
 
— Do G. P. do Bloque Nacionalista Galego (doc. núm. 60972) 
— Do G. P. dos Socialistas de Galicia (doc. núm. 60974) 
 
Santiago de Compostela, 24 de outubro de 2023 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión 
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 23 de outubro de 2023, adoptou os seguintes acordos: 
 
Admisión a trámite polo procedemento de urxencia asignación a comisión e publicación 
 
- 61404 (11/POC-011157) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego ante o expediente de regulación de emprego comunicado 
pola empresa Einsa Print, das Pontes, e o número, as contías e a natureza das axudas que recibiu 
da Administración autonómica 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 61433 (11/POC-011161) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre o incremento de ingresos de Augas de Galicia polos canons de xestión das depuradoras e da 
rede de colectores, o seu destino e os criterios de reinvestimento así como sobre as previsións res-
pecto da aprobación do Plan galego de saneamento 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61460 (11/POC-011166) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do estado en que se atopa a A-6 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 61167 (11/POC-011121) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as medidas do Goberno galego dirixidas á mellora da repartición da cota do xurelo na cam-
paña do 2024 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 61173 (11/POC-011122) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Díaz Mouteira, María Sol e 6 máis 
Sobre as melloras no Sistema educativo galego que derivarán dos últimos acordos da Xunta de Ga-
licia coas organizacións sindicais 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61176 (11/POC-011123) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a execución e a planificación orzamentaria no exercicio do 2023 das políticas dirixidas ás mu-
lleres, así como respecto da achega propia da Xunta de Galicia a estes programas 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61179 (11/POC-011124) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Pérez, Moisés e 6 máis 
Sobre o peche da central térmica das Pontes e a marcha do proceso de reindustrialización desta 
comarca 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 61193 (11/POC-011125) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
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Sobre as previsións da Xunta verbo da reapertura do consultorio de Goián, as compensacións ao 
Concello de Tomiño pola súa contribución económica neste tempo de traslado dos seus servizos 
médicos e os problemas de saturación no Centro de Saúde de Tomiño 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61205 (11/POC-011126) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a dotación de docentes de lingua galega en varios institutos do Bierzo no comezo deste curso 
e as previsións da Xunta verbo do programa de promoción do galego en comarcas estremeiras con 
Galicia 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61216 (11/POC-011127) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a situación actual do Centro de Información á Muller (CIM) de Sarria, as previsións verbo 
dunha mellora da súa dotación de profesionais e o índice de agresións ás mulleres que ten esta 
comarca 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61226 (11/POC-011128) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a suposta apertura dun expediente disciplinario ao persoal de inspección de servizos sociais, 
a normativa en que se ampara e a investigación dos feitos que se denuncian respecto da eficacia 
da actividade inspectora 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61231 (11/POC-011129) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre os compromisos orzamentarios para 2024 en relación coa restauración do pazo de Lourizán, 
en Pontevedra, o mantemento do seu carácter público e o respecto ás súas características arqui-
tectónicas 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61235 (11/POC-011130) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre os obxectivos que persegue o Goberno galego coa modificación das normas de habitabili-
dade de Galicia do ano 2010 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61237 (11/POC-011131) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
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Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre as principais novidades introducidas no novo decreto da dependencia aprobado polo Go-
berno galego 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61239 (11/POC-011132) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Candia López, María Elena e 9 máis 
Sobre a situación en que se atopa o proxecto para a dotación da parroquia de Esperante, do con-
cello de Lugo, dunha rede de saneamento 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61260 (11/POC-011133) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre os acordos parlamentarios de 2021 en relación coa elaboración dun plan e dun estatuto para 
a muller rural, a realidade da muller no rural galego e o traballo realizado neste eido nos últimos 
tres anos 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61263 (11/POC-011134) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre os acordos parlamentarios de 2021 en relación coa elaboración dun plan e dun estatuto para 
a muller rural, a realidade da muller no rural galego e o traballo realizado neste eido nos últimos 
tres anos 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 61269 (11/POC-011135) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a dotación do cadro docente e de profesionais de apoio do IES Ramón Menéndez Pidal, da 
Coruña, para afrontar a incorporación dun novo alumno con necesidades especiais e as previsións 
da Xunta ante as demandas da comunidade educativa 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61274 (11/POC-011136) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis 
Sobre a dotación actual do CEIP Bragade, de Oza-Cesuras, de profesionais docentes de educación 
especial e as previsións da Xunta de Galicia en relación co seu incremento 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61282 (11/POC-011137) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Torrado Quintela, Julio e Otero Rodríguez, Patricia 
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Sobre os avances producidos nos procesos de reversión ao dominio municipal da titularidade de 
terreos portuarios sen uso marítimo-pesqueiro 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 
 
- 61285 (11/POC-011138) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da primeira convocatoria de axudas económicas di-
rectas ás persoas diagnosticadas con esclerose lateral amiotrófica (ELA) 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61291 (11/POC-011139) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Candia López, María Elena e 8 máis 
Sobre a evolución do proxecto de construción do novo centro de saúde do barrio do Sagrado Co-
razón, en Lugo 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61301 (11/POC-011140) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación co cumprimento das obrigas derivadas 
da Lei de protección dos dereitos e do benestar dos animais 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61305 (11/POC-011141) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre determinados feitos ocorridos no transporte escolar do IES de Poio que denuncian as fami-
lias, as medidas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para abordar esta situación e as súas previ-
sións de mellora 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61312 (11/POC-011142) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre a renovación do convenio da Unidade da Policía Nacional Adscrita así como respecto do seu 
financiamento 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 61318 (11/POC-011143) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre o cumprimento das obrigas da Lei de memoria democrática por parte do Goberno galego e 
o desenvolvemento de actos institucionais de conmemoración e de recoñecemento ás vítimas da 
Guerra Civil e do franquismo 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
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- 61321 (11/POC-011144) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as obras de acondicionamento no campo de fútbol do Couto, en Ourense, o cumprimento 
da normativa nalgúns elementos e os prazos previstos para o seu remate 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 61326 (11/POC-011145) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado da tramitación dun expediente de reposición da legalidade urbanística na parroquia 
de Lubre, concello de Bergondo, por parte da Axencia de Protección da Legalidade Urbanística 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61336 (11/POC-011146) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina 
Sobre as razóns dos problemas de cobertura das prazas de médicos e médicas na atención prima-
ria, e en particular en determinadas especialidades, do Sistema público de saúde de Galicia 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 61340 (11/POC-011147) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín 
Sobre o orzamento, as funcións, a composición e a forma xurídica que vai ter o anunciado Centro 
do Coñecemento Xacobeo 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 61343 (11/POC-011148) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Rodríguez Pérez, Moisés e 6 máis 
Sobre os obxectivos da Axenda de impulso da minería sostible de Galicia 2030, as previsións que 
ten a Xunta respecto do seu desenvolvemento e a súa contribución aos novos modelos industriais 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 61351 (11/POC-011149) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Candia López, María Elena e 9 máis 
Sobre os proxectos de rehabilitación e posta en valor do pazo de Dona Urraca e da Casa da Torre, 
no barrio da Tinería, en Lugo 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61363 (11/POC-011150) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
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Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia dos informes respecto dos achados arqueolóxicos da 
rúa San Francisco, en Ferrol, e da posibilidade de levar a cabo o seu estudo e documentación 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 61372 (11/POC-011151) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre o estado da estrada de Ombre no parque natural Fragas do Eume, a evolución do número 
de visitantes recibidos neste espazo nos últimos anos e as queixas chegadas á Xunta canto ás con-
dicións dos seus accesos 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61379 (11/POC-011152) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ojea Arias, Eduardo e Otero Rodríguez, Patricia 
Sobre a permanencia de asentamentos chabolistas en Galicia, as estratexias da Xunta de Galicia 
para a súa erradicación e o orzamento dedicado nesta lexislatura a este obxectivo 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos 
 
- 61385 (11/POC-011153) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego canto ao impulso dun plan para afrontar as pragas 
que afectan os castiñeiros e ao establecemento de axudas ao sector da castaña 
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes 
 
- 61388 (11/POC-011154) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre os datos da posta en marcha do programa de subvencións a concellos de menos de 20.000 
habitantes para rehabilitar edificacións e vivendas propias susceptibles de uso residencial ou alu-
gueiro social 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 61165 (11/PRE-022040) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as medidas do Goberno galego dirixidas á mellora da repartición da cota do xurelo na cam-
paña do 2024 
 
- 61169 (11/PRE-022041) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta ante a posibilidade de acordar cos concellos un sistema áxil de agrupa-
mento de terras agrarias e establecer vías de comunicación cos particulares para facilitar a legali-
zación das concentracións informais 
 
- 61178 (11/PRE-022042) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a execución e a planificación orzamentaria no exercicio do 2023 das políticas dirixidas ás mu-
lleres, así como respecto da achega propia da Xunta de Galicia a estes programas 
 
- 61194 (11/PRE-022043) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta verbo da reapertura do consultorio de Goián, as compensacións ao 
Concello de Tomiño pola súa contribución económica neste tempo de traslado dos seus servizos 
médicos e os problemas de saturación no Centro de Saúde de Tomiño 
 
- 61206 (11/PRE-022044) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e 2 máis 
Sobre a dotación de docentes de lingua galega en varios institutos do Bierzo no comezo deste curso 
e as previsións da Xunta verbo do programa de promoción do galego en comarcas estremeiras con 
Galicia 
 
- 61217 (11/PRE-022045) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a situación actual do Centro de Información á Muller (CIM) de Sarria, as previsións verbo 
dunha mellora da súa dotación de profesionais e o índice de agresións ás mulleres que ten esta 
comarca 
 
- 61227 (11/PRE-022046) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a suposta apertura dun expediente disciplinario ao persoal de inspección de servizos sociais, 
a normativa en que se ampara e a investigación dos feitos que se denuncian respecto da eficacia 
da actividade inspectora 
 
- 61232 (11/PRE-022047) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre os compromisos orzamentarios para 2024 en relación coa restauración do pazo de Lourizán, 
en Pontevedra, o mantemento do seu carácter público e o respecto ás súas características arqui-
tectónicas 
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- 61241 (11/PRE-022048) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 4 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia da Coruña 
 
- 61242 (11/PRE-022049) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia de Lugo 
 
- 61243 (11/PRE-022050) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia de Ourense 
 
- 61244 (11/PRE-022051) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 5 máis 
Sobre o número de persoas que agardan, e durante canto tempo, para obter unha praza de aten-
ción residencial na provincia de Pontevedra 
 
- 61262 (11/PRE-022052) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 5 máis 
Sobre os acordos parlamentarios de 2021 en relación coa elaboración dun plan e dun estatuto para 
a muller rural, a realidade da muller no rural galego e o traballo realizado neste eido nos últimos 
tres anos 
 
- 61270 (11/PRE-022053) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre a dotación do cadro docente e de profesionais de apoio do IES Ramón Menéndez Pidal, da 
Coruña, para afrontar a incorporación dun novo alumno con necesidades especiais e as previsións 
da Xunta ante as demandas da comunidade educativa 
 
- 61276 (11/PRE-022054) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Arangüena Fernández, Pablo e 2 máis 
Sobre a dotación actual do CEIP Bragade, de Oza-Cesuras, de profesionais docentes de educación 
especial e as previsións da Xunta de Galicia en relación co seu incremento 
 
- 61293 (11/PRE-022055) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 

XI lexislatura. Número 585. 25 de outubro de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

224433

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


Ortega Otero, Marina e 4 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia da Co-
ruña 
 
- 61294 (11/PRE-022056) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia de Lugo 
 
- 61295 (11/PRE-022057) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 2 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia de Ou-
rense 
 
- 61296 (11/PRE-022058) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e 5 máis 
Sobre o número de expedientes con libranza para persoas coidadoras do ámbito familiar que re-
duciron a contía ou o grao de dependencia por revisión de oficio desde 2021 na provincia de Pon-
tevedra 
 
- 61302 (11/PRE-022059) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e 2 máis 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego en relación co cumprimento das obrigas derivadas 
da Lei de protección dos dereitos e do benestar dos animais 
 
- 61306 (11/PRE-022060) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre determinados feitos ocorridos no transporte escolar do IES de Poio que denuncian as fami-
lias, as medidas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para abordar esta situación e as súas previ-
sións de mellora 
 
- 61313 (11/PRE-022061) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre a renovación do convenio da Unidade da Policía Nacional Adscrita así como respecto do seu 
financiamento 
 
- 61319 (11/PRE-022062) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Castro Rey, Paloma e Arangüena Fernández, Pablo 
Sobre o cumprimento das obrigas da Lei de memoria democrática por parte do Goberno galego e 
o desenvolvemento de actos institucionais de conmemoración e de recoñecemento ás vítimas da 
Guerra Civil e do franquismo 
 
- 61322 (11/PRE-022063) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis 
Sobre as obras de acondicionamento no campo de fútbol do Couto, en Ourense, o cumprimento 
da normativa nalgúns elementos e os prazos previstos para o seu remate 
 
- 61325 (11/PRE-022064) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes e Fernández Gómez, Alexandra 
Sobre o estado da tramitación dun expediente de reposición da legalidade urbanística na parroquia 
de Lubre, concello de Bergondo, por parte da Axencia de Protección da Legalidade Urbanística 
 
- 61337 (11/PRE-022065) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina 
Sobre as razóns dos problemas de cobertura das prazas de médicos e médicas na atención prima-
ria, e en particular en determinadas especialidades, do Sistema público de saúde de Galicia 
 
- 61341 (11/PRE-022066) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gallego Sanromán, María Leticia e Seco García, Martín 
Sobre o orzamento, as funcións, a composición e a forma xurídica que vai ter o anunciado Centro 
do Coñecemento Xacobeo 
 
- 61364 (11/PRE-022067) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre a valoración que fai a Xunta de Galicia dos informes respecto dos achados arqueolóxicos da 
rúa San Francisco, en Ferrol, e da posibilidade de levar a cabo o seu estudo e documentación 
 
- 61373 (11/PRE-022068) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández Alfonzo, Ramón e 2 máis 
Sobre o estado da estrada de Ombre no parque natural Fragas do Eume, a evolución do número 
de visitantes recibidos neste espazo nos últimos anos e as queixas chegadas á Xunta canto ás con-
dicións dos seus accesos 
 
- 61380 (11/PRE-022069) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ojea Arias, Eduardo e Otero Rodríguez, Patricia 
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Sobre a permanencia de asentamentos chabolistas en Galicia, as estratexias da Xunta de Galicia 
para a súa erradicación e o orzamento dedicado nesta lexislatura a este obxectivo 
 
- 61386 (11/PRE-022070) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Seco García, Martín 
Sobre as previsións que ten o Goberno galego canto ao impulso dun plan para afrontar as pragas 
que afectan os castiñeiros e ao establecemento de axudas ao sector da castaña 
 
- 61389 (11/PRE-022071) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre os datos da posta en marcha do programa de subvencións a concellos de menos de 20.000 
habitantes para rehabilitar edificacións e vivendas propias susceptibles de uso residencial ou alu-
gueiro social 
 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Coñecemento da resposta, remisión aos deputados e publicación 
 
- 61203 - 45873 (11/PRE-018637) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre a xestión, o uso e a difusión dos selos de calidade agroalimentaria 
 
- 61252 - 57649 (11/PRE-021763) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 3 máis 
Sobre os accidentes de circulación viaria en Ourense provocados pola irrupción de animais sal-
vaxes 
 
- 61251 - 57681 (11/PRE-021765) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto das estratexias para abordar o problema dos ac-
cidentes de circulación provocados polo acceso de xabarís ás estradas galegas 
 
- 61250 - 58582 (11/PRE-021831) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da posibilidade de modificar a planificación da fu-
tura conexión entre a N-525 e o Complexo Hospitalario Universitario de Ourense 
 
- 61249 - 59102 (11/PRE-021864) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
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Sobre os datos referidos ao estado da rúa da Granxa, en Ourense, e aos accidentes rexistrados 
nela, así como respecto das previsións da Xunta de Galicia no que atinxe á súa humanización e á 
mellora da seguridade viaria 
 
- 61360 - 59230 (11/PRE-021878) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego cara ao ano 2024 respecto dos custos que están asumindo 
os concellos na xestión dos centros de educación infantil de 0 a 3 anos e a ampliación da rede deste 
tipo de centros 
 
- 61359 - 59407 (11/PRE-021884) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e Rodil Fernández, Olalla 
Sobre as condicións, a dotación e o tipo de vínculo laboral do persoal que vai prestar os seus ser-
vizos na residencia de maiores promovida pola Fundación Amancio Ortega en Lugo 
 
- 61358 - 59448 (11/PRE-021890) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis 
Sobre a igualdade de trato na asignación de fondos da Axencia Galega de Infraestruturas a través 
dos convenios que asina cos concellos 
 
- 61357 - 59860 (11/PRE-021919) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis 
Sobre o incremento do risco de accidentes durante a tempada de emerxencia cinexética temporal 
en Ourense e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para evitar sinistros derivados da irrupción 
de animais salvaxes nas vías de circulación 
 
Santiago de Compostela, 24 de outubro de 2023 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª 
 
1.5. Procedementos relativos a outras institucións e órganos 
1.5.4. De ámbito europeo 
1.5.4.1. Unión Europea 
 
Resolución da Presidencia, do 19 de outubro de 2023, pola que se admite a trámite o es-
crito das Cortes Xerais polo que se achega documentación relativa a Proposta de deci-
sión do Parlamento Europeo e do Consello pola que se modifica a Directiva 2014/62/UE 
no que respecta a determinadas obrigacións de presentación de información [COM 
(2023) 582 final] [2023/0355 (COD)] 
 
- 11/UECS-000348 (61344)  Consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade relativa a 
Proposta de decisión do Parlamento Europeo e do Consello pola que se modifica a Directiva 
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2014/62/UE no que respecta a determinadas obrigacións de presentación de información [COM 
(2023) 582 final] [2023/0355 (COD)] 
 
No Rexistro Xeral do Parlamento de Galicia tivo entrada, co número 61344, escrito das Cortes Xerais 
polo que se achega documentación relativa á solicitude da Comisión Mixta para a Unión Europea 
en relación coa consulta sobre a aplicación do principio de subsidiariedade na Proposta de decisión 
do Parlamento Europeo e do Consello pola que se modifica a Directiva 2014/62/UE no que respecta 
a determinadas obrigacións de presentación de información [COM (2023) 582 final] [2023/0355 
(COD)]. 
 
Conforme o establecido na norma segunda das Normas reguladoras do procedemento para o con-
trol do principio de subsidiariedade nos proxectos lexislativos da Unión Europea (nos BOPG núms. 
276, do 16 de xullo de 2010 e 446, do 7 de abril de 2011), resolvo: 
 
1º. Trasladar o referido escrito á Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Inte-
rior, e mais aos portavoces dos grupos parlamentarios e ordenar a súa publicación no Boletín Oficial 
do Parlamento de Galicia. 
 
2º. Conforme o disposto na norma terceira das citadas normas, no prazo dos dez días naturais se-
guintes á remisión do proxecto de acto lexislativo, os grupos parlamentarios poderán presentar 
propostas de ditame motivado nas que deberán expoñer as razóns polas que consideran que o 
proxecto de acto lexislativo da Unión Europea resulta contrario, en todo ou en parte, ao principio 
de subsidiariedade. 
 
As propostas de ditame motivado presentaranse ante a Mesa, que as cualificará e admitirá a trámite 
se reúnen os requisitos establecidos neste acordo. 
 
A ausencia de propostas de ditame determinará a finalización do procedemento. 
 
3º. Dar conta desta resolución na próxima reunión da Mesa que teña lugar. 
 
Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2023 
Miguel Ángel Santalices Vieira 
Presidente 
 
2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior, 
organización e funcionamento 

2.3. Réxime e goberno interior 
2.3.2. Acordos e resolucións dos órganos da Cámara en materia de réxime e goberno 
interior  
2.3.2.2. Creación de órganos parlamentarios 
2.3.2.2.1. Solicitude de creación de comisións 
 
Acordo da Mesa do Parlamento, do 23 de outubro de 2023, polo que se admite a trámite 
o escrito dos GG. PP. Popular de Galicia, Bloque Nacionalista Galego e Socialistas de Galicia 
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polo que solicitan a creación dunha comisión especial non permanente de estudo sobre 
a posible modificación da letra do himno de Galicia (doc. núm. 61264, 11/SCNP-000007) 
 
Examinado o escrito dos grupos parlamentarios Popular de Galicia, do Bloque Nacionalista Galego 
e Socialistas de Galicia no que solicitan a creación dunha comisión especial non permanente de es-
tudo sobre a posible modificación da letra do himno de Galicia, visto o disposto no art. 51 Regula-
mento do Parlamento de Galicia e dado que se cumpre o requisito de lexitimación, a Mesa do 
Parlamento, na sesión do 23 de outubro de 2023, adoptou o seguinte acordo: 
 
1º. Admitir a trámite a solicitude. 
 
2º. Remitila, para audiencia, á Xunta de Portavoces. 
 
3º. Ordenar a súa publicación no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia. 
 
Santiago de Compostela, 24 de outubro de 2023 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª 
 
 
4. Informacións e correccións de erros 

4.2. Correccións de erros 
 
Corrección de erros do Acordo da Mesa do Parlamento de Galicia, do 3 de xullo de 2023, 
pola que se convocan probas selectivas para ingresar por promoción interna en catro 
prazas do corpo administrativo (grupo C) do Parlamento de Galicia e pola que se aproban 
as bases reguladoras do procedemento de selección 
 
Advertido un erro na base 6.1.1 do devandito acordo, publicado no Boletín Oficial do Parlamento de 
Galicia número 521, do 10 de xullo de 2023, procédese á súa corrección nos seguintes termos: 
 
Onde di: 
 
«― Segundo exercicio. Só para as persoas aspirantes que superaron o primeiro exercicio. 
 
Consistirá na resolución dun suposto práctico relacionado cos contidos do temario, para o que será 
requisito o manexo das ferramentas informáticas a que se refiren os temas 23, 24 e 25. Esta proba 
deberá realizarse nun ordenador que se lle facilitará a cada opositor. 
 
Valorarase a correcta utilización das ferramentas informáticas, a maquetación do documento, a or-
tografía e o axuste do seu contido ao tipo de documento de que se trate.  
 
O tempo máximo de duración desta proba será de dúas horas (2h) e valorarase de 0 a 15 puntos.  
 
A puntuación mínima para superar este primeiro exercicio será de 7,5 puntos.» 
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Debe dicir: 
 
«― Segundo exercicio. Só para as persoas aspirantes que superaron o primeiro exercicio. 
 
Consistirá na resolución dun suposto práctico relacionado cos contidos do temario, para o que será 
requisito o manexo das ferramentas informáticas a que se refiren os temas 23, 24 e 25. Esta proba 
deberá realizarse nun ordenador que se lle facilitará a cada opositor. 
 
Valorarase a correcta utilización das ferramentas informáticas, a maquetación do documento, a or-
tografía e o axuste do seu contido ao tipo de documento de que se trate.  
 
O tempo máximo de duración desta proba será de dúas horas (2h) e valorarase de 0 a 15 puntos.  
A puntuación mínima para superar este exercicio será de 7,5 puntos.» 
 
Santiago de Compostela, 23 de outubro de 2023 
Xosé Antón Sarmiento Méndez 
Letrado oficial maior 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no artigo 112 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte emenda á 

totalidade, de devolución, ao Proxecto de lei de calidade alimentaria de Galiza 

[11/PL-000025 (doc. núm. 59988)], en base ás seguintes consideracións: 

 

 Que a nación do Estado que aporta o 41% da produción láctea, que posúe os 

mil microclimas benignos aptos para a agricultura, que ve o seu territorio sucado por 

ducias de miles de cursos de auga, que chegou a ter 900.000 hectáreas cultivadas, 

que delas 337.000 correspondían a cereal en grao… e que hoxe pase das 600.000 

abandonadas, con 32.000 dedicadas a cereal en grao, e que importe para soster a 

alimentación animal tanto láctea coma de carne arredor de 3 millóns de toneladas 

dese insumo, é dicir esperpento. Porque só en Ucraína tiñamos emigradas 500.000 

hectáreas de terra cultivada, e aquí o lume chega a cada pouco ás casas. 

 Estamos diante dun proxecto de lei que formula desexos de felicidade a xeito 

de boliñas de nadal penduradas dunha árbore sen follas nin polas que as sosteñan. 

Unha lei máis, un texto máis para regulamentar o que case non existe. 

 Non pretendemos deprezar nin negar o valor das IXPs nin das DOs porque 

elas son a mostra viva do que podería ser e terá que ser cando este país recupere a 

razón e substitúa o actual goberno do abandono rural por outro que represente a vida 

que o noso territorio ofrece aos seus habitantes. 

 A exposición de motivos do proxecto de lei resulta cando menos chamativa. 

Fala dun país cunha agrogandaría vizosa, con variados e surtidos cultivos, coa 
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sostibilidade como alicerce, coa fixación de poboación coma norma guía… 

realmente insultante, burlesco… o mundo ao revés: 

A produción agroalimentaria en Galicia mantén o prestixio que 

historicamente fai que sexa recoñecida no resto do Estado español pola 

súa calidade, asociándose a producións sostibles moi vencelladas ao 

territorio e con capacidade para fixar poboación no rural grazas ao 

mantemento e creación de postos de traballo. A loita contra as 

prácticas desleais na produción e comercialización de alimentos debe 

ser un obxectivo prioritario. 

 Onde? De que país se fala? 

 Estamos diante dun intento de engadir máis lexislación, máis mesas de 

consulta que nada consultan. Púxose en práctica a normativa anterior, Lei 2/2005? 

Onde os pregos de condicións? Como resolvemos o tema do viño artesán? E os 

chourizos caseiros? Onde a artesanía alimentar? 

 Van aló 18 anos e nada se fixo, e agora tampouco. E a produción a menos… 

e este proxecto cumprindo un único cometido: buscar titulares para dicir que se fai o 

que non se fai, agora que estamos en campaña dual, en vez de promover e executar 

os cambios necesarios, en vez de facer cumprir a normativa anterior. 

 Porque do que aquí se fala é da alimentación escolleita, de bocados de 

celebración, a dunhas poucas veces, a que vén sendo símbolo… símbolo de que?  

Porque a realidade alimentaria galega actual provén de miles de quilómetros 

con combustibles fósiles adosados. Vaia, o KM 0 co de dentro para fóra. Podemos 

atopar, poñemos por caso, xouba do Mediterráneo procedente de Grecia a 1,80 

euros/quilo que non pagou o combustible do barco que a pescou.  
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 Soberanía Alimentaria, unha “palabrota” en dúas fases que non se debe 

pronunciar sen penitencia política. 

 Xa vimos o trato que recibiu a produción ecolóxica de parte da Consellería 

do Medio Rural neste pasado 2022, 2,6ME chorados, un raquítico 5,15% de SAU e 

esa venda en convencional de boa parte dos seus produtos. 

 Nin se menciona a necesaria revitalización dos mercados locais, da 

canalización dos excedentes do autoconsumo. Galiza continúa a ser unha realidade 

produtiva con agricultura e gandaría en autoconsumo na xente que aínda resiste no 

rural. Mais ten mil atrancos para comercializar eses excedentes, atrancos que coutan 

a expansión labrega e alimentaria e que proceden do desleixo interesado da 

Administración e na falta de apoio, con honrosas excepcións, dos concellos rurais as 

máis das veces por descoñecemento. 

 Botamos, pois, a faltar os necesarios Centros Comarcais de Apoio á 

Transformación e Comercialización Alimentaria onde xs produtorxs sexan 

informadxs  tecnicamente dos procesos, onde dispoñan de salas e utensilios e 

aparatos homologados para a transformación, envasado, conservación e etiquetado 

das súas producións facendo posible a tan cacarexada e manida estratexia  da granxa 

á mesa.  

Os mercados locais onde as transaccións son faladas, onde a garantía é o 

coñecemento mutuo e onde a supervisión sanitaria pode e debe ser directa. O 

produto local nos comedores escolares, nas residencias de maiores, nos comedores 

públicos, na restauración...nos supermercados e mercados... Onde está a lexislación 

mínima e práctica que ampare estas actividades  económicas desaparecidas pola 

modernidade do azulexo e do envasado en plástico?  Porque os concellos nada saben 
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de que poden dar amparo a estas producións e que teñen aí unha obriga de 

dinamización do rural. 

 Nada disto se aborda a serio neste proxecto de lei. Artesanía alimentaria, os 

alicerces necesarios para construír unha actividade agrogandeira que promova ese 

tan manoseado e refalado desenvolvemento rural. Na folla explicativa do 

anteproxecto de hai dous anos lemos: 

Este labor de control, sustentado no Regulamento (UE) 2017/625 do 

Parlamento Europeo e do Consello, do 15 de marzo de 2017, sobre os 

controis oficiais efectuados para garantir a aplicación da lexislación 

en materia de alimentos e pensos, constitúe un elemento indispensable 

para garantir a lealdade das transaccións comerciais, a seguridade 

xurídica das diferentes persoas operadoras e para non defraudar as 

expectativas das persoas consumidoras. Así mesmo, o citado 

regulamento, no seu artigo 139, prevé que os Estados membros 

establecerán normas sobre as sancións aplicables ás infraccións da 

lexislación en materia de alimentos e tomarán todas as medidas 

necesarias para garantir a súa aplicación. Indica ademais que as 

sancións establecidas deberán ser eficaces, proporcionadas e 

disuasorias. 

 De verdade que se están a referir ás producións locais? Porque se visitamos 

calquera supermercado dunha cidade ou dunha vila, máis do 80% dos alimentos 

frescos ou transformados proceden da lonxanía. 

Semella coma se fose para aproveitar o feito de que xa que imos facer a lei 

pois falamos da calidade diferenciada... que logo na verdade vén sendo o motivo 

desta lei. 
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Por outra parte, esta lei impulsa a calidade diferenciada na 

Comunidade Autónoma de Galicia, mellorando, integrando e 

desenvolvendo a súa regulación e reforzando a posta en valor dos 

produtos de calidade a través do apoio ás denominacións de orixe 

protexidas, ás indicacións xeográficas protexidas e a outras figuras de 

protección, para que os produtos galegos alcancen unha nova 

dimensión no mercado, máis competitiva e atractiva para a cidadanía. 

E mesmo no articulado do proxecto de lei continúa a envolvente literaria, con 

perdón : 

Esta lei ten por obxecto: 

a) Establecer o marco normativo que permita asegurar na Comunidade 

Autónoma de Galicia a calidade dos produtos alimentarios producidos, 

elaborados ou comercializados no seu territorio e a súa conformidade 

coa normativa de aplicación, en defensa da lealdade das transaccións 

comerciais e dos dereitos e intereses lexítimos das persoas produtoras 

primarias, operadoras económicas e profesionais do sector, así como 

das persoas consumidoras finais. 

 A canto se paga o quilo/canal/vacún en “Ternera Gallega”, e cal ven sendo o 

seu custo de produción ? Por que se excluíron das axudas as explotacións de menos 

de dez vacas nutrices? Seica non teñen calidade diferenciada ? E a pataca da Limia? 

Que relevo xeracional ten a produción da faba de Lourenzá a dez anos como non 

sexa a mans dun fondo de inversión calquera ou dunha agroindustria que envase 

faba procedente, poñamos por caso de Polonia? Como se xustifica a perda de 324 

granxas lácteas no primeiro semestre de 2023 sobre un total de 6.000? Onde a 
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Galiza 

 

produción de trigo do país que sustente o pan galego ? E que se fixo para divulgar as 

excelencias dentro de Galiza ? Ou é so para mandar para Barcelona? 

 Son estas as cuestións principais que nos moven a considerar innecesaria esta 

lei, e que, e en todo caso, vistas as políticas da Xunta que goberna o PP a respecto do 

tema agrogandeiro e do que se deu en chamar rural, chegaba cunha modificación do 

que foi quedando obsoleto na Lei 2/2005, en espera de que o proceso electoral en 

portas proporcione un novo equilibrio que aborde coa premura e intensidade precisas 

as solucións ao abandono e venda da nosa considerable riqueza agrogandeira e 

recupere a SAU necesaria para acadar un mínimo de soberanía alimentaria que a 

nación galega está demandando desde hai xa tempo. 

 

Polo anteriormente exposto, o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego formula esta emenda á totalidade ao Proxecto de lei de calidade alimentaria 

de Galiza, solicitando a devolución á Xunta de Galiza. 

 

Santiago de Compostela, 6 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Deputado do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 06/10/2023 18:14:01 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/10/2023 18:14:11 
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Á MESA DO PARLAMENTO  

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a través do portavoz e ao 

abeiro do disposto no artigo 112 do Regulamento da Cámara, presenta ante 

esa mesa a seguinte emenda á totalidade ao Proxecto de lei da calidade 

alimentaria de Galicia (doc. núm. 59988) con expresa petición de devolución 

por non estar de acordo nin co fondo nin coas disposicións que recolle.  

 

Galicia é unha potencia en indicativos de calidade agroalimentaria, pero debe 

converterse nunha potencia na valorización deses indicativos de calidade na 

achega de valor engadido entorno á agricultura ecolóxica, as cadeas curtas de 

distribución, a achega ao consumidor do valor engadido da produción 

agroalimentaria galega de calidade, por iso debemos poñer os nosos esforzos 

en fomentar a transformación e non só a produción agraria. 

 

O sector agroalimentario galego ao longo das tres últimas décadas reduciu a 

súa importancia macroeconómica pero mantivo un peso relevante na economía 

galega, pese a unha importante debilidade estrutural que non foi corrixida neste 

tempo ao centrarse na produción de materias primas e manter un 

desenvolvemento limitado da nosa industria transformadora.  

 

No ano 2015 a industria agroalimentaria galega aportaba o 36,2 % do VAB no 

sector, unha porcentaxe similar a que tiñamos en 2008 e mentres en España 

superaba o 50 % e nos países máis desenvoltos da UE este índice chegaba a 

dous terzos, o que supón que en Galicia a industria só engade 0,57 euros de 

cada euro de VAB de produción agraria mentres en España engade 1 euro e 

nos países máis desenvoltos preto de 2 euros.  
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Esa debilidade está relacionada con dous factores como son a exportación en 

bruto de bens gandeiros como o leite e a carne e a especialización das 

industrias galegas en derivados simples, que xeran un menor valor engadido e 

teñen unha demanda menos dinámica na que existe un gran poder de 

negociación das cadeas de distribución. Existen dentro desta mala situación, 

traxectorias de éxito como no cooperativismo entorno á avicultura e porcino e 

en menor medida na carne de vacún ou na industria  cervexeira e nas 

denominacións de orixe do sector vitivinícola, así como outras iniciativas 

empresariais de pequeno tamaño pero de gran dinamismo.  

 

O desenvolvemento experimentado desde a integración europea polas marcas 

oficiais de calidade, amparadas pola normativa comunitaria e con medidas de 

apoio no marco da PAC, concretamente dentro da política de desenvolvemento 

rural foi un fenómeno positivo, que implicou tanto ás explotacións agrarias 

como ás industrias e ás canles de comercialización. O número de produtos con 

este tipo de recoñecemento foi aumentando en Galicia, sobre todo desde finais 

da década de 1990, ata totalizar hoxe 34 marcas: 5 Denominacións de Orixe 

Protexidas (DOP) e 5 Indicacións Xeográficas Protexidas (IXP) no sector 

vitivinícola, 4 IX de augardentes e licores tradicionais, 5 DOP e 15 IXP noutros 

produtos agroalimentarios, máis a Agricultura Ecolóxica e está en tramitación a 

IXP do Capón de Vilalba. 

 

A traxectoria destas denominacións de calidade e o seu impacto económico 

real foi, non obstante, moi desigual destacando no lado positivo o éxito das 

cinco denominacións de orixe vitivinícolas que posibilitaron unha profunda 

reestruturación deste sector apoiada no dinamismo empresarial da industria, 

cunha aposta pola calidade que facilitou a súa presenza crecente nos 

mercados internacionais ou a IXP “Ternera Gallega”, que rexistrou un 

crecemento continuo que fai que contase no ano 2017 con máis de 7.800 

explotacións rexistradas e comercializaran máis de 1/5 da produción de carne 

de vacún, pero no extremo oposto atopámolo de novo no sector lácteo, as catro 
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DOP de queixos (Arzúa-Ulloa, Tetilla, San Simón da Costa e Cebreiro) só 

transforman o 1,8 % do leite que se produce en Galicia, polo que o seu papel é 

moi limitado, cunha gran dificultade para lograr unha adecuada valorización dos 

queixos elaborados e unha presenza menor nos mercados internacionais, coa 

única excepción da DOP San Simón da Costa, o que limita o seu impacto no 

sector. 

 

Temos numerosas DOP e IXP noutras producións que manteñen unha 

actividade reducida, xa que con datos do 2017, en 18 do 22 DOP/IXP de bens 

agroalimentarios, excluídas as vitivinícolas, o valor da produción 

comercializada non alcanzaba os 4 millóns de euros, non chegando en 12 

delas a 1 millón. Existe, por tanto, unha certa proliferación de produtos que 

accederon ao recoñecemento dunha marca oficial de calidade sen que iso se 

traducise ata o de agora nun desenvolvemento e unha presenza nos mercados 

de magnitude relevante. 

 

No ano 2011, a balanza comercial alimentaria en Galicia era practicamente 

cero, os datos de 2020 dados polo Instituto de Comercio Exterior de España 

revelaban que esa mesma balanza comercial alimentaria para o noso país 

estaba nun saldo negativo de 586 millóns de euros, nun contexto no que a 

balanza comercial alimentaria española estaba nun saldo positivo de 11.376 

millóns de euros, é dicir, unha comunidade como Galicia, potencia no ámbito da 

produción alimentaria, tiña en 2020 unha balanza comercial alimentaria 

negativa de preto de 600 millóns de euros, pero nos anos seguintes este saldo 

non mellorou, en 2022 foi negativo nuns 1.100 millóns de euros e dende 

xaneiro a xuño de 2023 o saldo negativo foi de 266 millóns de euros. 

 

A política da Consellería do Medio Rural está baseada no síndrome do DOG e 

a RTVG con continuos anuncios e contratacións sen publicidade nin 

concorrencia competitiva que non chegan a ningures, como por exemplo: 
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1. Os millóns de euros gastados e por gastar na creación do “NOVO GAIÁS” de 

Sergude en Boqueixón, investindo moitos millóns de euros dos fondos do noso 

sector agrario en ladrillo, mentres carecemos dunha boa estrutura organizativa 

e de persoal na Axencia de Calidade Alimentaria de Galicia (Agacal) e nos seus 

centros de formación e experimentación agroforestal e os centros de 

investigación esvaecen cando poderían ser un apoio esencial para os 

produtores das denominacións de orixe e indicacións xeográficas protexidas. 

 

2. Continuamos cunha preocupante perda da nosa superficie agraria útil, 

mentres se invisten centos de miles de euros en aldeas modelo, moitas delas 

sen unha actividade agraria planificada e definida e non actuamos en 

instrumentos máis efectivos de mobilización de terra e  

 

3. Se adxudican sen  publicidade e concorrencia pública miles de euros en 

contratos  menores, como sucedeu en temas como o de 

MERCAPROXIMIDADE e co SUPERFEIRÓN.  

 

Dende o Goberno galego deberíase fomentar un modelo que fuxise do 

clientelismo e o amiguismo actual e fose un modelo de defensa da calidade dos 

nosos produtos agroalimentarios con transparencia e igualdade de 

oportunidades entre todos os operadores agroalimentarios galegos, pero non 

atopamos que canles de comercialización de produtos agroalimentarios 

galegos de calidade se teñen auspiciado polo Goberno galego nos derradeiros 

catorce anos, máis aló de macrooperacións de marketing financiadas por vía 

de contratos menores. 

 

Esta lei vén a substituír á lei actual do ano 2005, unha lei que tivo que esperar 

14 anos para  desenvolverse para produtos artesáns, uns datos que falan da 

necesidade dunha maior aplicación do marco lexislativo existente por parte da 

Administración autonómica e non tanto a necesidade de novos marcos.  
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No Grupo Parlamentario Socialista botamos de menos no trámite desta nova 

lei, un estudo da situación actual que analizase o funcionamento da lei actual 

para paliar os erros e dificultades da súa aplicación que ao noso parecer é o 

entramado de consellos reguladores e entidades intermedias de certificación e 

control, que necesitan do apoio económico da administración para se manteren 

por incapacidade das pequenas explotacións e da pequena industria, mentres 

que as industrias e explotacións que non teñen unha figura de calidade á súa 

disposición, teñen uns custos e requisitos menores para poder comercializar os 

seus produtos no mercado local sen que en moitos casos a calidade destes 

alimentos certificados sexa detectada polo consumidor. 

 

Esta lei debería ter os mecanismos necesarios para que os produtos de 

calidade teñan requisitos máis áxiles, menos burocracia e menos custos que o 

produto non acollido a estes distintivos, do contrario non conseguiriamos os 

obxectivos marcados, para iso a Axencia Galega de Calidade Alimentaria 

debería de ter máis competencias e un equipo de máis profesionais do sector 

público que complementen as funcións que agora están a levar a cabo os 

consellos reguladores, encarecendo o produto ou complicando a súa 

comercialización, ademais de ter unha boa aplicación porque dificilmente se lle 

sacará partido a un novo texto lexislativo, se hai que esperar ao ano 2022 para  

publicar os criterios técnicos de produtos e a súa regulamentación, nunha lei 

que data do ano 2005. 

 

No que respecta aos órganos colexiados de Calidade que introduce como o 

Consello Alimentario de Galicia ou a Mesa da Calidade Alimentaria 

Diferenciada, que o texto di que poderán emitir informes facultativos non 

vinculantes e non teñen un marco temporal para a súa posta en marcha, 

cremos que deberían ostentar unhas funcións de maior carácter executivo para 

non atoparnos con órganos que non teñan un valor real. 
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O texto fala da creación dun sistema de certificación da calidade voluntario, 

cunhas normas de calidade que terán que sufragar os consellos reguladores e 

unha entidade de certificación encargarase de aplicalo. Isto supón uns custos 

de elaboración de normas, contratación da entidade de certificación igual ou 

similar aos sistemas de certificación de calidade que levan a cabo empresas e 

multinacionais, pero non sabemos quen vai asumir os custos de persoal, de 

tramitación das normas, a contratación da certificadora, e todo para que sexa 

voluntario, algo que podería realizar e financiar a Agacal para deixar que as 

empresas e os consellos reguladores se dediquen ao seu traballo de fomento 

da marca de calidade, á comercialización, o control da etiquetaxe, protexer a 

marca e denunciar fraudes, pero non para substituír á Administración en tarefas 

que podería realizar para apoiar ao sector na aposta pola calidade. 

 

Observamos unha lei que crea un bo número de entidades, órganos 

consultores non vinculantes, rexistros e normas técnicas sen establecer ningún 

prazo e cun custe dificilmente asumible por consellos reguladores pequenos e 

que pode poñer en risco o seu futuro.  

 

No ámbito da inspección e control, tal e como pasou noutros ámbitos ábrese a 

porta á privatización dos controis oficiais (inspeccións e tomas de mostras) coa 

regulación da figura de delegación e rexistro de entidades de certificación, algo 

co que discrepamos aínda que o permita o  regulamento europeo, pero baixo o 

noso parecer debera realizarse por parte da Agacal  co persoal necesario para 

realizar funcións propias dun servizo e control oficiais. 

 

O procedemento de toma de mostras non regula como sería o protocolo no 

caso de discrepancias cunha empresa que desexe facer unha análise 

contraditoria. Este procedemento que figura no R.D. 1945/1983 debería de 

terse especificado na lei. 
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Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

A lei autonómica debe de servir para desenvolver o marco lexislativo estatal e 

os regulamentos europeos que xa son de aplicación directa, polo que esta lei 

non debe deixar flocos para unha norma autonómica posterior que no caso do 

Goberno galego tardan despois décadas en realizar. 

 

En virtude de todo o exposto e das cuestión detalladas nesta emenda, 

considérase que o Proxecto de lei remitido debe ser rexeitado e devolto á 

Xunta de Galicia para a súa reconsideración. 

 

Parlamento de Galicia, 6 de outubro de 2023 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 06/10/2023 19:27:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Pérez López e Carmela González 

Iglesias, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 6ª polo trámite de 

urxencia, sobre a situación da empresa EINSA PRINT no Concello das Pontes. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada por causa da alarma social desta nova crise industrial 

na vila das Pontes e da brevidade dos prazos de negociación para evitar os 

despedimentos. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A empresa EINSA PRINT leva máis de 20 anos situada no Concello das Pontes 

sendo unha referencia internacional no ámbito da industria gráfica, a impresión e a 

loxística. 

Actualmente traballan no centro 227 persoas e a dirección da compañía ven de 

comunicar ao comité de empresa a súa intención de realizar un expediente de regulación 

de emprego de carácter extintivo, e aínda que está por determinar o alcance da medida 

proposta as primeiras impresións conducen ao pesimismo. 

É de salientar que esta empresa foi a primeira en instalarse nas Pontes ao calor 

do Plan de desenvolvemento económico-industrial que os sindicatos xunto con todo o 

corpo social da Vila conseguiron impulsar co concurso económico da Xunta de Galiza e 
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máis de ENDESA a finais dos anos 90 para paliar o impacto sobre o emprego que o 

peche da mina, previsto para uns anos máis tarde, podería ter no Concello das Pontes. 

Un plan impulsado en previsión, é dicir, antes de producirse o peche da mina. Un plan 

que avanzaba a través de reunións dunha comisión de seguimento que se reunía 

mensualmente e de recoñecido carácter executivo. 

A comparación coa crise e a parálise actual na vila das Pontes debería provocar 

senón a dimisión fulminante dos responsábeis políticos da promoción económica e 

industrial da Xunta de Galiza, si, cando menos, a vergoña máis absoluta. Hoxe en día co 

peche da central térmica xa autorizado polo goberno, mais solicitado formalmente en 

decembro do ano 2019, aínda non hai sobre a mesa plan ningún para paliar o desastre 

económico e social que este peche pode supoñer para o Concello das Pontes e para toda 

a comarca, con un impacto só no Concello das Pontes, estimado por un estudo realizado 

pola Universidade da Coruña, na destrución de máis de 1.200 empregos, e isto se ter en 

conta o anuncio que ven de realizar EINSA PRINT. 

 

Por todo isto formúnlase as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª  polo trámite de urxencia: 

Ten coñecemento a Xunta de Galiza dos plans de EINSA PRINT? 

Ten pensado a Xunta de Galiza reunirse co Comité de empresa de EINSA 

PRINT? 

Cantas axudas en forma de subvencións ten concedido a Xunta de Galiza a esta 

empresa ao longo da súa vida? Cales foron as cantidades e os anos de concesión? Cales 

foron os obxectivos destas subvencións? Confirmáronse? 
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Cantas axudas en forma de créditos ten concedido a Xunta de Galiza a esta 

empresa ao longo da súa vida? Cales foron as cantidades e os exercicios económicos 

nos que foron concedidos? Hai algún que aínda estea vivo? Cales son prazos e 

condicións para a súa amortización? 

Algunha das axudas concedidas pola Xunta de Galiza incluía garantías de 

emprego na vila das Pontes? 

Como é posíbel que a Xunta de Galiza 4 anos despois de coñecer o anuncio de 

ENDESA de pechar a central térmica careza dun plan de reactivación económica e 

industrial para a vila das Pontes? 

 

Santiago de Compostela, 20 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López  

Carmela González Iglesias 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 20/10/2023 15:54:37 

 

Daniel Pérez López  na data 20/10/2023 15:54:48 
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Carmela González Iglesias na data 20/10/2023 15:54:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto nos artigos 152 e 98 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª polo trámite de urxencia, 

sobre o incremento dos ingresos derivados do canon de xestión de depuradoras e do 

canon de xestión da rede de colectores. 

 

XUSTIFICACIÓN DA URXENCIA 

A urxencia vén motivada pola necesidade de que o Parlamento se posicione 

canto antes diante desta cuestión. 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Tal como foi anunciado e denunciado, os concellos que verten ás EDAR 

xestionadas pola Xunta viron incrementadas de maneira excesiva a facturación de 

Augas de Galicia como consecuencia da aplicación do canon de xestión de depuradoras 

e do canon de colectores, que entraron en vigor logo da aprobación da lei do ciclo da 

auga (Lei 1/2022, do 12 de xullo, de mellora da xestión do ciclo integral da auga). 

Este incremento aplícase a uns 38 concellos que verten as augas ás 28 

depuradoras que xestiona Augas de Galicia. Tal como figuraba na memoria económica 

da lei, a previsión do organismo era incrementar a recadación do canon de xestión de 

depuradoras (anterior coeficiente de vertedura) desde os 5,9 aos 12,4 millóns de euros. 
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A maiores, a Xunta prevía ingresar 6,2 millóns de euros por un gravame de nova 

creación, o canon de xestión de redes de colectores. 

Este incremento de 12 millóns de euros terán que asumilo os concellos que 

verten ás citadas EDAR, e repercutilo sobre as persoas contribuíntes nun contexto de 

forte incremento de prezos e dificultades económicas. 

Nos últimos meses os concellos afectados xa recibiron a notificación dos novos 

gravames con incrementos considerábeis. Chama especialmente a atención que a Xunta 

aplique o canon de xestión da rede de colectores -que basicamente consiste en gravar a 

auga da chuvia- sen ter en conta a precariedade das redes municipais e a necesidade de 

levar a cabo contiosos investimentos para melloralas. Investimentos que non están en 

condicións de levar a cabo os concellos sen apoio doutras administracións e sen unha 

planificación temporal mínima. 

Cómpre ter en conta que a Xunta non fixo os seus deberes, xa que non aprobou 

o Plan Galego de Saneamento (previsto na lei de augas de 2010) e en moitas zonas do 

país non aprobou Plans Locais de Saneamento, que deberían ser os instrumentos xerais 

de planificación para guiar as actuacións tanto de interese xeral como de interese local. 

Por outra parte, a orografía e a dispersión de poboación que caracteriza o noso 

país fan necesario e urxente o desenvolvemento dun novo modelo de redes de 

saneamento e depuración, substituíndo sempre que sexa posíbel as obsoletas e custosas 

infraestruturas grises por infraestruturas verdes, coa aplicación de alternativas de escala, 

adaptadas ao noso territorio e inspiradas nas “solucións baseadas na natureza”. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª  polo trámite de urxencia: 
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Cales foron os ingresos de Augas de Galicia polo canon de xestión de 

depuradoras e polo canon de xestión da rede de colectores, desde a entrada en vigor da 

lei de xestión do ciclo integral da auga? 

Cal foi o incremento con respecto á situación anterior á entrada en vigor da nova 

lei? 

Cales foron os ingresos de Augas de Galicia polo canon da auga, desde a entrada 

en vigor da lei de xestión do ciclo integral da auga? 

Que criterios aplica a Xunta para o reinvestimento dos ingresos derivados destes 

gravames? 

Que porcentaxe dos mesmos redundan nos concellos en que se recaudan? 

Como valora a Xunta a opción de aprobar unha moratoria na aplicación destes 

gravames, concedendo un prazo de entre 3 e 5 anos para levar a cabo as melloras 

necesarias nas redes de colectores e nas estacións depuradoras, mediante un plan 

plurianual de investimentos cofinanciado pola Xunta, o goberno central, os concellos e 

as deputacións provinciais? 

Cando ten previsto a Xunta aprobar o Plan galego de saneamento? 

 

Santiago de Compostela, 23 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 
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Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 23/10/2023 11:27:10 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 23/10/2023 11:27:20 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 23/10/2023 11:27:27 
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Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Á Mesa do Parlamento  
 
José Manuel Balseiro Orol, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, Belén 
Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias, Rubén Lorenzo Gómez e Begoña Freire 
Vázquez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo, 98, 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 
2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios polo 
trámite de urxencia.  
 
Xustificación da urxencia 
 
A urxencia ven motivada por coñecer a postura do Goberno galego sobre os prexuízos 
que está a causar a Galicia o grave deterioro que presenta a A-6. 
 
Os problemas coa A-6 acumúlanse. Por se fora pouco o corte provocado polo 
derrubamento, á altura de Pedrafita do Cebreiro, dun dos viadutos do Castro en xuño 
do pasado ano, que manterá pechada neste punto a autoestrada durante bastante 
tempo, o pasado 19 de outubro produciuse o derrubamento dun noiro, concretamente 
no punto quilómetro 450 dirección A Coruña. O sinistro, que milagrosamente non 
causou danos persoais, provocou un atasco maiúsculo e o desvío do tráfico pola N-VI, 
que terá que prolongarse por un tempo aínda non definido ata que se limpe a estrada e 
se asegure o terreo afectado. 
 
Por se foran poucos os atrancos que se acumulan nesta estrada, básica para a 
comunicación de Galicia coa Meseta, á mañá seguinte ao derrubamento do noiro, o 20 
de outubro, un novo accidente no desvío habilitado para sortear o peche dos viadutos, 
dirección Madrid, protagonizado por un camión dificultou o xa difícil tránsito de 
vehículos por esta zona.  
 
No que vai de 2023 producíronse 7 accidentes na zona do desvío. 
 
O caos na A-6, como é lóxico dadas as circunstancias, é un feito. E dada a próxima 
entrada do inverno, todo fai augurar que a situación non mellorará porque, ás obras de 
reconstrución do viaduto, a un desvío provisional controvertido e ao desprendemento 
do noiro, únese a falla de mantemento da estrada, cun estado moi deficiente do firme 
en moitos puntos, o que non fai máis que agravar os problemas xa existentes. 
Ante esta situación, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta  en 
Comisión:    
 
Que valoración fai o Goberno galego da situación na que se atopa a A-6?   
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Santiago de Compostela, 23 de outubro de 2023 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 23/10/2023 13:14:34 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 23/10/2023 13:14:52 

 
Ramón Carballo Páez na data 23/10/2023 13:15:08 

 
María Belén Salido Maroño na data 23/10/2023 13:15:22 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 23/10/2023 13:15:31 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 23/10/2023 13:15:43 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 23/10/2023 13:15:56 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

As negociacións dos Totais Admisibles de Capturas (TAC) e cotas para o ano 

2023 arroxaron entre outros resultados, que o xurelo do Cantábrico só se 

poderá pescar de xeito accesorio. 

 

Para os cerqueiros que capturan xurelo na zona VIIIc este reparto de cotas 

penalizounos  claramente xa que esta especie é  o sustento económico do 

sector do cerco en Galicia, do que viven   moitas embarcacións e moitos  

mariñeiros ao ser altamente dependentes da captura do xurelo e que durante o 

ano 2023 só puideron pescar de forma accesoria. 

 

 Cando se adoptou esta decisión reclamabamos o  apoio tanto do Goberno de 

España como da Xunta de Galicia,  que pasaba entre outras medidas, por unha 

parada temporal da flota afectada pola cota de xurelo que debería de levar 

consigo axudas que permitisen dalgunha maneira o sustento do sector, e que 

lle permitise subsistir ata a apertura das campañas da xarda e da anchoa. 

 

Por certo, iniciativa que levamos a debate para que a Xunta de Galicia  

traballase xunto co Goberno de España   de cara  a apoiar e conceder un paro 

temporal para a flota do cerco afectada pola limitación (só pesca accesoria)  na 

cota do xurelo e articular, por ambas administracións,  liñas de axudas 

económicas que lles permitan a esta flota subsistir ata a apertura de novas 

campañas: xarda e anchoa. Proposición non de lei que contou co apoio do 

Grupo Parlamentario Popular, pero que despois o Goberno galego non levou 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-1

G
Fr

D
ib

hJ
-4

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

224465

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-1GFrDibhJ-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

adiante este mandato parlamentario. O certo foi que o Goberno do Estado puxo 

medidas económicas para axudar ao sector do cerco, e inclusive outras 

administracións, sen competencia en materia pesqueira, como a Deputación 

Provincial da Coruña, articularon liñas de axudas económicas propias, cousa 

que non fixo a Xunta de Galicia. 

 

 Xunto a esas liñas de axudas económicas reclamábanse tamén medidas de 

cara  á próxima campaña, de cara á mellora do reparto na campaña de 2024, 

algo no que levan tempo a traballar  tanto o Ministerio de Pesca coma os 

representantes do sector. 

 

Ante esta situación, a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

Que medidas adoptou o Goberno galego de cara a mellorar o reparto de cota 

do xurelo  na campaña do 2024? 

 

Parlamento de Galicia, 11 de outubro de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 11/10/2023 17:21:22 

 
Julio Torrado Quintela  na data 11/10/2023 17:21:33 
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A Mesa do Parlamento 
 
Marisol Díaz Mouteira, José Luis Ferro Iglesias, Teresa Egerique 

Mosquera, Elena Suárez Sarmiento, Carlos Gómez Salgado, Felisa 

Rodríguez Carrera e Moisés Rodríguez Pérez, deputadas e deputados 
do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

4ª, Educación e Cultura. 

 
Galicia ten un dos mellores sistemas educativos, pero Galicia non se 
conforma. 
Por iso, a Xunta de Galicia no clima de diálogo coas organizacións 
sindicais,  ven de convocar recentemente a Mesa Sectorial Docente para 
trasladarlle unha proposta de mellora tanto no funcionamento do sistema 
educativo galego como das condicións laborais do profesorado sentando 
as bases da educación da vindeira década. 
 
O documento que a Consellería de Educación, Cultura, FP e 
Universidades  levou a Mesa viña a recoller unha serie de medidas en 
ámbitos como as rateos de estudantes por aula, a carreira profesional 
docente, a función directiva ou as tarefas administrativas. 
 
Na Xunta confiouse no diálogo coas organizacións sindicais para acadar 
un acordo de mellora educativa en beneficio do conxunto do sistema. 
 
Este diálogo abriuse o pasado 2 de outubro e, tras un proceso de 
negociación bastante rápido, tres reunións, a Xunta e 3 dos 4 sindicatos 
con representación na Mesa Sectorial Docente asinaron, no día de hoxe, 
11 de outubro, un acordo histórico para o ensino galego. 
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Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta 
en Comisión: 
 
Cales son as melloras que virán a enriquecer o sistema educativo galego 
froito do diálogo e negociación coas organizacións sindicais? 
 
 
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 13 de outubro de 2023 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Sol Díaz Mouteira  na data 13/10/2023 11:30:01 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 13/10/2023 11:30:29 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 13/10/2023 11:31:08 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 13/10/2023 11:31:23 

 
Gómez Salgado, Carlos na data 13/10/2023 11:31:58 

 
María Felisa Rodríguez Carrera na data 13/10/2023 11:32:11 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 13/10/2023 11:32:26 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O nivel de execución orzamentaria da Xunta de Galicia nos programas da 

Secretaría Xeral de Igualdade no primeiro trimestre do exercicio de 2023 era 

verdadeiramente baixo, e por iso pedimos explicacións, pero unha vez 

coñecidos os dos segundo trimestre temos que mostrar a nosa fonda 

preocupación pola falla de planificación que ano tras ano demostra a Xunta de 

Galicia nunha cuestión de tanta importancia como son as políticas dirixidas ás 

mulleres. 

 

No ecuador deste ano, do programa de apoio á conciliación da vida laboral e 

persoal e outros servizos de protección está executado unicamente o 4,9 % do 

crédito vixente; tan só un millón de euros destinado a favorecer a conciliación 

das familias, o que redunda negativamente na consecución da igualdade real e 

efectiva. 

 

Pero é que tampouco, nun período no que dúas mulleres galegas foron 

asasinadas, parece que o Goberno teña desenvolvido ou posto en marcha 

accións de calado que permitan loitar contra a violencia machista á vista da 

baixa execución, apenas un 21,1 %, do programa de Protección e apoio das 

mulleres que sofren violencia de xénero. Unha porcentaxe moi similar de 

execución orzamentaria presenta o de Accións para a igualdade, protección e 

promoción da muller. 

 

Por todo isto, e unha vez actualizados os datos, volvemos preguntar: 
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1. Considera o Goberno galego que debe mellorar a súa planificación 

orzamentaria anual no tocante ás políticas dirixidas ás mulleres? 

 

2. Como valora o Goberno galego a baixa execución orzamentaria do segundo 

trimestre do ano 2023 da Secretaría Xeral de Igualdade ? 

 

3. Considera que a recorrente baixa execución a mediados de ano destes 

programas responde á escasa achega orzamentaria propia da Xunta de 

Galicia? 

 

Parlamento de Galicia, 13 de outubro de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 13/10/2023 13:12:18 

 

Noelia Otero Lago na data 13/10/2023 13:12:31 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Moisés Rodríguez Pérez, Cristina Sanz Arias, José Antonio Armada 

Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Susana López Abella, Fernando Pérez 

Domínguez e Borja Verea Fraiz, deputados do Grupo Parlamentario 

Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes 
do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 

pregunta oral en Comisión 6ª Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 
 
Tras 46 anos de historia a central térmica emprazada no municipio coruñés 
de As Pontes deixa de operar, logo queimar todas as súas existencias de 
carbón e desacoplarse da rede eléctrica. 
 
As traballadoras e traballadores adscritos a este centro, os das empresas 
auxiliares, os transportistas e todo o emprego vinculado á central vese 
forzado á reconversión nun futuro inmediato. 
 
O Grupo Popular -e tamén o Goberno galego- leva advertindo desde hai 
tempo sobre a improvisación do Goberno de España no proceso de crise 
industrial da comarcas afectadas polo peche das súas térmicas. 
 
A única garantía pasaría pola reindustrialización vinculada a ao concurso 
de transición xusta e á materialización dalgún dos proxectos que prevén 
instalarse na zona, moitos deles no ámbito das enerxías renovables. 
 
Así, a execución e viabilidade de todos estes proxectos está condicionada 
á imprescindible axilización e xestión dos Pertes, en particular, ao Perte de 
descarbonización e a un compromiso firme a favor desta comarca. 
 
Que o Goberno central non teña dado ningún paso neste sentido non é 
máis que outro sinal inequívoco de que Moncloa non conta cun plan para 
afrontar o peche das centrais térmicas galegas que asegure un mix  
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enerxético e dea tranquilidade aos sectores afectados e aos seus 
traballadores. 
 
É polo que, as deputadas e deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta: 
 
- Que valoración fai o Goberno galego sobre o peche da central térmica de 
As Pontes e a marcha do proceso de reindustrialización desta comarca?  
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 13 de outubro  2023. 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 13/10/2023 13:22:25 

 
José Antonio Armada Pérez na data 13/10/2023 13:22:41 

 
Fernando Pérez Domínguez na data 13/10/2023 13:22:53 

 
Susana López Abella na data 13/10/2023 13:23:23 

 
Cristina Sanz Arias na data 13/10/2023 13:23:37 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 13/10/2023 13:23:53 
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Borja Verea Fraiz na data 13/10/2023 13:24:25 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, deputado 

e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a reapertura do consultorio médico de Goián (concello de 

Tomiño). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

No ano 2008, o consultorio médico de Goián (Tomiño) mudouse, previa 

autorización do SERGAS, á casa reitoral situada no centro da vila. O novo local, 

alugado mediante un convenio co bispado de Tui-Vigo, supuxo un aumento de 

superficie con respecto ao anterior local e unha mellora en canto ás condicións para a 

prestación da asistencia sanitaria. 

Durante a crise da COVID 19 a Xunta decidiu pechar o consultorio de Goián e 

trasladar o servizo ao centro de saúde de Tomiño. Posteriormente, a Xerencia da Área 

de Vigo comunicou ao concello a necesidade de dispor dun novo inmóbel que cumprise 

os parámetros da nova guía de protocolos por mor da pandemia. O 30 de decembro de 

2022 remitiu ao concello un escrito cos requisitos a cumprir polo novo espazo. 

A partir dese momento, o goberno municipal traballou para procurar un espazo 

que reunise as condicións requiridas e logo de realizar as correspondentes obras de 

acondicionamento puxo a disposición da Xerencia da Área Sanitaria de Vigo un novo 

inmóbel con data do 31 de marzo de 2023. Desde esta data, o SERGAS dotou de 

equipamento o local e o concello paga as mensualidades do alugueiro (630.15 euros ao 
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mes) e as subministracións de diferentes servizos. En total, até o mes de xullo de 2023 o 

concello asumiu gastos por un importe de 18.500 euros. 

Ao longo dos meses de abril, xuño e xullo de 2023, o concello de Tomiño 

dirixiu escritos á Xerencia e ao conselleiro de Sanidade, demandando a posta en 

funcionamento do consultorio de Goián.  

A esta situación hai que engadir a falta de persoal do centro de saúde de 

Tomiño, xa que non se cobren as baixas e vacacións do persoal médico, o que deriva no 

empeoramento do servizo, a saturación e unha maior tardanza nas citas. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª  : 

Cando ten previsto a Xunta reabrir o consultorio médico de Goián, para o cal o 

concello puxo un novo local a disposición desde o mes de marzo de 2023? 

Vai a Xunta facerse cargo dos gastos que supuxo para o concello o alugueiro e 

mantemento do novo local no tempo en que permaneceu sen abrir ao público? 

Vai o SERGAS cubrir as baixas e vacacións do persoal sanitario e administrativo 

do centro de saúde de Tomiño? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 
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Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 16/10/2023 09:33:19 

 

Iria Carreira Pazos na data 16/10/2023 09:33:23 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 16/10/2023 09:33:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Cristina Fernández Davila, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª, sobre a necesidade de consolidar o programa de 

promoción da lingua galega nas comarcas estremeiras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O artigo 21 da Lei de normalización lingüística regula a necesidade de “protexe-

la lingua galega falada en territorios limítrofes coa Comunidade Autónoma”, en 

consonancia co ditado no artigo 35 do Estatuto da Autonomía. 

Neste sentido, o goberno galego ter articulado un programa de promoción do 

galego nos institutos do Bierzo. 

Con todo, o presente curso escolar comezou coa ausencia de profesorado de 

galego en tres institutos da comarca: o Europa e o Virgen de la Encina de Ponferrada e 

mais o Bergidum Flavium de Cacabelos. 

Transcorrido un mes desde o comezo do curso, aínda non hai resposta do 

goberno galego nin se percibe unha pronta solución, o que está a xerar descontento entre 

a comunidade educativa, ademais de vulnerar o dereito á docencia en galego para o 

alumnado matriculado, así como as validacións desa formación cos correspondentes 

niveis do Celga. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

- Por que, un mes despois de comezar o curso, o alumnado de tres institutos do 

Bierzo aínda non teñen profesorado para impartir lingua galega? 

- Ten recibido o goberno galego esta demanda por parte dos centros e das 

familias afectadas? 

- Que está a facer a Xunta para resolver este problema á maior brevidade? 

- Que proxecto ten a Xunta para ampliar e consolidar este programa de 

promoción da lingua galega nas comarcas estremeiras? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas  

Cristina Fernández Davila 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 16/10/2023 11:40:17 
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Cristina Fernández Davila na data 16/10/2023 11:40:31 

 

Daniel Castro García  na data 16/10/2023 11:40:36 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Noa Presas Bergantiños e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª . 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Os CIM están integrados na carteira de servizos básicos para a poboación, sendo 

fundamentais para que as mulleres de xeito individual acaden un nivel de protección 

ante diversas circunstancias vitais que provocan profundas desigualdades e as deixan en 

situación de necesidade. 

Tamén a nivel social o seu papel é importante para unha sociedade en igualdade, 

cuestións como a difusión, a divulgación ou a formación en igualdade de oportunidades 

provocan melloras na vida das persoas tanto de xénero masculino como feminino, 

facendo unha sociedade máis inclusiva. 

Debemos sinalar de xeito específico o importante papel que os CIM 

desenvolven na atención ás mulleres vítimas de violencia de xénero, para que estas 

poidan acceder aos recursos existentes na Comunidade Autónoma. Na maioría dos casos 

esta xestión ha de ser urxente e multiprofesional, porque deben intervir policía, servizos 

sanitarios, psicolóxicos, xudiciais e sociais. Esta protección que ofrecen pode sela 

diferencia entre a vida e a morte para estas mulleres e en todo caso pode supoñer o 

único modo de elas acaden unha vida o máis plena posible. 
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Podemos asegurar que sendo un servizo imprescindible, no rural pode selo 

moito máis, as circunstancias de necesidade e maltrato son moito máis opacas que nos 

ámbitos urbanos xa que esta sociedade está moi masculinizada, máis illada e nela 

permanecen máis arraigadas aínda condutas de índole machista mentres, as redes de 

sororidade entre as mulleres son máis escasas, tamén se incrementan as dificultades para 

escapar ao control machista polo que unha relativa proximidade dos recursos ten un 

valor en si mesmo. 

A comarca de Sarria leva meses carecendo de asistencia integral no CIM da 

Vila, o que afecta a tódalas mulleres da comarca. Problemas alleos á poboación 

deixaron este CIM só con apoio psicolóxico non específico xa que está sen dirección e 

sen asesoramento xurídico. 

Sen entrar a valorar o fondo do asunto, si podemos afirmar que nin o goberno da 

Xunta nin o Concello de Sarria están a poñerse de acordo para cubrir un servizo básico 

da magnitude que acabamos de sinalar, deixando a máis de 10.000 mulleres sen 

posibilidades de acudir a busca de asesoramento e axuda, o cal atenta contra o principio 

de igualdade de oportunidades máxime cando nos últimos 2 anos se produciron 4 

agresións sexuais coñecidas, sendo a última delas grupal. 

Isto non é todo os datos de violencia de xénero que dende  a Xunta se opacan 

tapándoos ao dar datos globais sitúan á comarca de Sarria na punta de frecha dun 

problema ao que non se lle está a poñer remedio. Actualmente das 48 ordes de 

alonxamento que hai no sul da provincia de Lugo 30 están en Sarria, tendo pendentes de 

rematar os trámites outras 5. 

Non é o momento de que a Xunta mire para outro lado e traslade a 

responsabilidade aos concellos, debe buscar un alternativa inmediata para dotar ao CIM 

de Sarria da súa maior capacidade e para isto deberá dotalo de persoal sen esperar a que 
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se resolva o asunto xudicial, porque é vital para as mulleres que sofren calquera tipo de 

violencia nun grao maior que noutras zonas do seu entorno. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

Van vostedes proceder a desatascar a situación de falta de persoal no CIM de 

Sarria de modo que se poña a funcionar na súa máxima capacidade para que as mulleres 

de Sarria poidan recibir información, asesoramento e asistencia xurídicas pero tamén 

para que poida actuar sobre a poboación para lograr que se produza unha rebaixa 

substancial nas agresións ás mulleres? 

Teñen avaliado algunha posibilidade de actuación que conduza a restituír a 

asistencia xurídica e legal para as  mulleres da comarca? 

Consideran vostedes que este peche de facto é da mesma gravidade que deixar 

sen colexio a metade das crianzas, ou sen asistencia médica á metade da poboación da 

comarca? 

Como pensan corrixir esta situación de desigualdade das mulleres desta comarca 

en relación cos homes da mesma e en relación coas mulleres de comarcas nas que o 

CIM funciona? 

Que marxe se pensan dar para botar man desta situación de  cara á inmediata 

normalización do CIM da Vila de Sarria? 

A que achacan o alto índice de agresións ás mulleres de Sarria dende as sexuais 

ás de violencia de xénero? 
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Pensan tomar algunha medida urxente para frear estas situacións extremas de 

desigualdade? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 16/10/2023 12:36:45 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 16/10/2023 12:36:51 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 16/10/2023 12:36:59 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, 

Sanidade, Política Social e Emprego. 

 
Nos últimos tres anos, dende o Grupo Parlamentario Socialista, insistimos en 

reiterar a necesidade dun incremento significativo do persoal da inspección dos 

servizos sociais da Xunta de Galicia e así blindar os dereitos das persoas 

maiores que residen nos centros de atención residencial galegos.  

 

A Asociación Galega de Inspectoras e Inspectores de Servizos Sociais 

(AGISS), dirixíase no mes de agosto a través dun comunicado á conselleira de 

Política Social para denunciar que se está a obstaculizar a eficacia das 

inspeccións das residencias de maiores mediante a filtración, por parte da 

consellaría, das datas previstas para a realización das inspeccións. 

 

Hai uns meses xa aparecía nos medios de comunicación unha noticia que facía 

referencia ás filtracións de inspeccións aos centros prestadores dos servizos 

sociais, con advertencias e preocupación do persoal traballador destes centros, 

que puxeron en coñecemento da asociación estes feitos, quen á súa vez 

manifestou esta evidencia ante altos cargos da consellaría.  

 

Unha vez coñecido dito comunicado o Goberno galego tiña a obriga de 

investigar e informar á Cámara galega para aclarar estes feitos tan graves 

denunciados publicamente polo propio funcionariado do corpo de Inspección da 

Xunta de Galicia que forma parte da Asociación Galega de Inspectoras e 

Inspectores de Servizos Sociais, tendo en conta que están en xogo os dereitos 

e o benestar das persoas maiores que viven nas residencias de Galicia e a 
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propia competencia desleal derivada contra os centros de atención residencial 

que si cumpren coa normativa. 

 

Por iso dende o Grupo Parlamentario Socialistas propuxemos unha serie de 

medidas urxentes que o Goberno galego rexeitou. Algunha das nosas 

propostas foron: 

 

− Incrementar significativamente o persoal inspector de servicios sociais, 

para chegar como mínimo á porcentaxe da media estatal. 

−  Realizar unha investigación exhaustiva sobre o funcionamento completo 

do sistema de inspección no ámbito dos Servizos Sociais de Galicia e 

presentar os resultados ao Parlamento de Galicia. 

−  Incrementar as ratio de profesionais nas residencias e melloralas 

condicións laborais das mesmas. 

−  Crear centros públicos de xestión directa específicos e multidisciplinares 

para residentes menores de 65 anos con patoloxías psiquiátricas e/ou 

adiccións. 

−  Regresar ao método de traballo da inspección que garanta a 

confidencialidade das visitas, tal e como recomenda a Asociación 

Galega de Inspectores e Inspectoras de Servizos Sociais, entre outras. 

 

Hai uns días os medios de comunicación informaban sobre as actuacións 

previas a un expediente disciplinario do Goberno galego contra a Asociación 

Galega de Inspectores e Inspectoras de Servizos Sociais da Xunta. Unha 

cuestión que deberá ser aclarada urxentemente. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. En base a que normativa inician actuacións onde nomeadamente 

mencionan a posibilidade dun procedemento sancionador? 
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2. Teñen pensado investigar os feitos denunciados polo persoal da 

inspección? 

3. En base a que información desmenten o contido de dita denuncia? 

 

  

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 16/10/2023 13:21:54 

 
Julio Torrado Quintela  na data 16/10/2023 13:22:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, 

Educación e Cultura. 

 

O Pazo de Lourizán de Eugenio Montero Ríos, é unha das xoias 

arquitectónicas e históricas de Pontevedra e forma parte do patrimonio cultural 

de Galicia, contando cun nivel de protección integral. 

 

Ten unha superficie de 46,55 hectáreas a través de catro parcelas catastrais. A 

finca de Lourizán alberga ao famoso pazo, a Escola de Capataces, o Centro de 

Investigacións Forestais, a Rede de Observación Ambiental de Galicia e o 

valiosísimo Arboreto, así como outras construcións anexas. 

 

Neste ano 2023 a propiedade deste inmoble foi cedida pola Deputación de 

Pontevedra á Xunta de Galicia que dende o ano 1991, en virtude dun convenio, 

xa ostentaba a posesión e asumira a obriga de efectuar as obras de 

conservación necesarias para o mantemento da zona nobre do conxunto. 

 

Pero a pesar disto o goberno da Xunta de Galicia non fixo ningunha actuación 

neste inmoble ata que unha resolución xudicial recoñeceu a súa obriga. 

 

O pasado ano, co fin de cumprir a citada resolución habilitou nos orzamentos 

unha partida de 200.000 €, cantidade claramente insuficiente tendo en conta as 

características das reformas necesarias. 
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O pasado mes de xullo anunciaba o presidente da Xunta de Galicia que ía 

convocar un concurso de ideas para dar a este inmoble e o seu entorno futuros 

usos a nivel turístico, de divulgación y de creación de empresas. 

  

Hai uns días anunciou o investimento de 18.000.000 € e a convocatoria dun 

concurso onde se propoña uso hoteleiro do pazo, oficinas, salas de exposicións 

e unha zona de restauración. 

 

Dende o Grupo Socialista levamos tempo insistindo na necesidade de 

investimento neste inmoble que está en estado ruinoso pero non temos claro 

que o anuncio feito polo presidente da Xunta de Galicia non sexa máis cunha 

manobra disuasoria por iso instamos ao goberno da Xunta que inclúa nos 

orzamentos 2024 esa partida de 18.000.000 € necesaria para o 

acondicionamento do Pazo de Lourizán e asuma o compromiso de manter o 

carácter público deste inmoble. 

 

Por outra banda instamos a este goberno a esixir que o proxecto de reforma 

deste ben protexido respecte as características arquitectónicas do Pazo e 

anexos, non desvirtúe a natureza do mesmo e non atente contra a integridade 

patrimonial dun elemento que constitúe un referente da nosa historia. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai o Goberno galego cumprir co compromiso anunciado incluíndo no 

orzamento 2024 a partida  necesaria para o acondicionamento do Pazo 

de Lourizán? 

2. Vai o Goberno galego manter o carácter público deste inmoble? 

3. Asume este Goberno o compromiso de que o proxecto de reforma deste 

ben protexido vai respectar as características arquitectónicas do Pazo e 

anexos, e non vai desvirtuar a natureza do mesmo nin atentará contra a 
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integridade patrimonial dun elemento que constitúe un referente da nosa 

historia? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 16/10/2023 13:16:58 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 16/10/2023 13:17:07 

 
Noelia Otero Lago na data 16/10/2023 13:17:19 
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A Mesa do Parlamento 
 
Begoña Freire Vázquez, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Manuel 
Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias e Rubén Lorenzo 
Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
O pasado 16 de outubro entrou en vigor o Decreto 128/2023, do 7 de setembro, polo 
que se modifica o Decreto 29/2010, do 4 de marzo, polo que se aproban as normas de 
habitabilidade de vivendas de Galicia (DOG núm. 176 do 15 de setembro). 
 
O Pacto de vivenda de Galicia 2021-2025, no que se contén as directrices das políticas 
de vivenda de Galicia neste período, foi asinado o 20 de xaneiro de 2021 polo Pleno do 
Observatorio de Vivenda. 
 
No eixo 1 da liña estratéxica D do pacto, dedicada a outras medidas en materia de 
vivenda e rehabilitación, inclúese unha epígrafe denominada desenvolvemento 
normativo, na cal se indica que o deseño das políticas de vivenda e rehabilitación debe 
ir acompañado dun desenvolvemento normativo que adapte a regulación existente ás 
necesidades derivadas do contexto actual do sector inmobiliario.  
 
O texto da reforma foi analizado e debatido no seo do Observatorio de Vivenda de 
Galicia, no cal están representados os axentes da edificación, a Federación Galega de 
Municipios e Provincias, as persoas consumidoras e usuarias e as persoas profesionais 
da intermediación inmobiliaria, e no Comité asesor de habitabilidade, órgano consultivo 
e adscrito a vicepresidencia segunda e consellería de Medio Ambiente, Territorio e 
Vivenda. Ademais contou cun amplo respaldo do sector.  
 
A evolución da sociedade, os novos modos de habitar, e o tempo transcorrido desde a 
aprobación do Decreto 29/2010, aconsellaban sen dúbida unha reforma co fin de 
actualizar os requirimentos actuais e dar resposta á realidade social.  
 
Tamén a problemática detectada e derivada do progresivo abandono dos locais 
destinados a usos comerciais, levando consecuentemente a un proceso de 
degradación da imaxe da cidade e da propia vida urbana.    
 
En definitiva, a modificación normativa busca ofrecer solucións efectivas a problemas 
derivados dos cambios socioeconómicos e estruturais que sufriu a sociedade galega 
nos últimos anos e adecuar certos aspectos da normativa  de habitabilidade vixente en 
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Galicia, co fin de simplificar a súa aplicación e eliminar redundancias co resto da 
lexislación sectorial.  
 
O Goberno galego, ten explicado que coas modificacións introducidas búscase, superar 
requisitos estritos e obsoletos á hora de rehabilitar ou reformar vivendas, que fan 
inviable en moitos casos adecuar as vivendas as propias demandas e necesidades dos 
seus usuarios. 
 
E por outra banda,  e entre outros, o novo decreto facilitará e permitirá que en 
determinados supostos, baixos comerciais ou entrecháns abandonados ou sen 
actividade nas contornas urbanas poidan reconverterse en vivendas, posibilitando así 
un segundo uso e eliminándose trabas que a día de hoxe non atopan xustificación.   
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión: 
 
Cales son os obxectivos que pretende o Goberno galego coa modificación das normas 
de habitabilidade de Galicia do ano 2010?  
 
 
Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 16/10/2023 16:56:05 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 16/10/2023 16:56:36 

 
Ramón Carballo Páez na data 16/10/2023 16:56:51 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 16/10/2023 16:57:04 

 
María Belén Salido Maroño na data 16/10/2023 16:57:20 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 16/10/2023 16:57:31 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 16/10/2023 16:57:46 
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A Mesa do Parlamento 
 
Raquel Arias Rodríguez, Alberto Pazos Couñago,  Corina Porro Martínez, Encarna 
Amigo Díaz, Noelia Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez e Rosalía 
López Sánchez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 
O Goberno galego situou entre as súas prioridades a mellora da calidade de vida 
daquelas persoas en situación de dependencia, promovendo o acceso aos servizos de 
atención que favorezan o seu coidado, autonomía persoal e, na medida do posible, a 
vida diaria independente. 
 
Ao longo das últimas lexislaturas a Xunta de Galicia ten avanzado en medidas dirixidas 
a perfeccionar, axilizar e ampliar un modelo de atención integral a estas persoas. De 
feito, a nosa Comunidade lidera as iniciativas neste ámbito. 
 
Cómpre agora seguir dando pasos coa actualización do Decreto de Dependencia, 
normativa que regula o procedemento para o recoñecemento desta situación e para a 
asignación dos servizos ou prestacións económicas que correspondan en cada caso. 
 
O obxectivo final da nova regulación é aliviar a carga administrativa das persoas que 
queren acceder ao sistema de atención á dependencia e mellorar con criterios de 
eficacia e eficiencia a prestación do Servizo Galego de Atención á Dependencia. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Cales son as principais novidades que introduce o novo Decreto de Dependencia 
aprobado polo Goberno galego? 

 
Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 
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A Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Cristina Sanz Arias, Encarna Amigo Díaz, Begoña Freire 
Vázquez, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Manuel Balseiro Orol, 
Belén Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias e Rubén Lorenzo Gómez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación 
Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
A Xunta de Galicia presta apoio técnico e financeiro aos concellos galegos para que 
poidan exercer de forma eficiente a competencia municipal sobre as redes de 
saneamento e abastecemento e proporcionen mellores servizos á cidadanía. 
 
Con este obxecto a Consellería de Infraestruturas e Mobilidade ten previsto impulsar un 
convenio de colaboración co Concello de Lugo que permitirá que os veciños da 
parroquia de Esperante e dalgunhas localidades limítrofes, conten co servizo de 
saneamento e depuración de augas residuais. 
 
O proxecto técnico deseñado, prevé un investimento estimado entorno a dous millóns 
de euros que o Goberno galego cofinanciará. O prazo de execución será de oito 
meses. 
 
O obxectivo é dotar do máximo número de servizos básicos posibles a esta parroquia 
do rural lucense, conseguindo unha mellora na calidade de vida para a veciñanza que 
xa residente na zona e facilitar as condicións a todos aqueles que se queiran instalar 
residir vivir alí. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
En que situación se atopa o proxecto dirixido á poñer en marcha a rede de saneamento 
na parroquia rural de Esperante, emprazada no termo municipal de Lugo? 

 
 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 
a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

No Debate do Estado da Autonomía do ano 2021 aprobouse por unanimidade, 
a iniciativa do Grupo Socialista, a resolución final 12ª : 

«O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a que impulse, en colaboración 
coas asociacións de mulleres do rural, a elaboración en 2022 do Estatuto da 
Muller Rural Galega e dun Plan Estratéxico para a Muller Rural de Galicia que 
contribúan á promoción integral das mulleres, á súa plena participación social e 
á igualdade de oportunidades real. Este plan, que deberá partir dun estudo 
rigoroso da situación socioeconómica das mulleres do rural galego, deberá 
incluír, cando menos, accións dirixidas a promover o acceso das mulleres á 
formación e ao emprego, así como o desenvolvemento da súa actividade 
emprendedora no medio rural.» 

A ruralidade é un factor de vulnerabilidade que tamén se debe ter en conta nas 
políticas de igualdade. Neste senso, para seren eficaces son precisas políticas 
transversais para o territorio rural con perspectiva de xénero. O rural é un 
espazo masculinizado para o que á hora de se pensar solucións aos problemas 
as mulleres non adoitan ter a consideración de protagonistas. Permanecen 
ausentes da acción política, da axenda social e económica nas vilas e aldeas, 
pechadas no ámbito doméstico-privado, onde, ademais, consolidan o rol 
reprodutivo e de coidadora. 

O crecente despoboamento das áreas rurais constatado ano a ano nas 
diferentes estatísticas do IGE obriga a poñer todos os esforzos, por parte da 
Xunta de Galicia, nas mulleres do rural galego. E a pesares de que parecía que 
iamos avanzar neste senso, o certo é que dous anos despois da aprobación da 
resolución na que a Xunta de Galicia se comprometía á creación do estatuto da 
muller rural galega e á elaboración dun plan estratéxico para a muller rural de 
Galicia, ningún deles existe. 
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O primeiro si figura na Lei de Igualdade cuxa tramitación está paralizada, pero 
non de xeito particular senón aglutinando tamén as mulleres do mar, unha 
cuestión que se atopou co rexeitamento das principais entidades asociativas 
galegas de mulleres rurais e de mulleres do mar. Do segundo, nada se sabe 
ata o de agora, comezando por un inexistente aínda que obrigado estudo da 
situación socioeconómica das mulleres do rural galego. 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan 
formulan as seguintes preguntas: 

1. Cal é a razón do incumprimento da resolución 12ª do DEA de 2021 que 
instaba a  elaboración en 2022 do estatuto da muller rural galega e dun plan 
estratéxico para a muller rural de Galicia? 

2. Ten elaborado a Xunta de Galicia un estudo sobre a situación 
socioeconómica das mulleres do rural galego? Ten previsto facelo? 

3. Ten previsto o Goberno galego a elaboración dun estatuto das mulleres 
rurais, diferenciado do estatuto das mulleres do mar? 

4. Cal foi o incremento detectado de mulleres emprendedoras no rural? Cal é o 
balance? 

5. Cal é a porcentaxe de mulleres que forman parte de órganos de decisión do 
mundo rural galego? Como valoran ese grao de presencia? 

6. Considera o Goberno galego que os recursos e servizos públicos que 
existen no rural son suficientes para un desenvolvemento integral das mulleres 
en condicións de igualdade cos homes? 

7. Entenden que é preciso sensibilizar e educar en igualdade desde a infancia 
ás mulleres e aos homes do medio rural en Galicia, así como contribuír á 
prevención e erradicación de todo tipo de violencia contra as mulleres? 

8. Que accións específicas de sensibilización se puxeron en marcha neste 
sentido nos últimos tres anos? 

9. Considera que un plan estratéxico para a muller rural de Galicia suporía 
atender a todas estas urxentes necesidades de mellora e ás súas 
singularidades manifestas? 

Parlamento de Galicia, 16 de outubro de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Carmen Rodríguez Dacosta e Martín 

Seco García, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 
a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

No Debate do Estado da Autonomía do ano 2021 aprobouse por unanimidade, 
a iniciativa do Grupo Socialista, a resolución final 12ª : 

«O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a que impulse, en colaboración 
coas asociacións de mulleres do rural, a elaboración en 2022 do Estatuto da 
Muller Rural Galega e dun Plan Estratéxico para a Muller Rural de Galicia que 
contribúan á promoción integral das mulleres, á súa plena participación social e 
á igualdade de oportunidades real. Este plan, que deberá partir dun estudo 
rigoroso da situación socioeconómica das mulleres do rural galego, deberá 
incluír, cando menos, accións dirixidas a promover o acceso das mulleres á 
formación e ao emprego, así como o desenvolvemento da súa actividade 
emprendedora no medio rural.» 

A ruralidade é un factor de vulnerabilidade que tamén se debe ter en conta nas 
políticas de igualdade. Neste senso, para seren eficaces son precisas políticas 
transversais para o territorio rural con perspectiva de xénero. O rural é un 
espazo masculinizado para o que á hora de se pensar solucións aos problemas 
as mulleres non adoitan ter a consideración de protagonistas. Permanecen 
ausentes da acción política, da axenda social e económica nas vilas e aldeas, 
pechadas no ámbito doméstico-privado, onde, ademais, consolidan o rol 
reprodutivo e de coidadora. 

O crecente despoboamento das áreas rurais constatado ano a ano nas 
diferentes estatísticas do IGE obriga a poñer todos os esforzos, por parte da 
Xunta de Galicia, nas mulleres do rural galego. E a pesares de que parecía que 
iamos avanzar neste senso, o certo é que dous anos despois da aprobación da 
resolución na que a Xunta de Galicia se comprometía á creación do estatuto da 
muller rural galega e á elaboración dun plan estratéxico para a muller rural de 
Galicia, ningún deles existe. 
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O primeiro si figura na Lei de Igualdade cuxa tramitación está paralizada, pero 
non de xeito particular senón aglutinando tamén as mulleres do mar, unha 
cuestión que se atopou co rexeitamento das principais entidades asociativas 
galegas de mulleres rurais e de mulleres do mar. Do segundo, nada se sabe 
ata o de agora, comezando por un inexistente aínda que obrigado estudo da 
situación socioeconómica das mulleres do rural galego. 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan 
formulan as seguintes preguntas: 

1. Cal é a razón do incumprimento da resolución 12ª do DEA de 2021 que 
instaba a  elaboración en 2022 do estatuto da muller rural galega e dun plan 
estratéxico para a muller rural de Galicia? 

2. Ten elaborado a Xunta de Galicia un estudo sobre a situación 
socioeconómica das mulleres do rural galego? Ten previsto facelo? 

3. Ten previsto o Goberno galego a elaboración dun estatuto das mulleres 
rurais, diferenciado do estatuto das mulleres do mar? 

4. Cal foi o incremento detectado de mulleres emprendedoras no rural? Cal é o 
balance? 

5. Cal é a porcentaxe de mulleres que forman parte de órganos de decisión do 
mundo rural galego? Como valoran ese grao de presencia? 

6. Considera o Goberno galego que os recursos e servizos públicos que 
existen no rural son suficientes para un desenvolvemento integral das mulleres 
en condicións de igualdade cos homes? 

7. Entenden que é preciso sensibilizar e educar en igualdade desde a infancia 
ás mulleres e aos homes do medio rural en Galicia, así como contribuír á 
prevención e erradicación de todo tipo de violencia contra as mulleres? 

8. Que accións específicas de sensibilización se puxeron en marcha neste 
sentido nos últimos tres anos? 

9. Considera que un plan estratéxico para a muller rural de Galicia suporía 
atender a todas estas urxentes necesidades de mellora e ás súas 
singularidades manifestas? 

Parlamento de Galicia, 16 de outubro de 2023 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Cristina Fernández Davila, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 4ª, sobre a urxencia de dotación do IES Ramón Menéndez Pidal (A Coruña) 

dos recursos de atención ás necesidades educativas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comunidade educativa do IES Ramón Menéndez Pidal da Coruña está a 

reclamar unha atención educativa acorde ás necesidades de atención específica que 

presenta o alumnado matriculado. 

Estamos a falar dun instituto que supera as 700 matrículas e que só dispón 

dunha orientadora en situación de provisionalidade. 

 O alumnado con NEAE matriculado en ESO abrangue persoas con Trastornos 

do Espectro Autista (TEA), trastornos de conduta, dislexia, Trastorno por Déficit de 

Atención (TDA) con e sen hiperactividade, alumnado procedente do estranxeiro con 

descoñecemento da lingua de aprendizaxe e alumnado en condicións de vulnerabilidade 

socioeconómica. 

A maiores, este centro vén arrastrando un forte sufrimento nos últimos cursos 

derivado da atención que requiren os protocolos de prevención do suicidio e 

autolesións, dos que xa hai abertos nove neste curso. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-C

ltI
dr

nr
W

-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

224503

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-CltIdrnrW-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Non debemos esquecer, tampouco, que o alumnado de Ciclos Formativos de 

Formación Profesional e de Bacharelato tamén require apoio e orientación académica 

por parte do equipo profesional do instituto. 

O presente curso académico caracterízase neste instituto por contar cunha 

incorporación dun alumno TEA en 1º de ESO. No centro de primaria dispuña dunha 

profesora especialista en Pedagoxía Terapéutica e mais unha coidora, un apoio acorde ás 

súas necesidades que agora se desatende no instituto por parte da Xunta de Galiza. 

A raíz da demanda de maior atención para este alumno, a Consellería, en vez de 

dotar dunha profesional a maiores, resolveu que o atendese a coidadora que xa estaba no 

centro atendendo unha alumna cega. A conclusión é que agora non están debidamente 

atendidos ningún dos dous. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

- É coñecedor o goberno da discriminación de atención educativa que se está a 

producir cun alumno no IES Ramón Menéndez Pidal da Coruña por non achegar o 

goberno o persoal educativo necesario? 

- Por que se desatende desde a Xunta un alumno de 1ª ESO retirándolle o apoio 

ás súas necesidades educativas que tivo durante a primaria? 

- Non entende a Xunta que é fundamental manter este apoio nun curso de 

mudanzas tan importantes como é o traslado do CEIP para o IES? 
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- Como xustifica a Xunta non ter respondido favorabelmente as demandas 

pedagóxicas trasladadas desde o instituto? 

- É consciente de que está a excluír alumnado da escolaridade obrigatoria nun 

centro público? 

- Comprométese a dotar, de urxencia, este centro do profesorado de apoio e 

persoal coidador necesario para evitar a actual situación de discriminación educativa? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas  

Cristina Fernández Davila 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 18/10/2023 09:23:42 

 

Cristina Fernández Davila na data 18/10/2023 09:23:51 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Pablo Arangüena Fernández, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

O CEIP Bragade de Cesuras sufriu neste curso un recorte do persoal que 

atende aos alumnos e alumnas con necesidades educativas especiais. En 

concreto, pasou de ter unha docente de educación especial (PT) para 4 nenos 

e nenas, con xornada completa, a unha docente compartida con outros 4 

centros de 3 concellos: Sobrado e Toques, ademais de Oza-Cesuras, dándose 

ademais a circunstancia de que este curso hai 5 nenos e nenas con 

necesidades especiais no CEIP Bragade, pasándose por tanto de 25 horas 

semanais para 4 nenos e nenas a 4 horas semanais para 5 nenos e nenas. 

 

Polo tanto, o deputado e as deputadas que asinan preguntan: 

 

1. É consciente o Goberno de Galicia da seria mingua na atención e calidade 

educativa que supón para o alumnado con necesidades especiais do CEIP 

Bragade de Cesuras pasar de ter un profesional no centro a ter que compartilo 

con outros 4 centros? 

 

2. Conforme a que criterios se adoptou esa decisión?  

 

3. Vai facer algo o Goberno de Galicia para corrixir este problema?  

 

Parlamento de Galicia, 17 de outubro de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 17/10/2023 18:37:18 

 
Noelia Otero Lago na data 17/10/2023 18:37:31 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 17/10/2023 18:37:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Torrado Quintela e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 8.ª, Pesca 

e Marisqueo. 

 

A relación natural entre o porto e os espazos urbanos ten en Galicia unhas 

características particulares.  Como é habitual en case todas as vilas e pobos 

mariñeiros, a vida portuaria foi sempre ligada ao desenvolvemento da propia 

poboación, e a vinculación urbanística entre ambos espazos estivo sempre 

ligada. A estruturación administrativa causou unha dicotomía que, na maior 

parte dos pobos e vilas costeiras con entidade portuaria, provoca a confluencia 

de intereses de entidades administrativas distintas como son o Porto e os 

Concellos. 

 

De xeito especial esta relación está condicionada no plano urbanístico polo 

amplo espazo sobre o que o Porto ten responsabilidade administrativa, por ser 

da súa titularidade, froito do crecemento sobre o mar que as actividades 

portuarias foron desenvolvendo, pero que son terreos de uso urbano, afastados 

da actividade marítima e pesqueira. Existen exemplos en todo o territorio 

costeiro de Galicia, observando case que en cada vila como o Porto é titular 

dun espazo que, en termos xerais, úsase para actividade urbana. Tal é así que 

en moitas ocasións os propios veciños e veciñas descoñecen esta titularidade, 

e non a comprenden, por ser Portos de Galicia titular de terreos que nada 

teñen que ver coa súa actividade. 

 

Este escenario provoca problemas de xestión habituais para todos os 

Concellos, que pretenden desenvolver actividades e usos deses terreos, pero 

necesitan de autorización e aceptación de Portos, sendo esta unha institución 
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que non comprende a necesidade deses usos, ralentiza os procesos e/ou os 

dificulta e impide. Ademais dos concellos, numerosos colectivos sociais, 

culturais ou deportivos, tenden a querer usar tales terreos, normalmente ben 

situados nas vilas costeiras, atopándose con que Portos esixe unha taxas 

inasumibles e considera, discrecionalmente, o seu uso. Pola contra, eses 

terreos non son obxecto da atención de Portos de Galicia, nin do investimento, 

polo que terminan por deteriorarse e acumular lixo, sendo os concellos os que, 

por responsabilidade, terminan por asumir o custe do seu mantemento sen ser 

titulares. 

 

O Parlamento de Galicia debateu, a proposta do Grupo Socialista, unha 

fórmula de reversión dos terreos portuarios de titularidade autonómica ao 

dominio municipal.  Inicialmente foi rexeitada polos votos do Grupo Popular, 

mais en 2020 o debate volveu á Cámara a instancias novamente do Grupo 

Socialista e, desta volta, o Grupo Popular mudou a súa posición e así foi unha 

iniciativa aprobada por unanimidade. Dende entón, non en tanto, non se 

produciu ningún avance nesta cuestión. O 5 de maio de 2021 a presidenta de 

Portos de Galicia respondía na Comisión de Pesca e Mar do Parlamento sobre 

esta cuestión a preguntas do propio Grupo Socialista, e recoñecía que dende 

febreiro de 2019 non mantiñan ningunha xuntanza coa Fegamp para tratar a 

cuestión. 

 

Xa no outono dese mesmo 2021, e ante a pasividade da Xunta de Galicia a 

pesares do mandato parlamentario do ano anterior, o Grupo Socialista volveu a 

incidir no debate parlamentario na vontade de avanzar nesta situación. Así, 

unha proposición non de lei deste grupo foi debatida e aprobouse en parte por 

unanimidade. O texto que foi conseguido aprobar foi: 

 

O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a axilizar os 

trámites necesarios para facilitar a reversión aos concellos dos 

terreos de titularidade portuaria autonómica que son 
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actualmente de uso portuario residual ou inexistente, dando 

continuidade ao acordo instado polo Parlamento de Galicia e a 

Fegamp, informando favorablemente en todos os casos que 

sexa posible e non repercutindo ningún custo extra para os 

concellos. 

 

Apenas algunhas semanas despois o Grupo Popular presentaba a súa propia 

proposta, que pretendía derivar a responsabilidade a outras administracións, a 

pesares de non ter avanzado na súa tarefa. A partir desta proposta 

parlamentaria, chegouse tamén a un novo acordo a sumar aos anteriores, que 

constaba de dúas ideas: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a 

 

1. Solicitar á Dirección Xeral da Costa e o Mar, dependente do 

Ministerio de Transición Ecolóxica e Reto Demográfico, que 

considere favorablemente a reversión do dominio público 

portuario e a posterior desafectación cara aos concellos para 

que a titularidade dos terreos portuarios reverta nas entidades 

municipais onde se sitúan os terreos. 

 

2. Tomar en consideración todas as peticións dos concellos 

para a reversión de terreos, exceptuando só aqueles que pola 

súa utilización actual ou previsión concreta de futuro teñan 

obxecto de uso realmente portuario. 

 

Durante este tempo numerosas alcaldías teñen realizado solicitudes a Portos 

de Galicia para iniciar estes trámites, sen resposta da Xunta de Galicia. As 

demais administracións e institucións (concellos, Demarcación de Costas do 

Estado, Fegamp...) comparten esta solución e teñen trasladado isto á Xunta de 

Galicia que, non en tanto, segue paralizando a cuestión. Hai reticencias por 
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parte de Portos de Galicia a avanzar nos posibles acordos coa Fegamp, en 

función do que paraliza calquera procedemento cos concellos, e tampouco 

ningunha intención de ser efectivos nos diálogos co Goberno do Estado para 

facilitar este procedemento. 

 

A realidade é que esta situación xera un problema grave de xestión, provocado 

pola evidente nula intención do goberno de Galicia de resolver un problema do 

que se aproveita inxustamente e que se traduce en ineficiencia e inequidade no 

tratamento dos espazos urbanos en detrimento da calidade de vida dos 

cidadáns. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que avances se teñen feito no proceso de reversión da titularidade dos 

terreos portuarios non utilizados para fins marítimo-pesqueiros a dominio 

municipal? 

2. Cantos concellos galegos teñen visto realizada esta reversión da 

titularidade de terreos portuarios no seu termo municipal? Cales? Que 

volume de terreos? 

 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/10/2023 13:27:38 
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A Mesa do Parlamento 
 
Raquel Arias Rodríguez, Alberto Pazos Couñago, Corina Porro Martínez, Encarna 
Amigo Díaz, Noelia Pérez López, Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez e Rosalía 
López Sánchez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 
 
Galicia foi a primeira Comunidade Autónoma española en contar cunha achega 
económica directa destinada ás persoas diagnosticadas con Esclerose Lateral 
Amiotrófica (ELA). 
 
O Goberno que preside Alfonso Rueda impulsou esta iniciativa para que estes doentes 
poidan verse apoiados á hora de facer fronte a gastos tan básicos e diversos como son 
os de alimentación, o coidado ou a rehabilitación, e tamén outros de grande 
importancia como a compra de material sanitario, guindastres, cadeiras de rodas, 
colchóns especiais ou camas articuladas. Así mesmo, servirá para adaptar fogares 
para realizar, por exemplo, melloras de accesibilidade en baños ou dormitorios, así 
como para a colocación de elevadores ou ascensores; ou para a compra de vehículos 
adaptados. 
 
Cómpre lembrar que a ELA, é hoxe unha enfermidade progresiva, sen cura e altamente 
incapacitante. As persoas que sofren esta doenza necesitan facer fronte a importantes 
gastos, xa que pasan en poucos meses de ser plenamente autónomas a ter unha gran 
dependencia. Na nosa Comunidade hai máis de 250 persoas con ELA e cada ano 
diagnostícanse 30 novos casos. 
 
As axudas aprobadas pola Xunta son dun máximo de 12.000 euros anuais por 
paciente. Con ese fin, o Goberno galego conta cunha partida orzamentaria de 3,2 
millóns de euros para este ano.  Estes apoios convocáronse por primeira vez no mes 
de abril, pero a axuda tiña efectos retroactivos desde o mes de xaneiro. 
 
Esta non é primeira vez que Galicia, a impulso do seu Goberno, sitúase á vangarda 
neste ámbito. No 2018 tamén foi pioneira ao crear o Proceso asistencial integrado de 
Esclerose Lateral Amiotrófica.  
Ao amparo deste procedemento de actuación buscouse axilizar a atención das persoas 
con esta enfermidade. Así, establecéronse vías rápidas: a nivel sanitario, para axilizar o 
diagnóstico; e a nivel social, abrindo unha vía preferente para que as solicitudes de 
dependencia da ELA se tramiten en menos dun mes. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
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Que valoración fai o Goberno galego da primeira convocatoria de axudas económicas 
directas destinadas ás persoas diagnosticadas con Esclerose Lateral Amiotrófica (ELA) 
nas que Galicia foi pioneira? 
  
 
Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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María Corina Porro Martínez  na data 18/10/2023 13:17:50 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 18/10/2023 13:18:04 

 
Noelia Pérez López na data 18/10/2023 13:18:22 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 18/10/2023 13:18:37 

 
López Sánchez, Rosalía na data 18/10/2023 13:18:52 
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A Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Encarna Amigo Díaz, Cristina Sanz Arias, Ramón Carballo 
Páez, Alberto Pazos Couñago, Corina Porro Martínez, Noelia Pérez López, Marta 
Rodríguez-Vispo Rodríguez, Rosalía López Sánchez e Raquel Arias Rodríguez, 
deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, Sanidade, 
Política Social e Emprego. 
 
Hai máis dun ano que foi aprobado polo Consello da Xunta de Galicia o Plan de 
Infraestruturas Sanitarias de Atención Primaria que conleva o investimento de 14 
millóns de euros en infraestruturas sanitarias na cidade de Lugo; entre elas, a 
construción dun novo centro de saúde no barrio da Sagrado Corazón. 
 
Para poder continuar cos trámites de execución, o Concello de Lugo ten a obriga de 
por a disposición do Goberno galego a parcela na que prevé a súa ubicación que, 
lembremos, ten que estar libre de cargas e dispor dunha edificabilidade de 1.532 
metros cadrados, tal e como figura no citado Plan. 
 
A alcaldesa, Lara Méndez, comprometeuse co presidente dos galegos e das galegas, 
Alfonso Rueda, a cumprir a súa parte para que a administración autonómica puidese 
seguir avanzando no proxecto de execución, sendo esta a terceira ocasión na que a 
Xunta lle traslada ao Concello de Lugo a importancia de dispor dos terreos. Con 
anterioridade xa o fixera por carta en marzo de 2022 e en novembro de 2021, sen obter 
resposta a sendos requerimentos.   
 
En aras de clarificar os avances respecto deste importante proxecto para a cidade de 
Lugo, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Podería precisar o Goberno galego cales foron os pasos dados para avanzar na 
construción do centro de saúde no barrio do Sagrado Corazón en Lugo e en que fase 
se atopa este proxecto? 
 
 
Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 18/10/2023 13:27:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

O pasado 28 de marzo aprobouse a Lei 7/23 de protección dos dereitos e o 

benestar dos animais co fin de dar resposta á crecente sensibilización da 

cidadanía e ante a necesidade de garantir a protección dos animais en xeral e, 

particularmente, dos animais que viven no entorno humano. 

 

Esta lei recolle unha serie de conceptos e termos que unifican e harmonizan as 

definicións existentes nas normativas vixentes a nivel autonómico ou local, para 

unha mellor aplicación atendendo aos principios de eficacia e seguridade 

xurídica.   

 

E establece a obriga ao resto de administracións públicas de cooperar e 

colaborar en materia de protección animal e compartir información que garanta 

o cumprimento dos obxectivos desta lei, mediante ferramentas que favorezan a 

coordinación coma as seguintes:  

a) Convenios con outras administracións públicas orientados á 

sensibilización da sociedade contra calquera forma de maltrato animal.  

b) Protocolos, plans, instrumentos e proxectos de xestión de centros de 

protección animal.  

c) Creación dun marco cos requisitos mínimos dos centros de recollida e 

atención de animais.  

d) Un plan estatal de protección animal cada 3 anos coma un instrumento 

de planificación básico para o establecemento e a definición de 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-g

y5
78

E
no

F-
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

224517

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-gy578EnoF-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

obxectivos, accións e criterios encamiñados a erradicar da nosa 

sociedade o maltrato animal en todas as súas vertentes e promover a 

acción coordinada das administracións públicas para a adopción de 

medidas que promovan a protección animal.  

e) Un plan estatístico nacional de protección animal encargado de 

promover a adopción de políticas públicas orientadas á mellora da 

calidade de vida dos animais dentro do marco das respectivas 

competencias. 

f) E un sistema central de rexistros para a protección animal que 

constituirá un sistema de información único, cuxo obxectivo fundamental 

é servir de apoio ás diferentes administracións públicas no exercicio das 

súas competencias en materia de protección e dereitos dos animais. 

 

Dende o Grupo Socialista esiximos ao Goberno galego que cumpra a lei e as 

obrigas que esta impón transcorridos 6 meses dende a aprobación da mesma e 

unha vez finalizado o período de vacatio legis, 

  

A Administración autonómica ten a obriga de fomentar a protección animal e 

previr o alto grado de abandono de animais do noso país, establecendo 

implicando aos poderes públicos e á cidadanía no respecto a todos os animais. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Transcorrido un tempo prudencial dende a aprobación da Lei 7/23 de 28 de 

marzo, de protección dos dereitos e o benestar dos animais, cando ten previsto 

o Goberno galego cumprir as obrigas que nela se establecen implementando  

os mecanismos necesarios para facilitar a coordinación e colaboración co 

Estado en materia de protección e dereitos dos animais? 
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Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Cristina Fernández Davila, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 4ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O transporte escolar do IES de Poio suscitou diversas queixas e denuncias por 

parte da comunidade escolar, repetidas e agravadas no comezo do presente curso.  

O pasado 28 de setembro produciuse un incidente moi grave no retorno do bus 

da liña Campelo-San Xoán debido ás obras na estrada da estrada O Muiño-Campañó. O 

condutor e a coidadora obrigaron o alumnado a baixar na rotonda de Fragamoreira, a 2.5 

km do remate do traxecto. Diante desta inexplicábel decisión, da que non foron 

informadas as familias, o alumnado tivo que chamar aos seus pais e nais para que o 

fosen recoller e nalgúns casos tiveron que voltar andando por unha estrada en obras e 

sen beirarrúas. 

Como consecuencia destes feitos, o luns seguinte unha nai subiu ao bus para 

solicitarlle ao condutor unha folla de reclamación ao que o aquel respondeu que debía 

dirixirse ás oficinas da empresa. A nai indicoulle que tiña a obriga de tela no autobús e a 

cidadanía tiña o dereito de cubrila e entregala alí. Mais en lugar de atender a petición, o 

condutor pechou a porta do vehículo e seguiu a marcha reténdoa no interior. 

Diante deste grave feito, outro pai interveu e segundo o seu relato “O bus só 

parou cando eu conseguín alcanzalo e adiantar legalmente. Eu parei no carril e entón foi 

cando o chofer freou, abriu as portas e lle deu a folla de reclamacións á miña veciña. 
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Entón comezou a gravarnos a nós e a dicirnos que ía chamar á Policía, pero á Policía xa 

a chamara eu, de modo que cando chegou denunciamos isto”. A nai retida no autobús 

tamén presentou unha denuncia na garda civil pola retención ilegal e a negativa a 

deixala baixar do bus. 

O luns 2 de outubro varias familias afectadas puxeron en coñecemento da 

concesionaria, Monbus, estes graves feitos. A resposta da empresa, de carácter verbal, é 

que actuación do condutor e a coidadora foi correcta. Como consecuencia, fixeron 

público un comunicado denunciando o acontecido, así como os problemas do transporte 

do IES. 

Estes feitos de extrema gravidade véñense sumar a outras queixas de pais e nais, 

que fan referencia a alumnado da ESO que nalgún momento quedou sen praza no 

transporte, e ao alumnado de Bacharelato que non ten praza para acudir ao centro polo 

que son as familias quen teñen que trasladalos pola súa conta. 

Segundo informacións difundidas pola Xunta, a administración autonómica 

abriu expedientes á empresa por estes graves feitos. Mais temos que lembrar que non 

son feitos illados, que se producen continuas incidencias no transporte escolar, e que as 

carencias do servizo teñen que ver coa deficiente xestión da Xunta e cos cambios que se 

produciron cos novos contratos de transporte escolar e regular. A integración de liñas 

regulares e escolares, a adxudicación dos contratos á baixa, o incumprimento das 

condicións contractuais, a concentración das adxudicacións nun reducido número de 

empresas, e o traspaso da xestión desde a consellaría de educación á de mobilidade 

están na base de moitos problemas que están sendo denunciados polas familias e polas 

persoas usuarias. 

Cómpre pois unha actuación exemplarizante por parte da Xunta en relación cos 

graves feitos que se produciron no transporte escolar do IES de Poio. Mais é necesario 
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ir máis alá, recoñecendo os erros e corrixindo todas as deficiencias derivadas da falta de 

planificación e previsión. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

Que valoración fai a Xunta dos graves feitos que se produciron na liña San 

Xoán-Campelo do IES de Poio? 

Que actuacións levou a cabo a Xunta en relación con estes feitos denunciados 

polas familias e pola nai retida no autobús escolar? 

Considera a Xunta que estes graves feitos teñen que dar lugar a unha actuación 

exemplarizante por parte da administración autonómica? 

Que medidas vai adoptar a Xunta para corrixir as deficiencias do transporte 

escolar do IES de Poio? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé  

Cristina Fernández Davila 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 18/10/2023 13:54:26 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 18/10/2023 13:54:38 

 

Cristina Fernández Davila na data 18/10/2023 13:54:47 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, 

Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

En España entre o ano 2011 e o ano 2018 co goberno do Partido Popular de 

Mariano Rajoy recortáronse 12.000 efectivos das Forzas do Corpo de 

Seguridade do Estado. 

 

Galicia perdeu durante esta etapa 500 policías nacionais, deixando as 

comisarias sen persoal suficiente para cubrir de forma efectiva as necesidades 

de seguridade.  

 

O goberno socialista de Pedro Sanchez atopouse no ano 2018 un corpo sen 

efectivos e en consecuencia dende o Ministerio do Interior se está a realizar un 

gran esforzo por reverter esta situación e mellorar o marco de actuación e os 

medios dos que se dota ao noso modelo de seguridade. 

 

O Goberno do Estado leva dende 2018 ofertando prazas, para ir recuperando 

pouco a pouco con macro-promocións de policía esa devastación de policías 

que fixo o PP, por iso nos últimos 4 anos xa se convocaron en España 18.800 

prazas de acceso, esgotando con isto a capacidade de formación dispoñible. 

 

Grazas a isto hoxe os cadros de persoal das Forzas do Corpo de Seguridade 

do Estado en Galicia son un 5 % máis que as que había no ano 2015 e  

actualmente contan con 3.331 policías nacionais. 
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E isto reverte nunha mellora da seguridade cidadá e do orde público que se 

reflicte nos datos. 

 

En Galicia no 2023, segundo os datos do Ministerio do Interior a criminalidade 

descendeu un 8,3 %. 

 

Pola súa banda no que se refire á Policía Adscrita o número de efectivos viuse 

reducido nos últimos anos ata acadar neste momento a cifra de 387 dos 500 

que prevé o corpo. 

 

Dende o Goberno de España comprometéronse a cubrir estes efectivos 

mediante a convocatoria dun concurso para incrementar as prazas pero como 

paso previo e obrigatorio  é necesario que o Estado e a Xunta de Galicia  

renoven o Convenio da Unidade Adscrita de Policía Nacional con Galicia que 

está caducado dende hai anos e sen o cal non se pode convocar dito concurso 

porque ten que adecuarse á Lei de Forzas e Corpos de Seguridade do Estado 

que establece o cofinanciamento destes efectivos ao 50 %. 

 

 A Xunta de Galicia vén negando reiteradamente a levar a cabo esa 

negociación e dedícase a estender publicamente o argumento falaz de 

incumprimento por parte do Goberno de España. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista defende o papel das forzas e corpos de 

seguridade do estado e a gran labor que realizan  contribuíndo a acadar a orde 

pública e a paz social existente por iso entendemos necesario que os cadros 

de persoal conten cun número de efectivos suficiente que garanta a eficacia da 

súa labor e instamos ao goberno da Xunta de Galicia a que renove o convenio 

e asuma o custe que lle corresponde. 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Vai o goberno da Xunta renovar co Ministerio do Interior do Goberno de 

España, o Convenio da Unidade Adscrita da Policía Nacional asumindo o 

cofinanciamento destes efectivos ao 50 %, co fin de posibilitar a convocatoria 

do concurso que permita incrementar o número de efectivos da Unidade da 

Policía Adscrita? 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 14:07:02 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 14:07:10 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, 

Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior.  

 

A Lei  20/2022, de 19 de outubro, de Memoria Democrática, responde ao deber 

moral de neutralizar o esquecemento e evitar a repetición dos episodios máis 

tráxicos da historia. 
 

A conquista e consolidación da democracia en España foi o logro histórico máis 

significativo da sociedade española. O asentamento dos principios e valores 

democráticos que consagra a Constitución de 1978 fai a nosa sociedade máis 

forte e constitúen a máis clara aposta de convivencia no futuro. Coñecer a 

traxectoria da nosa democracia, desde as súas orixes á actualidade, as súas 

vicisitudes, os sacrificios dos homes e as mulleres de España na loita polas 

liberdades e a democracia é un deber ineludible que contribuirá a fortalecer a 

nosa sociedade nas virtudes cívicas e os valores constitucionais.  

 

Nese marco, a sociedade española ten un deber de memoria coas persoas que 

foron perseguidas, encarceradas, torturadas e mesmo perderon os seus bens e 

até a súa propia vida en defensa da democracia e a liberdade. 

 

A memoria das vítimas do golpe de estado, a Guerra de España e a ditadura 

franquista, o seu recoñecemento, reparación e dignificación, representan, por 

tanto, un inescusable deber moral na vida política e é signo da calidade da 

democracia. A historia non pode construírse desde o esquecemento e o 

silenciamento dos vencidos.  
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 A consolidación do noso ordenamento constitucional permítenos hoxe afrontar 

a verdade e a xustiza sobre o noso pasado. O esquecemento non é opción 

para unha democracia. 

 

Por iso, dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que o goberno da 

Xunta de Galicia debe sumarse a este recoñecemento que fortalece a nosa 

democracia e en cumprimento da Lei de Memoria Democrática declarar o día 

31 de outubro  como referencia as loitas individuais e colectivas dos homes e 

as mulleres de España pola conquista dos dereitos, as liberdades e a 

democracia, como o día de recordo e homenaxe a todas as vítimas. 

 

 Así mesmo declarar o 8 de maio como día de recordo e homenaxe ás vítimas 

do exilio como consecuencia da Guerra e a Ditadura. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai o Goberno galego cumprir as obrigas contidas na Lei  20/2022, de 19 

de outubro, de Memoria Democrática? 

2. Vai celebrar coma días de recoñecemento ás vítimas da guerra civil e o 

franquismo o 31 de outubro e o 8 de maio con actos institucionais de 

recoñecemento e conmemoración? 

 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 14:09:43 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 14:09:52 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, Julio Torrado Quintela, Paloma Castro Rey e 

Pablo Arangüena Fernández, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O 15 de setembro de 2021, o secretario xeral para o Deporte anunciaba  o 

proxecto de reforma e ampliación do estadio de O Couto, situado no Concello 

de Ourense, que contaría cun orzamento de 2,6 millóns de euros e un prazo de 

execución de 7 meses.  

 

A actuación contaría con tres vías de actuación que serían intervencións de 

reparación e rehabilitación estrutural, destinadas fundamentalmente a asegurar 

e protexer as estruturas para incrementar a súa vida útil; obras de renovación 

ou posta ao día de carácter funcional, cuxo obxectivo son os elementos 

superpostos ás estruturas, principalmente mobiliario (asentos) e instalacións; e 

as obras de ampliación demandadas, que se circunscriben ao edificio 

administrativo situado no fondo norte e que permitirán organizar de forma 

totalmente independente os usos puramente deportivos de aqueles de carácter 

administrativo-social y representativa que el estadio demanda. 

 

A obra principal conta cun orzamento base de licitación de 1,6 millóns de euros 

e un prazo de execución de sete meses, os que hai que sumarlles máis  

250.000 euros para trámites de cesión e urbanización que demanda o Concello 

de e outros cerca de 700.000 euros e un prazo de execución de 21 semanas 

para a renovación do terreo de xogo (céspede, rego, drenaxe…). 
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As obras referidas sufriron múltiples atrasos e dous anos despois a 

infraestrutura aínda se encontra con obras de acondicionamento do céspede 

sen que teñamos data prevista para a finalización das mesmas, prexudicando 

gravemente os clubs que fan uso das instalacións e os seus seguidores que 

están padecendo estes atrasos dende hai tempo  

 

Dende o Grupo Socialista hai tempo que lle esiximos á Xunta de Galicia que 

dote a Ourense dun campo de fútbol en condicións e acorde á terceira cidade 

de Galicia. 

 

Durante as últimas décadas a Xunta de Galicia optou por pequenos parches, 

que non serviron máis que para ter que volver a realizar investimentos en anos 

seguintes. O Couto precisa dunha reforma integral e con investimentos acordes 

que permitan que o estadio se converta no referente que foi na cidade e non 

optar por “chapuzas” que o único que provocan e pan para hoxe e fame para 

mañá.  

 

Dende o ano 2011 realizáronse investimentos por valor de 3 millóns de euros, 

pero a realidade é que foi un rotundo desastre  

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cal é o prazo previsto polo Goberno galego para poñer o campo de 

fútbol de O Couto a disposición dos equipos e das persoas 

afeccionadas? 

2. Cal foi o motivo dos retrasos que se levaron a cabo e se están levando 

na actualidade no estadio? 

3. A entrada aos locais das federacións deportivas situadas baixo a grada 

de preferencia, vanse adecentar?  
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4. As vallas metálicas da grada de preferencia do estadio cumpren a 

normativa vixente sobre estes elementos? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 18/10/2023 15:48:47 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/10/2023 15:48:57 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 15:49:06 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 15:49:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Alexandra Fernández Gómez, deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre o estado de tramitación dun expediente de 

reposición da legalidade urbanística por parte da APLU no Concello de Bergondo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai aproximadamente dous anos, o Concello de Bergondo paralizaba un 

movemento de terras e recheos porque estes non se adecuaban á licenza concedida 

en solo rústico e que ademais crearon un talude de aproximadamente 15 m nunha 

parcela situada no lugar de Armuño, na parroquia de Lubre, colindante coa 

vivenda número 66 do mencionado lugar e o polígono industrial da localidade, 

gañando así tamén espazo pegado á parte industrial. 

Posteriormente, esta actuación tamén foi denunciada ante a APLU (Axencia 

de Protección da Legalidade Urbanística), organismo dependente da Xunta de 

Galiza, de quen é competencia por situarse en solo rústico. 

Estes traballos xeraron moita alarma entre a veciñanza do lugar, xa que pola 

orografía da zona, de se daren fortes choivas, estas poden acabar afectándolle a 

todo o núcleo, como así lle sucedeu xa en varias ocasións durante este tempo á 

finca colindante que se viu asolagada por unha inxente cantidade de auga e barro, 
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ademais de afectar tamén a circulación pola principal vía de comunicación do 

lugar, a estrada provincial DP-0811. 

Transcorrido un ano aproximadamente, visto que a parcela seguía no 

mesmo estado e os recheos non foran retirados para que volvese a parcela ao seu 

estado natural, este grupo parlamentar preguntou por esta problemática, recibindo 

resposta da apertura pola APLU dun expediente en abril do 2022, confirmando que 

as obras non son legalizables ao seren incompatibles co ordenamento urbanístico; 

en consecuencia, ordénase a reposición dos terreos ao seu estado inicial baixo 

apercibimento de execución subsidiaria ou forzosa mediante a imposición de 

multas coercitivas. Infórmase tamén de que a sociedade responsable interpuxo 

recurso de reposición en prazo. 

A día de hoxe, todo continua no mesmo estado, non se produciu nin o máis 

mínimo movemento na parcela para devolvela ao seu estado inicial, situación que 

crea inseguridade e incerteza na veciñanza, xa que, ao non se teren realizado os 

traballos na época estival, a chegada do inverno pode arrastrar a terra de novo. 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

oral na Comisión 2ª: 

- ¿En que punto se atopa a tramitación deste expediente de reposición da 

legalidade urbanística por parte da APLU (Axencia de Protección da Legalidade 

Urbanística)? 

- ¿En que prazo se prevé que se devolva a parcela ao seu estado inicial? 
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- ¿É consciente a Xunta de Galiza dos trastornos que causa á veciñanza esta 

situación? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputadas do G.P. do BNG  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 18/10/2023 16:32:37 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 18/10/2023 16:32:49 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, 

Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Un dos debates existentes no deseño de políticas sanitarias hoxe en día é a 

xestión dos RRHH nun entorno onde a súa distribución é desigual. España é o 

segundo país do mundo que máis médicos por habitante produce (detrás de 

Corea do Sur). Nos últimos 25 anos incrementáronse nun 35 % os centros 

universitarios con titulación en medicina en España, e as convocatorias de 

formación sanitaria especializada son cada vez máis grandes, aprobando en 

torno ao 90% dos que se presentan. En 2018 a convocatoria xeral de formación 

foron en torno a 6000 prazas para toda España. En 2023 superaron as 11.000 

(máis de 8700 de médicos/as). En Galicia a convocatoria habilitada polo Estado 

no 2023 superou as 700 prazas marcando un récord histórico, aínda que o 

goberno de Galicia decidiu deixar algo máis dun centenar sen sacar a concurso 

renunciando a formar todos os profesionais que podía. 

 

Existen, ademais, recentes decisións orientadas a abrir máis o volume 

formativo de médicos/as titulados en España. O Ministerio de Sanidade vén de 

iniciar un plan de acción que dotou con 50 millóns de euros para financiar o 

incremento de case 700 prazas novas nas facultades do sistema público. 

 

A pesares de todo isto, a realidade é que o sistema público de saúde de Galicia 

escúsase na falta de médicos/as para cubrir determinadas necesidades de 

prazas. Particularmente, aínda que non unicamente, esta situación dáse en 

atención primaria. 
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As organizacións profesionais de médicos/as apuntan dende hai tempo a que 

son as condicións laborais o que determina que existan problemas para a 

cobertura de prazas, como ten manifestado o Consello Galego de Colexios 

Médicos. A dificultade para ter tempo e boas condicións de asistencia aos 

pacientes, as continuas existencias de sobrecargas laborais, a imposibilidade 

dos profesionais de primaria de desenvolver tarefas de saúde pública ou saúde 

comunitaria en boas condicións e a triste comparativa coas contías e 

escenarios laborais aos que poden acceder os nosos profesionais noutras 

Comunidades Autónomas ou países da nosa contorna próxima son elementos 

que pulan en contra da posibilidade de ter o volume de profesionais que 

necesitamos. A esta situación engádese unha tendencia a minusvalorar a 

atención primaria dentro do propio sistema sanitario, relevando aos seus 

profesionais a funcións de intermediación coa atención hospitalaria ou á 

resolución de cuestións sanitarias de menor índole, pero rebaixando a súa 

autonomía así como a súa presenza nos espazos de decisión dentro do 

sistema. Estas condicións conlevan que non exista esforzo dos profesionais por 

acceder ás prazas de primaria, o que provoca un déficit a nivel asistencial 

agora mesmo pero que, de seguir así, continuará e se agravará no futuro 

inmediato xa que o volume de xubilacións será elevado nestes anos. 

 

A formación específica de médicos de familia e comunitaria incrementouse 

para Galicia nos últimos anos. Mentres na década dos anos 10 Galicia nunca 

chegou a ter 100 prazas formativas ao ano, hoxe a oferta está en 207, estando 

aprobadas todas as habilitacións que foron solicitadas dende a Consellería de 

Sanidade, que non presenta máis posibilidades por agora. Nos últimos 4 anos 

convocáronse en Galicia máis prazas que durante as convocatorias 2011-2018. 

A pesares do problema de xubilacións que vivimos, nesa época deixáronse sen 

convocar ata 180 prazas ás que Galicia renunciou por vontade propia e que 

hoxe suporían case dous centenares de profesionais a maiores. 
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Dadas as circunstancias actuais, e os problemas arrastrados en recortes de 

profesionais na década pasada, limitación das prazas formativas que hoxe 

ofrecerían máis volume de persoal e as condicións laborais actuais, resulta 

necesario facer un diagnóstico claro sobre que elementos determinan a falta de 

profesionais actuais nas especialidades do sistema sanitario público, poñendo 

especial interese no problema de atención primaria. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que razóns considera o goberno de Galicia que explican o déficit de 

profesionais médicos/as para determinadas especialidades no sistema 

público de saúde de Galicia? 

 

2. Que razóns específicas considera o goberno de Galicia que xustifican o 

déficit de profesionais médicos/as na atención primaria en Galicia? 

 

3. Que especialidades ten sinaladas o goberno de Galicia como deficitarias 

de profesionais e susceptibles de necesitar decisións específicas para 

tratar de aumentar o volume de profesionais existentes? 

 

4. Que peso dá o goberno de Galicia ás razóns sobre as condicións e 

perspectivas laborais como posible factor fundamental no déficit de 

profesionais tal e como apuntan as organizacións profesionais como o 

Consello Galego de Colexios Médicos de Galicia? 

 

5. Por que o goberno de Galicia deixou sen convocar por vontade propia 

180 prazas de medicina familiar e comunitaria dende o ano 2011? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/10/2023 17:21:21 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/10/2023 17:21:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, 

Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O pasado día 9 de outubro no Debate do Estado da Autonomía o presidente da 

Xunta de Galicia anunciou que o seu goberno porá en marcha un Centro do 

Coñecemento Xacobeo, cunha vocación de clara apertura ao mundo, para 

compartir a fórmula do crecemento do Camiño de Santiago e aprender das que 

están aplicando outras rutas. Esta é toda a información que aportou no seu 

discurso sobre este centro o presidente do Executivo galego. 

 

Por iso, dende o noso grupo parlamentario solicitamos toda a información sobre 

este anuncio do Sr. Rueda, para ter a maior transparencia en todo o proceso da 

creación deste novo centro da Xunta de Galicia.  É o deber da Administración 

autonómica fomentar a  transparencia en tódalas  súas actuacións. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que orzamento da Xunta de Galicia vai a ter ese Centro do 

Coñecemento Xacobeo? 

2. Vai ser o Centro do Coñecemento Xacobeo unha entidade 

exclusivamente pública? 

3. Que composición vai ter  o Centro do Coñecemento Xacobeo? 

4. Cales van a ser as funcións que vai levar a cabo o Centro do 

Coñecemento Xacobeo? 

5. Que entidade  xurídica vai ter o  Centro do Coñecemento Xacobeo? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-g

q1
xi

A
S

cX
-0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

224540

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-gq1xiAScX-0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

 

 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 18/10/2023 17:37:27 

 
Martín Seco García  na data 18/10/2023 17:37:34 
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Á Mesa do Parlamento 
 
 
Moisés Rodríguez Pérez, Cristina Sanz Arias, José Antonio Armada Pérez, Moisés 
Blanco Paradelo, Susana López Abella, Fernándo Pérez Dominguez e Borja Verea 
Fraiz deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presenta ante 
esa Mesa, as seguintes preguntas para a súa resposta oral en Comisión 6ª Industria, 
Ernerxía, Comercio e Turismo. 
 
Galicia conta cunha gran cantidade de minerais imprescindibles para a fabricación de 
produtos industriais empregados nos ámbitos da construción, a automoción, a 
tecnoloxía ou a electrónica.  
 
De feito, en 2021 a produción mineira de España alcanzou os 3.443 millóns de euros, 
unha cifra superior nun 12,5% ao valor conseguido no exercicio anterior. E, dese total, 
Galicia representou en 2021 o 8,2%, con 281,64 millóns de euros. 
 
Co obxectivo de aumentar a capacidade de investigación, extracción, procesamento e 
recuperación deses minerais nun sector de suma importancia para a nosa 
Comunidade, á vez que fomentar a integración ambiental, a economía circular e a 
posta en valor do patrimonio mineiro, o Goberno Galego presentou o pasado mes de 
xuño a Axenda de Impulso da Minería Sostible 2030.  
 
Esta folla de ruta quere converter ao sector da minería de Galicia nun aliado estratéxico 
para a modernización das principais cadeas de valor industriais, asegurando que o 
proceso de transición ecolóxica e dixital se abasteza de maneira sostible coas 
imprescindibles materias primas autóctonas.  
 
E, por iso, céntrase en impulsar a modernización e o crecemento sustentable da 
minería, un sector que vai actuar como provedor de minerais estratéxicos na 
dixitalización, pero tamén na innovación tecnolóxica e no talento.  
 
A Axenda, consensuada co sector mineiro e aprobada polo Consello da Xunta o 27 de 
outubro de 2022, recolle 29 iniciativas nun total de 9 eixos para fortalecer a 
competitividade mineira.  
 
Ante o exposto, as deputadas e deputados asinantes formulan as seguinte preguntas 
en Comisión: 
 

1. Que valoración que fai o Goberno galego da Axenda de Impulso da Minería 
Sostible 2030? 
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2. Que accións contempla por en marcha para seguir dando cumprimento a esta 
folla de ruta? 

3. Como contribúe o sector mineiro ao novo modelo industrial dunha economía 
descarbonizada e dixitalizada? 

4. Cal é o balance de axudas do sector no ano 2023 con respecto ao anterior? 
 
Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 18/10/2023 18:44:14 

 
Cristina Sanz Arias na data 18/10/2023 18:44:39 

 
José Antonio Armada Pérez na data 18/10/2023 18:44:51 

 
Borja Verea Fraiz na data 18/10/2023 18:45:04 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 18/10/2023 18:45:27 

 
Susana López Abella na data 18/10/2023 18:45:56 

 
Fernando Pérez Domínguez na data 18/10/2023 18:46:04 
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A Mesa do Parlamento 
 
Elena Candia López, Ramón Carballo Páez, Cristina Sanz Arias, Encarna Amigo 
Díaz, Carmen Pomar Tojo, José Manuel Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José 
Luis Ferro Iglesias, Rubén Lorenzo Gómez e Begoña Freire Vázquez, deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación Territorial, 
Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 
 
Somos coñecedores do compromiso da Xunta de Galicia coa rehabilitación residencial 
na cidade de Lugo e, en concreto, no barrio da Tinería. As cifras así o acreditan: 40 
edificios recuperados e unhas 100 vivendas rehabilitadas. Son resultados que deberían 
falar por si solos fronte ás mensaxes confusas que se lanzan constantemente dende o 
Concello lucense. 
 
Neste ámbito hai dous proxectos especialmente relevantes: a rehabilitación e posta en 
valor do Pazo de Dona Urraca e da Casa da Torre, para futuros usos de interese 
público. 
 
En aras de clarificar os avances do Goberno galego respecto deste proxecto, os 
deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
 
Como se atopa o proxecto para a rehabilitación e posta en valor do Pazo de Dona 
Urraca e da Casa da Torre, emprazados no barrio da Tinería, na cidade de Lugo? 
 
 

Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2023 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Elena Candia López na data 19/10/2023 11:15:55 

 
Ramón Carballo Páez na data 19/10/2023 11:16:13 

 
Cristina Sanz Arias na data 19/10/2023 11:16:25 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 19/10/2023 11:16:41 
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Carmen María Pomar Tojo na data 19/10/2023 11:16:54 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 19/10/2023 11:17:10 

 
María Belén Salido Maroño na data 19/10/2023 11:17:26 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 19/10/2023 11:17:39 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 19/10/2023 11:17:55 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 19/10/2023 11:18:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mercedes Queixas Zas e Alexandra Fernández 

Gómez, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 4ª, sobre os achados arqueolóxicos da Rúa 

San Francisco no Concello de Ferrol.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As obras de urbanización da rúa San Francisco, no barrio de Ferrol Vello do 

Concello de Ferrol, sacaron á luz uns restos arqueolóxicos que poden ser compatíbeis 

cos de parte da muralla medieval da cidade. 

É certo que este achado motivou a paralización da obra programada, entanto se 

desenvolvían os estudos necesarios para determinar a orixe e importancia dos elementos 

atopados. 

A transcendencia destes restos queda perfectamente reflectida no informe de 

arqueoloxía elaborado e no que se sinala a respecto dos mesmos o que sigue: 

“responden a unha configuración do espacio anterior ás obras do Arsenal no século 

XVIII, que supoñen unha radical transformación da Praza Vella, ata daquela aberta ao 

mar e na que sitúase o porto da vila e que perviviron, en parte, ata comezos do século 

XIX, cando no ano 1826 é demolida a Porta do Castro e a Torre Antiga. (...) a aliñación 

resultante, sería compatible coa integración da UE238 como parte da muralla, tal vez 

como un dos laterais da Porta do Castro. Neste sentido, a disposición da estrutura 
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interpretada como rampla (UE215) estaría situada aproximadamente enfrontada ao 

presumible van de acceso.”   

É dicir, poderiamos estar perante uns restos da máxima importancia para 

coñecermos a configuración e mesmo as orixes da vila medieval de Ferrol e que 

deberían ser obxecto dun estudo moito máis pormenorizado e en profundidade, cousa 

que inexplicabelmente o goberno municipal decidiu non realizar, botando terra 

literalmente sobre a historia e o patrimonio da nosa cidade cos parabéns da Xunta de 

Galiza. 

Hai que ter en conta que a afectación destes restos no conxunto da obra é 

limitada ao tratarse apenas dun 10% do conxunto do proxecto de urbanización da rúa e 

hai que ter en conta que os mesmos non teñen continuidade ao longo da rúa San 

Francisco tal e como recolle o proxecto de escavación arqueolóxica. 

Ademais o actual proxecto vai ter que ser igualmente modificado para redefinir 

o paso das infraestruturas e instalacións a través da Praza Vella e esta modificación terá 

que ser sometida novamente á autorización da Dirección Xeral de Patrimonio. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª : 

. Como valora a Xunta de Galiza os restos arqueolóxicos atopados nas obras da 

rúa San Francisco de Ferrol Vello? Como valora o informe valorativo da escavación 

elaborado pola asistencia técnica do proxecto destas obras? 
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. Como valora a Xunta de Galiza a posibilidade de estarmos diante dos restos da 

muralla medieval de Ferrol? Por que a Xunta de Galiza non aposta por investigar e 

documentar eses restos arqueolóxicos atopados? 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 19/10/2023 13:28:16 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 19/10/2023 13:28:20 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 19/10/2023 13:28:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre o PRUX do Parque natural Fragas do Eume. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O histórico desleixo da Xunta de Galiza co Parque natural das fragas do Eume 

está a acadar niveis de auténtico boicot. 

Os numerosos problemas deste verán para visitar o canón do Parque e o 

mosteiro de Caaveiro, que acumularon titulares de prensa e numerosas protestas das 

persoas visitantes, producidos polo mal estado da única estrada de acceso desde o 

Concello de Pontedeume, non só non provocaron rectificación ou actuación correctora 

ningunha por parte da Xunta de Galiza, senón que ven de ratificarse no seu 

rexeitamento a ocuparse do mantemento desta infraestrutura aínda a custo de ter que 

recomendar a súa non utilización por problemas de seguridade, o que significa de facto 

que a Xunta corta o acceso ao canón das Fragas e ao mosteiro de Caaveiro, as zonas 

máis visitadas do Parque natural. 

Esta posición, absolutamente inimaxinábel por parte de ningún goberno do 

mundo ao respeito dos seus propios Parques naturais, pretende xustificala no feito de 

non ser esta estrada da súa titularidade, cuestión controvertida e que está sendo obxecto 

de análise, pasando por alto que era a Xunta de Galiza a que historicamente viña 

facendo o mantemento da estrada até o de agora, que o abandonou sen aclarar a que 
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administración lle correspondería facelo, e polo tanto sen alternativa e sendo evidentes 

as consecuencias que isto podería provocar no curto prazo, e máis aínda obviando que 

como titular do Parque natural pode considerarse responsábel de garantir o bon estado 

do seu principal medio de acceso. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

. Por que a Xunta de Galiza deixou unilateralmente de realizar as tarefas de 

mantemento e reparación da estrada de Ombre no Parque natural das Fragas do Eume? 

. Que volume de visitantes tivo o Parque natural das Fragas do Eume este verán? 

Cal é a evolución dos últimos anos? 

. Que volume de queixas e reclamacións ten rexistrado ou detectado a Xunta de 

Galiza con respecto aos accesos ao Parque natural das Fragas do Eume? 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 19/10/2023 16:36:16 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 19/10/2023 16:36:25 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 19/10/2023 16:36:34 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eduardo Ojea Arias e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, 

Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

A falta de vivenda, prolongada no tempo, xera unha problemática de exclusión 

social de carácter  variable  que están a padecer milleiros de persoas que viven 

en asentamentos precarios e chabolistas urbanos en Galicia. Ante esta 

situación, os programas encamiñados á erradicación do chabolismo, deben 

partir dunha visión global da realidade que teña como obxectivo a inclusión 

social plena.  

 

Para iso, as intervencións encamiñadas a acometer este obxectivo deben 

fundamentarse nun proceso participativo que contemple todos aqueles factores 

de exclusión: emprego, educación, saúde, vivenda... despois de realizar un 

estudo profundo de identificación, análise e diagnose da situación detectando 

as necesidades e carencias que xustifiquen a pertinencia do programa.  

 

A recente Lei de vivenda, aprobada no Congreso dos Deputados, supón un 

paso adiante no garante do dereito a unha vivenda, especialmente para 

aquelas persoas ou grupos que teñen máis dificultades no acceso a unha 

vivenda digna, adecuada e accesible. Recoñece o chabolismo como situación 

de exclusión residencial grave e os asentamentos como situacións de especial 

vulnerabilidade.  

 

Galicia xa dispón de programas para a axuda a erradicación da infravivenda e 

o chabolismo, no pacto para a vivenda 2021-2025, hai axudas para a 

reparación de infravivendas en concellos de menos de 10.000 habitantes  para 
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que poidan axudar con carácter urxente ás unidades de convivencia que 

residan, nunha infravivenda e non dispoñan de recursos económicos para 

acometer obras que permitan ter as mínimas condicións de habitabilidade.  

 

No Plan estatal de vivenda 2022-2025, hai un  Programa específico de axuda a  

erradicación de zonas degradadas, do chabolismo e a infravivenda. Ten como 

obxecto o financiamento da realización conxunta de actuacións de 

rehabilitación de vivendas, de renovación e nova edificación de vivendas, de 

urbanización o reurbanización das contornas das vivendas rehabilitadas, 

renovadas o edificadas. 

  

O chabolismo aínda non se erradicou na súa totalidade en Galicia. No ano 

2022, quedaban once asentamentos chabolistas na Comunidade galega cunha 

gran dispersión territorial. A maior parte delas, sitúanse nas grandes cidades 

galegas e a maioría están habitados por cidadáns de etnia xitana. 

 

A erradicación do chabolismo, pola degradación que supón das condicións de 

vida da cidadanía, a de ser unha prioridade en materia de vivenda. 

 

Dado que aínda hai que dar un impulso máis, co fin da erradicación definitiva 

da infravivenda e o chabolismo. 

 

Por todo iso, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego da existencia a día de hoxe de 

eses 11 asentamentos chabolistas? 

2. Que orzamento leva investido o Goberno galego, na presente lexislatura, 

para a erradicación da infravivenda e o chabolismo? 

3. Como ten previsto a Xunta de Galicia diminuír eses 11 asentamentos 

chabolistas? 
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4. Cal é a data que considera o Goberno galego como punto e final dos  

asentamentos chabolistas en Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro do 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Eduardo Ojea Arias na data 19/10/2023 17:12:51 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 19/10/2023 17:12:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 7.ª, 

Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes. 

 

A organización Unións Agrarias vén de remitir á Consellería do Medio Rural un 

informe no que alerta da situación crítica que padecen os soutos de produción 

de castañas en Galicia.  

 

No escrito déixase constancia do encadeamento de 6 anos de colleitas 

catastróficas motivadas por distintos factores (a seca no pasado ano 2022, a 

antracnosis do castiñeiro no 2021, o impacto da avispilla Dryocosmus no 2020, 

2019 e 2018, e seca e xeadas no 2017). 

 

Ante esta situación, entende a organización agraria e este grupo parlamentario 

que é preciso que a Administración dea un paso á fronte e poña en marcha 

medidas para que a castaña siga a ser un importante recurso no interior e na 

montaña, e que Galicia continúe a ter unha posición líder na Eurorexión no que 

a produción deste froito se refire.  

 

Hai que lembrar que nun ano produtivo normal a nosa Comunidade viña 

producindo no entorno de 20.000 toneladas de castaña, o que supón unha 

inxección económica duns 30 millóns de euros de valor para as familias desas 

zonas do rural. 

 

Así as cousas, debe a Xunta de Galicia desenvolver un plan en varias fases 

que no longo prazo ten que desenvolver novos portaenxertos híbridos que 
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permitan o enxertado seguro do castiñeiro resistentes á enfermidade da tinta, 

así como seguir coa investigación sobre a propagación vexetativa do castiñeiro.  

 

A medio prazo é preciso desenvolver e aplicar novas vacinas para o cancro do 

castiñeiro adaptadas ás condicións das comarcas produtoras de Galicia e 

seleccionar variedades de castaña resistentes á seca e ás altas temperaturas, 

e mesmo dispoñer rega localizada para optimizar as producións e evitar danos 

de seca recorrentes. 

 

O máis urxente é diagnosticar as razóns da caída da produción do presente 

ano en cada comarca, chegando a unha certeza científica para saber se o 

problema se debe a unha patoloxía fúnxica, unha praga, o déficit hídrico no 

chan, ou unha combinación de distintas causas.  

 

Para iso as autoridades de sanidade vexetal deben de aconsellar aos 

produtores para a toma de medidas inmediatas que poidan reducir o futuro 

impacto ou a repetición dos problemas na próxima tempada, como a recollida e 

retirada de follas e ourizos para evitar vectores de transmisión e si fora preciso, 

habilitar tratamentos preventivos en futuras campañas. 

 

Tamén é necesario incorporar o castiñeiro e as súas patoloxías nas alertas 

fitosanitarias periódicas, con recomendacións de tratamentos, e dispoñer liñas 

de axudas que permitan o despregue das medidas fitosanitarias e axudas 

directas ás persoas produtoras para compensar as perdas da presente 

campaña.  

 

A produción de castaña é un recurso fundamental para as comarcas do interior 

e da montaña de Galicia, tanto nas provincias de Lugo como de Ourense, 

precisamente as máis afectadas polo despoboamento e o abandono rural, onde 

complementan as rendas das familias e moitas veces as exiguas pensións dos 

pensionistas do rural. 
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Por todo elo, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia, de forma inmediata, a establecer axudas directas 

ao sector da castaña para compensar as perdas da presente campaña? 

2. Vai establecer o Goberno galego liñas de axudas que permitan o 

despregue das medidas fitosanitarias precisas? 

3. Vai a elaborar a Xunta de Galicia un plan para o castiñeiro que solucione 

a problemática exposta?  

4. De ser positiva a anterior resposta , cando o faría? 

5. Considera urxente o Goberno galego diagnosticar as razóns da caída da 

produción do presente ano en cada comarca, chegando a unha certeza 

científica para saber se o problema se debe a unha patoloxía fúnxica, 

unha praga, o déficit hídrico no chan, ou unha combinación de distintas 

causas?  

6. Considera que a medio prazo é preciso desenvolver e aplicar novas 

vacinas para o cancro do castiñeiro adaptadas ás condicións das 

comarcas produtoras de Galicia? 

7. Considera preciso seleccionar variedades de castaña resistentes á seca 

e ás altas temperaturas, e mesmo dispoñer rega localizada para 

optimizar as producións e evitar danos de seca recorrentes? 

 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 19/10/2023 17:16:40 

 
Martín Seco García  na data 19/10/2023 17:16:50 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia                                                     

                 tan ante esta mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

O 27 de abril de 2023 o Instituto Galego da Vivenda e Solo publicou no Diario 

Oficial de Galicia a Resolución do 10 de abril de 2023 pola que se convocan 

para o ano 2023 distintas liñas de subvencións, que se tramitarán polo 

procedemento de concorrencia non competitiva, comezando o prazo de 

presentación de solicitudes o 28 de abril  e rematando o 1 de xuño de 2023, 

con cargo á aplicación orzamentaria 08.81.451A.760.1 por importe de 454.612 

euros para a anualidade 2023 e por importe de 1.470.000 euros para a 

anualidade 2024. 

 

O obxecto destas subvencións é para actuacións de rehabilitación, entre as 

que se encontran o programa  para prestar apoio aos concellos de Galicia de 

menos de 20.000 habitantes co obxecto de rehabilitar edificacións da súa 

titularidade susceptibles dun uso residencial e o programa de infravivenda 

dirixido a concellos de menos de 10.000 habitantes para acometer actuacións 

urxentes e imprescindibles, para os efectos de mellorar o estado das 

edificacións ou vivendas propiedade dos concellos e/ou de persoas propietarias 

en risco de exclusión residencial. 
 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 
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1. Cantos concellos de menos de 20.000 habitantes solicitaron as subvencións 

para rehabilitar edificacións e vivendas da súa titularidade susceptibles dun uso 

residencial para destinalas ao alugueiro social? 

 

2. Cales foron os concellos que solicitaron esta subvención? 

 

3. En que orde cronolóxico foi solicitada a axuda por cada un dos concellos 

solicitantes? 

 

4. Canto recibiu cada un dos concellos solicitantes? 

 

5. Cantos concellos de menos de 10.000 habitantes solicitaron a subvención 

para acometer actuacións urxentes e imprescindibles, para os efectos de 

mellorar o estado das edificacións ou vivendas propiedade dos concellos e/ou 

de persoas propietarias en risco de exclusión residencial? 

 

6. Cales foron os concellos que solicitaron esta subvencións? 

 

7. En que orde cronolóxico foi solicitada a axuda por cada un dos concellos 

solicitantes? 

 

8. Canto recibiu cada un dos concellos solicitantes? 

 

Parlamento de Galicia, 19 de outubro de 2023 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 19/10/2023 13:58:23 

 

Paloma Castro Rey  na data 19/10/2023 13:58:35 
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Pablo Arangüena Fernández  na data 19/10/2023 13:58:45 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

As negociacións dos Totais Admisibles de Capturas (TAC) e cotas para o ano 

2023 arroxaron entre outros resultados, que o xurelo do Cantábrico só se 

poderá pescar de xeito accesorio. 

 

Para os cerqueiros que capturan xurelo na zona VIIIc este reparto de cotas 

penalizounos  claramente xa que esta especie é  o sustento económico do 

sector do cerco en Galicia, do que viven   moitas embarcacións e moitos  

mariñeiros ao ser altamente dependentes da captura do xurelo e que durante o 

ano 2023 só puideron pescar de forma accesoria. 

 

 Cando se adoptou esta decisión reclamabamos o  apoio tanto do Goberno de 

España como da Xunta de Galicia,  que pasaba entre outras medidas, por unha 

parada temporal da flota afectada pola cota de xurelo que debería de levar 

consigo axudas que permitisen dalgunha maneira o sustento do sector, e que 

lle permitise subsistir ata a apertura das campañas da xarda e da anchoa. 

 

Por certo, iniciativa que levamos a debate para que a Xunta de Galicia  

traballase xunto co Goberno de España   de cara  a apoiar e conceder un paro 

temporal para a flota do cerco afectada pola limitación (só pesca accesoria)  na 

cota do xurelo e articular, por ambas administracións,  liñas de axudas 

económicas que lles permitan a esta flota subsistir ata a apertura de novas 

campañas: xarda e anchoa. Proposición non de lei que contou co apoio do 

Grupo Parlamentario Popular, pero que despois o Goberno galego non levou 
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adiante este mandato parlamentario. O certo foi que o Goberno do Estado puxo 

medidas económicas para axudar ao sector do cerco, e inclusive outras 

administracións, sen competencia en materia pesqueira, como a Deputación 

Provincial da Coruña, articularon liñas de axudas económicas propias, cousa 

que non fixo a Xunta de Galicia. 

 

 Xunto a esas liñas de axudas económicas reclamábanse tamén medidas de 

cara  á próxima campaña, de cara á mellora do reparto na campaña de 2024, 

algo no que levan tempo a traballar  tanto o Ministerio de Pesca coma os 

representantes do sector. 

 

Ante esta situación, a deputada e o deputado que asinan solicitan en resposta 

escrita contestación á seguinte pregunta: 

 

Que medidas adoptou o Goberno galego de cara a mellorar o reparto de cota 

do xurelo  na campaña do 2024? 

 

Parlamento de Galicia, 11 de outubro de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 11/10/2023 17:21:48 

 

Julio Torrado Quintela  na data 11/10/2023 17:22:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Xosé Luis Rivas Cruz e Diego Lourenzo Moura, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A recuperación de terras agrarias foi unha bandeira do goberno do PP nesta 

lexislatura,  aínda que os mecanismos para recuperala non darán resultados a curto 

prazo, e a clásica concentración parcelaria non está dando os resultados para os que foi 

deseñadas debido a numerosos atrancos que sofren que rematan na lentitude de entrega 

de títulos de propiedade. 

Sería óptimo para o país e para as persoas agricultoras recoñecer legalmente a 

mobilización de terras realizada por particulares, en moitas ocasións a base de permutas 

e que a día de hoxe seguen sen recoñecemento fiscal ou catastral, o cal condiciona  o 

desenvolvemento produtivo do territorio. 

Agora mesmo en diversos concellos como o de Friol no centro da provincia e no 

que recentemente a Dra Xeral do AGADER foi promocionar o sistema de permutas ao 

abeiro da LRTAG, sinalando 3 zonas piloto que contaban con propietarios que 

consensuadamente estaban dispostos a estas permutas, unha delas en Friol e que poden 

supor, entre as tres, a mobilización dunhas 400ha de terreo. 

Estas actuacións levan aparellados determinados beneficios aos que as persoas 

titulares poden acollerse, en primeiro lugar ao asesoramento por parte do AGADER, 
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pero tamén a axudas para o financiamento de gastos notariais ou inscrición no rexistro 

da propiedade. 

Nin que dicir ten que aínda que se vai tarde non se pode facer todo á vez, co cal 

un proxecto piloto pode ser unha boa vía para implementar determinadas medidas, pero 

máis lóxico sería facelo despois de saber a situación do territorio nos distintos lugares 

do concello. 

Ten todo o sentido que, en diálogo co concello,  se legalicen primeiro aquelas 

terras que a iniciativa de particulares están de facto  permutadas, facendo parte do que 

se podería denominar como concentración parcelaria privada. 

É o caso do lugar do Castro en San Martiño de Condes, neste mesmo concello 

de Friol, onde 3 dos 4 veciños hai case un par de décadas tomaron a iniciativa de abrir 

camiños e xuntar fincas permutando parcelas  que non só fixeron que os e as 

propietarias puideran incrementar a superficie dos predios, con todo o que isto acarrea, 

senón que dotaron de coherencia as parcelas de pastos e cultivos e o acceso ás mesmas. 

A reorganización de 5 has. por granxa posibilitou a apertura de camiños para as 

parcelas, evitouse ter predios enclavados na propiedade de outros, e conseguise  un 

máximo resultado, cun mínimo esforzo e un mínimo impacto. 

Hai máis casos en distintos lugares do país, onde a poboación se organizou para 

poder adaptarse ás exixencias de produción para ser máis produtivos e polo tanto máis 

competitivos. 

Ata onde puidemos saber non se produciu a correspondente actualización no 

catastro, nin polo tanto as parcelas e os camiños teñen a consideración de tales na súa 

totalidade, producíndose tamén a catalogación de carballeiras como solos urbanos ou 

urbanizables e outras anomalías que o que fan é dificultar que se mobilicen as terras 
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agrarias a título privado, carecendo estas transaccións do amparo legal  co que deberían 

contar, porque de feito son útiles para a recuperación de terras só hai que dotar estes 

proxectos da seguridade xurídica da que  agora mesmo carecen. 

Parece imprescindible que dende a consellería do medio rural se implique aos 

concellos tal e como se fixo coas infaustas Aldeas Modelos, para que ordenen o seu 

territorio e que sexa a través desta coordinación a que achegue a realidade do territorio á 

Consellería, sendo os PXOM  mellores elementos para unificar criterios en torno aos 

usos racionais do solo, faciliten unha menor fiscalidade no caso de permutas, etc. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Vai o goberno da Xunta facer un acordo global cos concellos onde se establezan 

liñas de traballo claras a prol da ordenación do seu solo para facilitar os sistemas de 

recuperación de terras de iniciativa exclusivamente privada e o recoñecemento xurídico 

legal dos que xa están? 

 Van vostedes establecer un sistema regulado de relación cos concellos para 

instaurar un sistema áxil de agrupamento de terras, que  comece por darlle seguridade 

xurídica ás concentracións de iniciativa privada que funcionan de facto? 

 Van vostedes facer unha sondaxe para ver en que concellos e en que zonas hai 

terra recuperada a base de permutas privadas que non están legalizadas? 

 Establecerán unha vía de comunicación para particulares, ben coa Xunta ou ben 

co GDR co fin de facilitarlles a legalización destas situacións de concentración 

“informal” de terras? 
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 Que obxectivos temporais  teñen previsto a respecto do funcionamento pleno 

destes 3 proxectos piloto? 

 Que sistema de avaliación prevén utilizar para  ver os resultados destes 3 

proxectos piloto e poder ampliar as permutas a máis lugares ou non? 

 Consideran vostedes que o sistema de permutas poden ser o modelo que 

substitúa ás concentracións parcelarias? 

 

Santiago de Compostela, 13 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Diego Lourenzo Moura 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 13/10/2023 09:46:49 

 

Xosé Luis Rivas Cruz na data 13/10/2023 09:47:02 

 

Diego Lourenzo Moura na data 13/10/2023 09:47:13 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita. 

 

O nivel de execución orzamentaria da Xunta de Galicia nos programas da 

Secretaría Xeral de Igualdade no primeiro trimestre do exercicio de 2023 era 

verdadeiramente baixo, e por iso pedimos explicacións, pero unha vez 

coñecidos os dos segundo trimestre temos que mostrar a nosa fonda 

preocupación pola falla de planificación que ano tras ano demostra a Xunta de 

Galicia nunha cuestión de tanta importancia como son as políticas dirixidas ás 

mulleres. 

 

No ecuador deste ano, do programa de apoio á conciliación da vida laboral e 

persoal e outros servizos de protección está executado unicamente o 4,9 % do 

crédito vixente; tan só un millón de euros destinado a favorecer a conciliación 

das familias, o que redunda negativamente na consecución da igualdade real e 

efectiva. 

 

Pero é que tampouco, nun período no que dúas mulleres galegas foron 

asasinadas, parece que o Goberno teña desenvolvido ou posto en marcha 

accións de calado que permitan loitar contra a violencia machista á vista da 

baixa execución, apenas un 21,1 %, do programa de Protección e apoio das 

mulleres que sofren violencia de xénero. Unha porcentaxe moi similar de 

execución orzamentaria presenta o de Accións para a igualdade, protección e 

promoción da muller. 
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Por todo isto, e unha vez actualizados os datos, solicitamos en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Considera o Goberno galego que debe mellorar a súa planificación 

orzamentaria anual no tocante ás políticas dirixidas ás mulleres? 

 

2. Como valora o Goberno galego a baixa execución orzamentaria do segundo 

trimestre do ano 2023 da Secretaría Xeral de Igualdade ? 

 

3. Considera que a recorrente baixa execución a mediados de ano destes 

programas responde á escasa achega orzamentaria propia da Xunta de 

Galicia? 

 

Parlamento de Galicia, 13 de outubro de 2023 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 13/10/2023 13:11:21 

 

Noelia Otero Lago na data 13/10/2023 13:11:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iria Carreira Pazos e Montserrat Prado Cores, deputado 

e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre a reapertura do consultorio médico de Goián (concello de Tomiño). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

No ano 2008, o consultorio médico de Goián (Tomiño) mudouse, previa 

autorización do SERGAS, á casa reitoral situada no centro da vila. O novo local, 

alugado mediante un convenio co bispado de Tui-Vigo, supuxo un aumento de 

superficie con respecto ao anterior local e unha mellora en canto ás condicións para a 

prestación da asistencia sanitaria. 

Durante a crise da COVID 19 a Xunta decidiu pechar o consultorio de Goián e 

trasladar o servizo ao centro de saúde de Tomiño. Posteriormente, a Xerencia da Área 

de Vigo comunicou ao concello a necesidade de dispor dun novo inmóbel que cumprise 

os parámetros da nova guía de protocolos por mor da pandemia. O 30 de decembro de 

2022 remitiu ao concello un escrito cos requisitos a cumprir polo novo espazo. 

A partir dese momento, o goberno municipal traballou para procurar un espazo 

que reunise as condicións requiridas e logo de realizar as correspondentes obras de 

acondicionamento puxo a disposición da Xerencia da Área Sanitaria de Vigo un novo 

inmóbel con data do 31 de marzo de 2023. Desde esta data, o SERGAS dotou de 

equipamento o local e o concello paga as mensualidades do alugueiro (630.15 euros ao 

mes) e as subministracións de diferentes servizos. En total, até o mes de xullo de 2023 o 

concello asumiu gastos por un importe de 18.500 euros. 
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Ao longo dos meses de abril, xuño e xullo de 2023, o concello de Tomiño 

dirixiu escritos á Xerencia e ao conselleiro de Sanidade, demandando a posta en 

funcionamento do consultorio de Goián.  

A esta situación hai que engadir a falta de persoal do centro de saúde de 

Tomiño, xa que non se cobren as baixas e vacacións do persoal médico, o que deriva no 

empeoramento do servizo, a saturación e unha maior tardanza nas citas. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Cando ten previsto a Xunta reabrir o consultorio médico de Goián, para o cal o 

concello puxo un novo local a disposición desde o mes de marzo de 2023? 

Vai a Xunta facerse cargo dos gastos que supuxo para o concello o alugueiro e 

mantemento do novo local no tempo en que permaneceu sen abrir ao público? 

Vai o SERGAS cubrir as baixas e vacacións do persoal sanitario e administrativo 

do centro de saúde de Tomiño? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Montserrat Prado Cores 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 16/10/2023 09:35:28 

 

Iria Carreira Pazos na data 16/10/2023 09:35:33 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 16/10/2023 09:35:43 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, Daniel Castro García e Cristina Fernández Davila, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre a necesidade de consolidar o programa de promoción da lingua 

galega nas comarcas estremeiras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O artigo 21 da Lei de normalización lingüística regula a necesidade de “protexe-

la lingua galega falada en territorios limítrofes coa Comunidade Autónoma”, en 

consonancia co ditado no artigo 35 do Estatuto da Autonomía. 

Neste sentido, o goberno galego ter articulado un programa de promoción do 

galego nos institutos do Bierzo. 

Con todo, o presente curso escolar comezou coa ausencia de profesorado de 

galego en tres institutos da comarca: o Europa e o Virgen de la Encina de Ponferrada e 

mais o Bergidum Flavium de Cacabelos. 

Transcorrido un mes desde o comezo do curso, aínda non hai resposta do 

goberno galego nin se percibe unha pronta solución, o que está a xerar descontento entre 

a comunidade educativa, ademais de vulnerar o dereito á docencia en galego para o 

alumnado matriculado, así como as validacións desa formación cos correspondentes 

niveis do Celga. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Por que, un mes despois de comezar o curso, o alumnado de tres institutos do 

Bierzo aínda non teñen profesorado para impartir lingua galega? 

- Ten recibido o goberno galego esta demanda por parte dos centros e das 

familias afectadas? 

- Que está a facer a Xunta para resolver este problema á maior brevidade? 

- Que proxecto ten a Xunta para ampliar e consolidar este programa de 

promoción da lingua galega nas comarcas estremeiras? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas  

Cristina Fernández Davila 

Daniel Castro García 

Deputadas e deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 16/10/2023 11:41:37 
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Cristina Fernández Davila na data 16/10/2023 11:41:41 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 16/10/2023 11:41:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Noa Presas Bergantiños e Olalla Rodil Fernández, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Os CIM están integrados na carteira de servizos básicos para a poboación, sendo 

fundamentais para que as mulleres de xeito individual acaden un nivel de protección 

ante diversas circunstancias vitais que provocan profundas desigualdades e as deixan en 

situación de necesidade. 

Tamén a nivel social o seu papel é importante para unha sociedade en igualdade, 

cuestións como a difusión, a divulgación ou a formación en igualdade de oportunidades 

provocan melloras na vida das persoas tanto de xénero masculino como feminino, 

facendo unha sociedade máis inclusiva. 

Debemos sinalar de xeito específico o importante papel que os CIM 

desenvolven na atención ás mulleres vítimas de violencia de xénero, para que estas 

poidan acceder aos recursos existentes na Comunidade Autónoma. Na maioría dos casos 

esta xestión ha de ser urxente e multiprofesional, porque deben intervir policía, servizos 

sanitarios, psicolóxicos, xudiciais e sociais. Esta protección que ofrecen pode sela 

diferencia entre a vida e a morte para estas mulleres e en todo caso pode supoñer o 

único modo de elas acaden unha vida o máis plena posible. 
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Podemos asegurar que sendo un servizo imprescindible, no rural pode selo 

moito máis, as circunstancias de necesidade e maltrato son moito máis opacas que nos 

ámbitos urbanos xa que esta sociedade está moi masculinizada, máis illada e nela 

permanecen máis arraigadas aínda condutas de índole machista mentres, as redes de 

sororidade entre as mulleres son máis escasas, tamén se incrementan as dificultades para 

escapar ao control machista polo que unha relativa proximidade dos recursos ten un 

valor en si mesmo. 

A comarca de Sarria leva meses carecendo de asistencia integral no CIM da 

Vila, o que afecta a tódalas mulleres da comarca. Problemas alleos á poboación 

deixaron este CIM só con apoio psicolóxico non específico xa que está sen dirección e 

sen asesoramento xurídico. 

Sen entrar a valorar o fondo do asunto, si podemos afirmar que nin o goberno da 

Xunta nin o Concello de Sarria están a poñerse de acordo para cubrir un servizo básico 

da magnitude que acabamos de sinalar, deixando a máis de 10.000 mulleres sen 

posibilidades de acudir a busca de asesoramento e axuda, o cal atenta contra o principio 

de igualdade de oportunidades máxime cando nos últimos 2 anos se produciron 4 

agresións sexuais coñecidas, sendo a última delas grupal. 

Isto non é todo os datos de violencia de xénero que dende  a Xunta se opacan 

tapándoos ao dar datos globais sitúan á comarca de Sarria na punta de frecha dun 

problema ao que non se lle está a poñer remedio. Actualmente das 48 ordes de 

alonxamento que hai no sul da provincia de Lugo 30 están en Sarria, tendo pendentes de 

rematar os trámites outras 5. 

Non é o momento de que a Xunta mire para outro lado e traslade a 

responsabilidade aos concellos, debe buscar un alternativa inmediata para dotar ao CIM 

de Sarria da súa maior capacidade e para isto deberá dotalo de persoal sen esperar a que 
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se resolva o asunto xudicial, porque é vital para as mulleres que sofren calquera tipo de 

violencia nun grao maior que noutras zonas do seu entorno. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Van vostedes proceder a desatascar a situación de falta de persoal no CIM de 

Sarria de modo que se poña a funcionar na súa máxima capacidade para que as mulleres 

de Sarria poidan recibir información, asesoramento e asistencia xurídicas pero tamén 

para que poida actuar sobre a poboación para lograr que se produza unha rebaixa 

substancial nas agresións ás mulleres? 

Teñen avaliado algunha posibilidade de actuación que conduza a restituír a 

asistencia xurídica e legal para as  mulleres da comarca? 

Consideran vostedes que este peche de facto é da mesma gravidade que deixar 

sen colexio a metade das crianzas, ou sen asistencia médica á metade da poboación da 

comarca? 

Como pensan corrixir esta situación de desigualdade das mulleres desta comarca 

en relación cos homes da mesma e en relación coas mulleres de comarcas nas que o 

CIM funciona? 

Que marxe se pensan dar para botar man desta situación de  cara á inmediata 

normalización do CIM da Vila de Sarria? 

A que achacan o alto índice de agresións ás mulleres de Sarria dende as sexuais 

ás de violencia de xénero? 
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Pensan tomar algunha medida urxente para frear estas situacións extremas de 

desigualdade? 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 16/10/2023 12:37:47 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 16/10/2023 12:37:52 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 16/10/2023 12:38:00 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 
Nos últimos tres anos, dende o Grupo Parlamentario Socialista, insistimos en 

reiterar a necesidade dun incremento significativo do persoal da inspección dos 

servizos sociais da Xunta de Galicia e así blindar os dereitos das persoas 

maiores que residen nos centros de atención residencial galegos.  

 

A Asociación Galega de Inspectoras e Inspectores de Servizos Sociais 

(AGISS), dirixíase no mes de agosto a través dun comunicado á conselleira de 

Política Social para denunciar que se está a obstaculizar a eficacia das 

inspeccións das residencias de maiores mediante a filtración, por parte da 

consellaría, das datas previstas para a realización das inspeccións. 

 

Hai uns meses xa aparecía nos medios de comunicación unha noticia que facía 

referencia ás filtracións de inspeccións aos centros prestadores dos servizos 

sociais, con advertencias e preocupación do persoal traballador destes centros, 

que puxeron en coñecemento da asociación estes feitos, quen á súa vez 

manifestou esta evidencia ante altos cargos da consellaría.  

 

Unha vez coñecido dito comunicado o Goberno galego tiña a obriga de 

investigar e informar á Cámara galega para aclarar estes feitos tan graves 

denunciados publicamente polo propio funcionariado do corpo de Inspección da 

Xunta de Galicia que forma parte da Asociación Galega de Inspectoras e 

Inspectores de Servizos Sociais, tendo en conta que están en xogo os dereitos 

e o benestar das persoas maiores que viven nas residencias de Galicia e a 
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propia competencia desleal derivada contra os centros de atención residencial 

que si cumpren coa normativa. 

 

Por iso dende o Grupo Parlamentario Socialistas propuxemos unha serie de 

medidas urxentes que o Goberno galego rexeitou. Algunha das nosas 

propostas foron: 

 

− Incrementar significativamente o persoal inspector de servicios sociais, 

para chegar como mínimo á porcentaxe da media estatal. 

−  Realizar unha investigación exhaustiva sobre o funcionamento completo 

do sistema de inspección no ámbito dos Servizos Sociais de Galicia e 

presentar os resultados ao Parlamento de Galicia. 

−  Incrementar as ratio de profesionais nas residencias e melloralas 

condicións laborais das mesmas. 

−  Crear centros públicos de xestión directa específicos e multidisciplinares 

para residentes menores de 65 anos con patoloxías psiquiátricas e/ou 

adiccións. 

−  Regresar ao método de traballo da inspección que garanta a 

confidencialidade das visitas, tal e como recomenda a Asociación 

Galega de Inspectores e Inspectoras de Servizos Sociais, entre outras. 

 

Hai uns días os medios de comunicación informaban sobre as actuacións 

previas a un expediente disciplinario do Goberno galego contra a Asociación 

Galega de Inspectores e Inspectoras de Servizos Sociais da Xunta. Unha 

cuestión que deberá ser aclarada urxentemente. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. En base a que normativa inician actuacións onde nomeadamente 

mencionan a posibilidade dun procedemento sancionador? 
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2. Teñen pensado investigar os feitos denunciados polo persoal da 

inspección? 

3. En base a que información desmenten o contido de dita denuncia? 

 

  

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 16/10/2023 13:22:55 

 
Julio Torrado Quintela  na data 16/10/2023 13:23:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

O Pazo de Lourizán de Eugenio Montero Ríos, é unha das xoias 

arquitectónicas e históricas de Pontevedra e forma parte do patrimonio cultural 

de Galicia, contando cun nivel de protección integral. 

 

Ten unha superficie de 46,55 hectáreas a través de catro parcelas catastrais. A 

finca de Lourizán alberga ao famoso pazo, a Escola de Capataces, o Centro de 

Investigacións Forestais, a Rede de Observación Ambiental de Galicia e o 

valiosísimo Arboreto, así como outras construcións anexas. 

 

Neste ano 2023 a propiedade deste inmoble foi cedida pola Deputación de 

Pontevedra á Xunta de Galicia que dende o ano 1991, en virtude dun convenio, 

xa ostentaba a posesión e asumira a obriga de efectuar as obras de 

conservación necesarias para o mantemento da zona nobre do conxunto. 

 

Pero a pesar disto o goberno da Xunta de Galicia non fixo ningunha actuación 

neste inmoble ata que unha resolución xudicial recoñeceu a súa obriga. 

 

O pasado ano, co fin de cumprir a citada resolución habilitou nos orzamentos 

unha partida de 200.000 €, cantidade claramente insuficiente tendo en conta as 

características das reformas necesarias. 

 

O pasado mes de xullo anunciaba o presidente da Xunta de Galicia que ía 

convocar un concurso de ideas para dar a este inmoble e o seu entorno futuros 

usos a nivel turístico, de divulgación y de creación de empresas. 
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Hai uns días anunciou o investimento de 18.000.000 € e a convocatoria dun 

concurso onde se propoña uso hoteleiro do pazo, oficinas, salas de exposicións 

e unha zona de restauración. 

 

Dende o Grupo Socialista levamos tempo insistindo na necesidade de 

investimento neste inmoble que está en estado ruinoso pero non temos claro 

que o anuncio feito polo presidente da Xunta de Galicia non sexa máis cunha 

manobra disuasoria por iso instamos ao goberno da Xunta que inclúa nos 

orzamentos 2024 esa partida de 18.000.000 € necesaria para o 

acondicionamento do Pazo de Lourizán e asuma o compromiso de manter o 

carácter público deste inmoble. 

 

Por outra banda instamos a este goberno a esixir que o proxecto de reforma 

deste ben protexido respecte as características arquitectónicas do Pazo e 

anexos, non desvirtúe a natureza do mesmo e non atente contra a integridade 

patrimonial dun elemento que constitúe un referente da nosa historia. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas 

para a súa resposta escrita: 

 

1. Vai o Goberno galego cumprir co compromiso anunciado incluíndo no 

orzamento 2024 a partida  necesaria para o acondicionamento do Pazo 

de Lourizán? 

2. Vai o Goberno galego manter o carácter público deste inmoble? 

3. Asume este Goberno o compromiso de que o proxecto de reforma deste 

ben protexido vai respectar as características arquitectónicas do Pazo e 

anexos, e non vai desvirtuar a natureza do mesmo nin atentará contra a 

integridade patrimonial dun elemento que constitúe un referente da nosa 

historia? 
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Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 16/10/2023 13:18:37 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 16/10/2023 13:18:46 

 
Noelia Otero Lago na data 16/10/2023 13:18:56 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Pablo Arangüena 

Fernández, Noa Díaz Varela e Martín Seco García, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Cal é a lista de espera (número de persoas e tempo de agarda) para unha 

praza de atención residencial na provincia da Coruña? 

(Dende o inicio de expediente de dependencia ata despois de pasar polo PAR) 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 16/10/2023 17:37:28 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 16/10/2023 17:37:38 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 16/10/2023 17:37:49 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 16/10/2023 17:38:00 

 
Martín Seco García  na data 16/10/2023 17:38:12 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Patricia Otero Rodríguez e Luis Manuel Álvarez 

Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

por escrito. 

 

Cal é a lista de espera (número de persoas e tempo de agarda) para unha 

praza de atención residencial na provincia de Lugo? 

(Dende o inicio de expediente de dependencia ata despois de pasar polo PAR) 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 16/10/2023 17:38:29 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 16/10/2023 17:38:40 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 16/10/2023 17:38:51 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Carmen Rodríguez Dacosta e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Cal é a lista de espera (número de persoas e tempo de agarda) para unha 

praza de atención residencial na provincia de Ourense? 

(Dende o inicio de expediente de dependencia ata despois de pasar polo PAR) 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 16/10/2023 17:39:06 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 16/10/2023 17:39:19 

 
Eduardo Ojea Arias na data 16/10/2023 17:39:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Gonzalo Caballero Miguez, Leticia Gallego 

Sanromán, Julio Torrado Quintela, Paloma Castro Rey e Noelia Otero 

Lago, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

por escrito. 

 

Cal é a lista de espera (número de persoas e tempo de agarda) para unha 

praza de atención residencial na provincia de Pontevedra? 

(Dende o inicio de expediente de dependencia ata despois de pasar polo PAR) 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 16/10/2023 17:39:42 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 16/10/2023 17:40:34 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 16/10/2023 17:40:49 

 
Julio Torrado Quintela  na data 16/10/2023 17:40:57 

 
Paloma Castro Rey  na data 16/10/2023 17:41:06 
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Noelia Otero Lago na data 16/10/2023 17:41:16 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-T

O
df

1P
m

Fq
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

224591

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-TOdf1PmFq-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Carmen Rodríguez Dacosta, Martín 

Seco García, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 
deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

No Debate do Estado da Autonomía do ano 2021 aprobouse por unanimidade, 
a iniciativa do Grupo Socialista, a resolución final 12ª : 

«O Parlamento galego insta a Xunta de Galicia a que impulse, en colaboración 
coas asociacións de mulleres do rural, a elaboración en 2022 do Estatuto da 
Muller Rural Galega e dun Plan Estratéxico para a Muller Rural de Galicia que 
contribúan á promoción integral das mulleres, á súa plena participación social e 
á igualdade de oportunidades real. Este plan, que deberá partir dun estudo 
rigoroso da situación socioeconómica das mulleres do rural galego, deberá 
incluír, cando menos, accións dirixidas a promover o acceso das mulleres á 
formación e ao emprego, así como o desenvolvemento da súa actividade 
emprendedora no medio rural.» 

A ruralidade é un factor de vulnerabilidade que tamén se debe ter en conta nas 
políticas de igualdade. Neste senso, para seren eficaces son precisas políticas 
transversais para o territorio rural con perspectiva de xénero. O rural é un 
espazo masculinizado para o que á hora de se pensar solucións aos problemas 
as mulleres non adoitan ter a consideración de protagonistas. Permanecen 
ausentes da acción política, da axenda social e económica nas vilas e aldeas, 
pechadas no ámbito doméstico-privado, onde, ademais, consolidan o rol 
reprodutivo e de coidadora. 

O crecente despoboamento das áreas rurais constatado ano a ano nas 
diferentes estatísticas do IGE obriga a poñer todos os esforzos, por parte da 
Xunta de Galicia, nas mulleres do rural galego. E a pesares de que parecía que 
iamos avanzar neste senso, o certo é que dous anos despois da aprobación da 
resolución na que a Xunta de Galicia se comprometía á creación do estatuto da 
muller rural galega e á elaboración dun plan estratéxico para a muller rural de 
Galicia, ningún deles existe. 
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O primeiro si figura na Lei de Igualdade cuxa tramitación está paralizada, pero 
non de xeito particular senón aglutinando tamén as mulleres do mar, unha 
cuestión que se atopou co rexeitamento das principais entidades asociativas 
galegas de mulleres rurais e de mulleres do mar. Do segundo, nada se sabe 
ata o de agora, comezando por un inexistente aínda que obrigado estudo da 
situación socioeconómica das mulleres do rural galego. 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e os deputados que asinan 
solicitan en resposta escrita contestación ás seguintes preguntas: 

1. Cal é a razón do incumprimento da resolución 12ª do DEA de 2021 que 
instaba a  elaboración en 2022 do estatuto da muller rural galega e dun plan 
estratéxico para a muller rural de Galicia? 

2. Ten elaborado a Xunta de Galicia un estudo sobre a situación 
socioeconómica das mulleres do rural galego? Ten previsto facelo? 

3. Ten previsto o Goberno galego a elaboración dun estatuto das mulleres 
rurais, diferenciado do estatuto das mulleres do mar? 

4. Cal foi o incremento detectado de mulleres emprendedoras no rural? Cal é o 
balance? 

5. Cal é a porcentaxe de mulleres que forman parte de órganos de decisión do 
mundo rural galego? Como valoran ese grao de presencia? 

6. Considera o Goberno galego que os recursos e servizos públicos que 
existen no rural son suficientes para un desenvolvemento integral das mulleres 
en condicións de igualdade cos homes? 

7. Entenden que é preciso sensibilizar e educar en igualdade desde a infancia 
ás mulleres e aos homes do medio rural en Galicia, así como contribuír á 
prevención e erradicación de todo tipo de violencia contra as mulleres? 

8. Que accións específicas de sensibilización se puxeron en marcha neste 
sentido nos últimos tres anos? 

9. Considera que un plan estratéxico para a muller rural de Galicia suporía 
atender a todas estas urxentes necesidades de mellora e ás súas 
singularidades manifestas? 
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Parlamento de Galicia, 16 de outubro de 2023 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 17/10/2023 10:57:28 

 

Noelia Otero Lago na data 17/10/2023 10:57:40 

 

María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 17/10/2023 10:57:49 

 

Martín Seco García  na data 17/10/2023 10:58:02 

 

Julio Torrado Quintela  na data 17/10/2023 10:58:15 

 

Marina Ortega Otero  na data 17/10/2023 10:58:45 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Cristina Fernández Davila, deputadas do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a 

urxencia de dotación do IES Ramón Menéndez Pidal (A Coruña) dos recursos de 

atención ás necesidades educativas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A comunidade educativa do IES Ramón Menéndez Pidal da Coruña está a 

reclamar unha atención educativa acorde ás necesidades de atención específica que 

presenta o alumnado matriculado. 

Estamos a falar dun instituto que supera as 700 matrículas e que só dispón 

dunha orientadora en situación de provisionalidade. 

 O alumnado con NEAE matriculado en ESO abrangue persoas con Trastornos 

do Espectro Autista (TEA), trastornos de conduta, dislexia, Trastorno por Déficit de 

Atención (TDA) con e sen hiperactividade, alumnado procedente do estranxeiro con 

descoñecemento da lingua de aprendizaxe e alumnado en condicións de vulnerabilidade 

socioeconómica. 

A maiores, este centro vén arrastrando un forte sufrimento nos últimos cursos 

derivado da atención que requiren os protocolos de prevención do suicidio e 

autolesións, dos que xa hai abertos nove neste curso. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-T

P
A

Zd
6N

ep
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

224595

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-TPAZd6Nep-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Non debemos esquecer, tampouco, que o alumnado de Ciclos Formativos de 

Formación Profesional e de Bacharelato tamén require apoio e orientación académica 

por parte do equipo profesional do instituto. 

O presente curso académico caracterízase neste instituto por contar cunha 

incorporación dun alumno TEA en 1º de ESO. No centro de primaria dispuña dunha 

profesora especialista en Pedagoxía Terapéutica e mais unha coidora, un apoio acorde ás 

súas necesidades que agora se desatende no instituto por parte da Xunta de Galiza. 

A raíz da demanda de maior atención para este alumno, a Consellería, en vez de 

dotar dunha profesional a maiores, resolveu que o atendese a coidadora que xa estaba no 

centro atendendo unha alumna cega. A conclusión é que agora non están debidamente 

atendidos ningún dos dous. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- É coñecedor o goberno da discriminación de atención educativa que se está a 

producir cun alumno no IES Ramón Menéndez Pidal da Coruña por non achegar o 

goberno o persoal educativo necesario? 

- Por que se desatende desde a Xunta un alumno de 1ª ESO retirándolle o apoio 

ás súas necesidades educativas que tivo durante a primaria? 

- Non entende a Xunta que é fundamental manter este apoio nun curso de 

mudanzas tan importantes como é o traslado do CEIP para o IES? 

- Como xustifica a Xunta non ter respondido favorabelmente as demandas 

pedagóxicas trasladadas desde o instituto? 
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- É consciente de que está a excluír alumnado da escolaridade obrigatoria nun 

centro público? 

- Comprométese a dotar, de urxencia, este centro do profesorado de apoio e 

persoal coidador necesario para evitar a actual situación de discriminación educativa? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas  

Cristina Fernández Davila 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 18/10/2023 09:30:16 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 18/10/2023 09:30:19 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Pablo Arangüena Fernández, Noelia Otero Lago e Noa Díaz Varela, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O CEIP Bragade de Cesuras sufriu neste curso un recorte do persoal que 

atende aos alumnos e alumnas con necesidades educativas especiais. En 

concreto, pasou de ter unha docente de educación especial (PT) para 4 nenos 

e nenas, con xornada completa, a unha docente compartida con outros 4 

centros de 3 concellos: Sobrado e Toques, ademais de Oza-Cesuras, dándose 

ademais a circunstancia de que este curso hai 5 nenos e nenas con 

necesidades especiais no CEIP Bragade, pasándose por tanto de 25 horas 

semanais para 4 nenos e nenas a 4 horas semanais para 5 nenos e nenas. 

 

Polo tanto, o deputado e as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. É consciente o Goberno de Galicia da seria mingua na atención e calidade 

educativa que supón para o alumnado con necesidades especiais do CEIP 

Bragade de Cesuras pasar de ter un profesional no centro a ter que compartilo 

con outros 4 centros? 

 

2. Conforme a que criterios se adoptou esa decisión?  

 

3. Vai facer algo o Goberno de Galicia para corrixir este problema?  

 

Parlamento de Galicia, 17 de outubro de 2023 
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Pablo Arangüena Fernández  na data 17/10/2023 18:36:33 

 
Noelia Otero Lago na data 17/10/2023 18:36:46 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 17/10/2023 18:36:55 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Pablo Arangüena 

Fernández, Noa Díaz Varela e Martín Seco García, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Cantos expedientes con libranza para coidadores/as da contorna familiar 

reduciron a contía ou grao de dependencia por revisión de oficio dende 2021 

na provincia da Coruña? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/10/2023 13:47:21 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 18/10/2023 13:47:31 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 13:47:44 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 18/10/2023 13:47:56 

 
Martín Seco García  na data 18/10/2023 13:48:09 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Patricia Otero Rodríguez e Luis Manuel Álvarez 

Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

por escrito. 

 

Cantos expedientes con libranza para coidadores/as da contorna familiar 

reduciron a contía ou grao de dependencia por revisión de oficio dende 2021 

na provincia de Lugo? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023 
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Marina Ortega Otero  na data 18/10/2023 13:48:24 
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Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 18/10/2023 13:48:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Carmen Rodríguez Dacosta e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Cantos expedientes con libranza para coidadores/as da contorna familiar 

reduciron a contía ou grao de dependencia por revisión de oficio dende 2021 

na provincia de Ourense? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/10/2023 13:49:01 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 18/10/2023 13:49:12 

 
Eduardo Ojea Arias na data 18/10/2023 13:49:28 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marina Ortega Otero, Gonzalo Caballero Miguez, Leticia Gallego 

Sanromán, Julio Torrado Quintela, Paloma Castro Rey e Noelia Otero 

Lago, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

por escrito. 

 

Cantos expedientes con libranza para coidadores/as da contorna familiar 

reduciron a contía ou grao de dependencia por revisión de oficio dende 2021 

na provincia de Pontevedra? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/10/2023 13:49:40 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 18/10/2023 13:49:50 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 18/10/2023 13:50:00 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/10/2023 13:50:08 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 13:50:17 
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Noelia Otero Lago na data 18/10/2023 13:50:31 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey, Patricia Otero Rodríguez e Eduardo Ojea Arias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

O pasado 28 de marzo aprobouse a Lei 7/23 de protección dos dereitos e o 

benestar dos animais co fin de dar resposta á crecente sensibilización da 

cidadanía e ante a necesidade de garantir a protección dos animais en xeral e, 

particularmente, dos animais que viven no entorno humano. 

 

Esta lei recolle unha serie de conceptos e termos que unifican e harmonizan as 

definicións existentes nas normativas vixentes a nivel autonómico ou local, para 

unha mellor aplicación atendendo aos principios de eficacia e seguridade 

xurídica.   

 

E establece a obriga ao resto de administracións públicas de cooperar e 

colaborar en materia de protección animal e compartir información que garanta 

o cumprimento dos obxectivos desta lei, mediante ferramentas que favorezan a 

coordinación coma as seguintes:  

a) Convenios con outras administracións públicas orientados á 

sensibilización da sociedade contra calquera forma de maltrato animal.  

b) Protocolos, plans, instrumentos e proxectos de xestión de centros de 

protección animal.  

c) Creación dun marco cos requisitos mínimos dos centros de recollida e 

atención de animais.  

d) Un plan estatal de protección animal cada 3 anos coma un instrumento 

de planificación básico para o establecemento e a definición de 

obxectivos, accións e criterios encamiñados a erradicar da nosa 
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sociedade o maltrato animal en todas as súas vertentes e promover a 

acción coordinada das administracións públicas para a adopción de 

medidas que promovan a protección animal.  

e) Un plan estatístico nacional de protección animal encargado de 

promover a adopción de políticas públicas orientadas á mellora da 

calidade de vida dos animais dentro do marco das respectivas 

competencias. 

f) E un sistema central de rexistros para a protección animal que 

constituirá un sistema de información único, cuxo obxectivo fundamental 

é servir de apoio ás diferentes administracións públicas no exercicio das 

súas competencias en materia de protección e dereitos dos animais. 

 

Dende o Grupo Socialista esiximos ao Goberno galego que cumpra a lei e as 

obrigas que esta impón transcorridos 6 meses dende a aprobación da mesma e 

unha vez finalizado o período de vacatio legis, 

  

A Administración autonómica ten a obriga de fomentar a protección animal e 

previr o alto grado de abandono de animais do noso país, establecendo 

implicando aos poderes públicos e á cidadanía no respecto a todos os animais. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

 

Transcorrido un tempo prudencial dende a aprobación da Lei 7/23 de 28 de 

marzo, de protección dos dereitos e o benestar dos animais, cando ten previsto 

o Goberno galego cumprir as obrigas que nela se establecen implementando  

os mecanismos necesarios para facilitar a coordinación e colaboración co 

Estado en materia de protección e dereitos dos animais? 
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Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 13:54:06 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 18/10/2023 13:54:14 

 
Eduardo Ojea Arias na data 18/10/2023 13:54:24 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Cristina Fernández Davila, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O transporte escolar do IES de Poio suscitou diversas queixas e denuncias por 

parte da comunidade escolar, repetidas e agravadas no comezo do presente curso.  

O pasado 28 de setembro produciuse un incidente moi grave no retorno do bus 

da liña Campelo-San Xoán debido ás obras na estrada da estrada O Muiño-Campañó. O 

condutor e a coidadora obrigaron o alumnado a baixar na rotonda de Fragamoreira, a 2.5 

km do remate do traxecto. Diante desta inexplicábel decisión, da que non foron 

informadas as familias, o alumnado tivo que chamar aos seus pais e nais para que o 

fosen recoller e nalgúns casos tiveron que voltar andando por unha estrada en obras e 

sen beirarrúas. 

Como consecuencia destes feitos, o luns seguinte unha nai subiu ao bus para 

solicitarlle ao condutor unha folla de reclamación ao que o aquel respondeu que debía 

dirixirse ás oficinas da empresa. A nai indicoulle que tiña a obriga de tela no autobús e a 

cidadanía tiña o dereito de cubrila e entregala alí. Mais en lugar de atender a petición, o 

condutor pechou a porta do vehículo e seguiu a marcha reténdoa no interior. 

Diante deste grave feito, outro pai interveu e segundo o seu relato “O bus só 

parou cando eu conseguín alcanzalo e adiantar legalmente. Eu parei no carril e entón foi 

cando o chofer freou, abriu as portas e lle deu a folla de reclamacións á miña veciña. 
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Entón comezou a gravarnos a nós e a dicirnos que ía chamar á Policía, pero á Policía xa 

a chamara eu, de modo que cando chegou denunciamos isto”. A nai retida no autobús 

tamén presentou unha denuncia na garda civil pola retención ilegal e a negativa a 

deixala baixar do bus. 

O luns 2 de outubro varias familias afectadas puxeron en coñecemento da 

concesionaria, Monbus, estes graves feitos. A resposta da empresa, de carácter verbal, é 

que actuación do condutor e a coidadora foi correcta. Como consecuencia, fixeron 

público un comunicado denunciando o acontecido, así como os problemas do transporte 

do IES. 

Estes feitos de extrema gravidade véñense sumar a outras queixas de pais e nais, 

que fan referencia a alumnado da ESO que nalgún momento quedou sen praza no 

transporte, e ao alumnado de Bacharelato que non ten praza para acudir ao centro polo 

que son as familias quen teñen que trasladalos pola súa conta. 

Segundo informacións difundidas pola Xunta, a administración autonómica 

abriu expedientes á empresa por estes graves feitos. Mais temos que lembrar que non 

son feitos illados, que se producen continuas incidencias no transporte escolar, e que as 

carencias do servizo teñen que ver coa deficiente xestión da Xunta e cos cambios que se 

produciron cos novos contratos de transporte escolar e regular. A integración de liñas 

regulares e escolares, a adxudicación dos contratos á baixa, o incumprimento das 

condicións contractuais, a concentración das adxudicacións nun reducido número de 

empresas, e o traspaso da xestión desde a consellaría de educación á de mobilidade 

están na base de moitos problemas que están sendo denunciados polas familias e polas 

persoas usuarias. 

Cómpre pois unha actuación exemplarizante por parte da Xunta en relación cos 

graves feitos que se produciron no transporte escolar do IES de Poio. Mais é necesario 
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ir máis alá, recoñecendo os erros e corrixindo todas as deficiencias derivadas da falta de 

planificación e previsión. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que valoración fai a Xunta dos graves feitos que se produciron na liña San 

Xoán-Campelo do IES de Poio? 

Que actuacións levou a cabo a Xunta en relación con estes feitos denunciados 

polas familias e pola nai retida no autobús escolar? 

Considera a Xunta que estes graves feitos teñen que dar lugar a unha actuación 

exemplarizante por parte da administración autonómica? 

Que medidas vai adoptar a Xunta para corrixir as deficiencias do transporte 

escolar do IES de Poio? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé  

Cristina Fernández Davila 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Cristina Fernández Davila na data 18/10/2023 13:55:22 
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Paulo Ríos Santomé  na data 18/10/2023 13:55:27 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 18/10/2023 13:55:37 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral por escrito. 

 

En España entre o ano 2011 e o ano 2018 co goberno do Partido Popular de 

Mariano Rajoy recortáronse 12.000 efectivos das Forzas do Corpo de 

Seguridade do Estado. 

 

Galicia perdeu durante esta etapa 500 policías nacionais, deixando as 

comisarias sen persoal suficiente para cubrir de forma efectiva as necesidades 

de seguridade.  

 

O goberno socialista de Pedro Sanchez atopouse no ano 2018 un corpo sen 

efectivos e en consecuencia dende o Ministerio do Interior se está a realizar un 

gran esforzo por reverter esta situación e mellorar o marco de actuación e os 

medios dos que se dota ao noso modelo de seguridade. 

 

O Goberno do Estado leva dende 2018 ofertando prazas, para ir recuperando 

pouco a pouco con macro-promocións de policía esa devastación de policías 

que fixo o PP, por iso nos últimos 4 anos xa se convocaron en España 18.800 

prazas de acceso, esgotando con isto a capacidade de formación dispoñible. 

 

Grazas a isto hoxe os cadros de persoal das Forzas do Corpo de Seguridade 

do Estado en Galicia son un 5 % máis que as que había no ano 2015 e  

actualmente contan con 3.331 policías nacionais. 
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E isto reverte nunha mellora da seguridade cidadá e do orde público que se 

reflicte nos datos. 

 

En Galicia no 2023, segundo os datos do Ministerio do Interior a criminalidade 

descendeu un 8,3 %. 

 

Pola súa banda no que se refire á Policía Adscrita o número de efectivos viuse 

reducido nos últimos anos ata acadar neste momento a cifra de 387 dos 500 

que prevé o corpo. 

 

Dende o Goberno de España comprometéronse a cubrir estes efectivos 

mediante a convocatoria dun concurso para incrementar as prazas pero como 

paso previo e obrigatorio  é necesario que o Estado e a Xunta de Galicia  

renoven o Convenio da Unidade Adscrita de Policía Nacional con Galicia que 

está caducado dende hai anos e sen o cal non se pode convocar dito concurso 

porque ten que adecuarse á Lei de Forzas e Corpos de Seguridade do Estado 

que establece o cofinanciamento destes efectivos ao 50 %. 

 

 A Xunta de Galicia vén negando reiteradamente a levar a cabo esa 

negociación e dedícase a estender publicamente o argumento falaz de 

incumprimento por parte do Goberno de España. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista defende o papel das forzas e corpos de 

seguridade do estado e a gran labor que realizan  contribuíndo a acadar a orde 

pública e a paz social existente por iso entendemos necesario que os cadros 

de persoal conten cun número de efectivos suficiente que garanta a eficacia da 

súa labor e instamos ao goberno da Xunta de Galicia a que renove o convenio 

e asuma o custe que lle corresponde. 
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Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita: 

 

Vai o goberno da Xunta renovar co Ministerio do Interior do Goberno de 

España, o Convenio da Unidade Adscrita da Policía Nacional asumindo o 

cofinanciamento destes efectivos ao 50 %, co fin de posibilitar a convocatoria 

do concurso que permita incrementar o número de efectivos da Unidade da 

Policía Adscrita? 

 

 

Santiago de Compostela, 16 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 14:07:46 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 14:07:54 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena Fernández, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A Lei  20/2022, de 19 de outubro, de Memoria Democrática, responde ao deber 

moral de neutralizar o esquecemento e evitar a repetición dos episodios máis 

tráxicos da historia. 

 

A conquista e consolidación da democracia en España foi o logro histórico máis 

significativo da sociedade española. O asentamento dos principios e valores 

democráticos que consagra a Constitución de 1978 fai a nosa sociedade máis 

forte e constitúen a máis clara aposta de convivencia no futuro. Coñecer a 

traxectoria da nosa democracia, desde as súas orixes á actualidade, as súas 

vicisitudes, os sacrificios dos homes e as mulleres de España na loita polas 

liberdades e a democracia é un deber ineludible que contribuirá a fortalecer a 

nosa sociedade nas virtudes cívicas e os valores constitucionais.  

 

Nese marco, a sociedade española ten un deber de memoria coas persoas que 

foron perseguidas, encarceradas, torturadas e mesmo perderon os seus bens e 

até a súa propia vida en defensa da democracia e a liberdade. 

 

A memoria das vítimas do golpe de estado, a Guerra de España e a ditadura 

franquista, o seu recoñecemento, reparación e dignificación, representan, por 

tanto, un inescusable deber moral na vida política e é signo da calidade da 

democracia. A historia non pode construírse desde o esquecemento e o 

silenciamento dos vencidos.  
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 A consolidación do noso ordenamento constitucional permítenos hoxe afrontar 

a verdade e a xustiza sobre o noso pasado. O esquecemento non é opción 

para unha democracia. 

 

Por iso, dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que o goberno da 

Xunta de Galicia debe sumarse a este recoñecemento que fortalece a nosa 

democracia e en cumprimento da Lei de Memoria Democrática declarar o día 

31 de outubro  como referencia as loitas individuais e colectivas dos homes e 

as mulleres de España pola conquista dos dereitos, as liberdades e a 

democracia, como o día de recordo e homenaxe a todas as vítimas. 

 

 Así mesmo declarar o 8 de maio como día de recordo e homenaxe ás vítimas 

do exilio como consecuencia da Guerra e a Ditadura. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Vai o Goberno galego cumprir as obrigas contidas na Lei  20/2022, de 19 

de outubro, de Memoria Democrática? 

2. Vai celebrar coma días de recoñecemento ás vítimas da guerra civil e o 

franquismo o 31 de outubro e o 8 de maio con actos institucionais de 

recoñecemento e conmemoración? 

 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 14:10:29 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 14:10:38 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, Julio Torrado Quintela, Paloma Castro Rey e 

Pablo Arangüena Fernández, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

O 15 de setembro de 2021, o secretario xeral para o Deporte anunciaba  o 

proxecto de reforma e ampliación do estadio de O Couto, situado no Concello 

de Ourense, que contaría cun orzamento de 2,6 millóns de euros e un prazo de 

execución de 7 meses.  

 

A actuación contaría con tres vías de actuación que serían intervencións de 

reparación e rehabilitación estrutural, destinadas fundamentalmente a asegurar 

e protexer as estruturas para incrementar a súa vida útil; obras de renovación 

ou posta ao día de carácter funcional, cuxo obxectivo son os elementos 

superpostos ás estruturas, principalmente mobiliario (asentos) e instalacións; e 

as obras de ampliación demandadas, que se circunscriben ao edificio 

administrativo situado no fondo norte e que permitirán organizar de forma 

totalmente independente os usos puramente deportivos de aqueles de carácter 

administrativo-social y representativa que el estadio demanda. 

 

A obra principal conta cun orzamento base de licitación de 1,6 millóns de euros 

e un prazo de execución de sete meses, os que hai que sumarlles máis  

250.000 euros para trámites de cesión e urbanización que demanda o Concello 

de e outros cerca de 700.000 euros e un prazo de execución de 21 semanas 

para a renovación do terreo de xogo (céspede, rego, drenaxe…). 
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As obras referidas sufriron múltiples atrasos e dous anos despois a 

infraestrutura aínda se encontra con obras de acondicionamento do céspede 

sen que teñamos data prevista para a finalización das mesmas, prexudicando 

gravemente os clubs que fan uso das instalacións e os seus seguidores que 

están padecendo estes atrasos dende hai tempo  

 

Dende o Grupo Socialista hai tempo que lle esiximos á Xunta de Galicia que 

dote a Ourense dun campo de fútbol en condicións e acorde á terceira cidade 

de Galicia. 

 

Durante as últimas décadas a Xunta de Galicia optou por pequenos parches, 

que non serviron máis que para ter que volver a realizar investimentos en anos 

seguintes. O Couto precisa dunha reforma integral e con investimentos acordes 

que permitan que o estadio se converta no referente que foi na cidade e non 

optar por “chapuzas” que o único que provocan e pan para hoxe e fame para 

mañá.  

 

Dende o ano 2011 realizáronse investimentos por valor de 3 millóns de euros, 

pero a realidade é que foi un rotundo desastre  

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cal é o prazo previsto polo Goberno galego para poñer o campo de 

fútbol de O Couto a disposición dos equipos e das persoas 

afeccionadas? 

2. Cal foi o motivo dos retrasos que se levaron a cabo e se están levando 

na actualidade no estadio? 

3. A entrada aos locais das federacións deportivas situadas baixo a grada 

de preferencia, vanse adecentar?  
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4. As vallas metálicas da grada de preferencia do estadio cumpren a 

normativa vixente sobre estes elementos? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro do 2023  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 18/10/2023 15:51:02 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/10/2023 15:51:12 

 
Paloma Castro Rey  na data 18/10/2023 15:51:20 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 18/10/2023 15:51:29 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas e Alexandra Fernández Gómez, deputadas do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta escrita, sobre o estado de tramitación dun expediente de reposición da 

legalidade urbanística por parte da APLU no Concello de Bergondo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai aproximadamente dous anos, o Concello de Bergondo paralizaba un 

movemento de terras e recheos porque estes non se adecuaban á licenza concedida 

en solo rústico e que ademais crearon un talude de aproximadamente 15 m nunha 

parcela situada no lugar de Armuño, na parroquia de Lubre, colindante coa 

vivenda número 66 do mencionado lugar e o polígono industrial da localidade, 

gañando así tamén espazo pegado á parte industrial. 

Posteriormente, esta actuación tamén foi denunciada ante a APLU (Axencia 

de Protección da Legalidade Urbanística), organismo dependente da Xunta de 

Galiza, de quen é competencia por situarse en solo rústico. 

Estes traballos xeraron moita alarma entre a veciñanza do lugar, xa que pola 

orografía da zona, de se daren fortes choivas, estas poden acabar afectándolle a 

todo o núcleo, como así lle sucedeu xa en varias ocasións durante este tempo á 

finca colindante que se viu asolagada por unha inxente cantidade de auga e barro, 
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ademais de afectar tamén a circulación pola principal vía de comunicación do 

lugar, a estrada provincial DP-0811. 

Transcorrido un ano aproximadamente, visto que a parcela seguía no 

mesmo estado e os recheos non foran retirados para que volvese a parcela ao seu 

estado natural, este grupo parlamentar preguntou por esta problemática, recibindo 

resposta da apertura pola APLU dun expediente en abril do 2022, confirmando que 

as obras non son legalizables ao seren incompatibles co ordenamento urbanístico; 

en consecuencia, ordénase a reposición dos terreos ao seu estado inicial baixo 

apercibimento de execución subsidiaria ou forzosa mediante a imposición de 

multas coercitivas. Infórmase tamén de que a sociedade responsable interpuxo 

recurso de reposición en prazo. 

A día de hoxe, todo continua no mesmo estado, non se produciu nin o máis 

mínimo movemento na parcela para devolvela ao seu estado inicial, situación que 

crea inseguridade e incerteza na veciñanza, xa que, ao non se teren realizado os 

traballos na época estival, a chegada do inverno pode arrastrar a terra de novo. 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

escrita: 

- ¿En que punto se atopa a tramitación deste expediente de reposición da 

legalidade urbanística por parte da APLU (Axencia de Protección da Legalidade 

Urbanística)? 

- ¿En que prazo se prevé que se devolva a parcela ao seu estado inicial? 
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- ¿É consciente a Xunta de Galiza dos trastornos que causa á veciñanza esta 

situación? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Zas 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputadas do G.P. do BNG  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 18/10/2023 16:34:31 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 18/10/2023 16:34:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Un dos debates existentes no deseño de políticas sanitarias hoxe en día é a 

xestión dos RRHH nun entorno onde a súa distribución é desigual. España é o 

segundo país do mundo que máis médicos por habitante produce (detrás de 

Corea do Sur). Nos últimos 25 anos incrementáronse nun 35 % os centros 

universitarios con titulación en medicina en España, e as convocatorias de 

formación sanitaria especializada son cada vez máis grandes, aprobando en 

torno ao 90% dos que se presentan. En 2018 a convocatoria xeral de formación 

foron en torno a 6000 prazas para toda España. En 2023 superaron as 11.000 

(máis de 8700 de médicos/as). En Galicia a convocatoria habilitada polo Estado 

no 2023 superou as 700 prazas marcando un récord histórico, aínda que o 

goberno de Galicia decidiu deixar algo máis dun centenar sen sacar a concurso 

renunciando a formar todos os profesionais que podía. 

 

Existen, ademais, recentes decisións orientadas a abrir máis o volume 

formativo de médicos/as titulados en España. O Ministerio de Sanidade vén de 

iniciar un plan de acción que dotou con 50 millóns de euros para financiar o 

incremento de case 700 prazas novas nas facultades do sistema público. 

 

A pesares de todo isto, a realidade é que o sistema público de saúde de Galicia 

escúsase na falta de médicos/as para cubrir determinadas necesidades de 

prazas. Particularmente, aínda que non unicamente, esta situación dáse en 

atención primaria. 
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As organizacións profesionais de médicos/as apuntan dende hai tempo a que 

son as condicións laborais o que determina que existan problemas para a 

cobertura de prazas, como ten manifestado o Consello Galego de Colexios 

Médicos. A dificultade para ter tempo e boas condicións de asistencia aos 

pacientes, as continuas existencias de sobrecargas laborais, a imposibilidade 

dos profesionais de primaria de desenvolver tarefas de saúde pública ou saúde 

comunitaria en boas condicións e a triste comparativa coas contías e 

escenarios laborais aos que poden acceder os nosos profesionais noutras 

Comunidades Autónomas ou países da nosa contorna próxima son elementos 

que pulan en contra da posibilidade de ter o volume de profesionais que 

necesitamos. A esta situación engádese unha tendencia a minusvalorar a 

atención primaria dentro do propio sistema sanitario, relevando aos seus 

profesionais a funcións de intermediación coa atención hospitalaria ou á 

resolución de cuestións sanitarias de menor índole, pero rebaixando a súa 

autonomía así como a súa presenza nos espazos de decisión dentro do 

sistema. Estas condicións conlevan que non exista esforzo dos profesionais por 

acceder ás prazas de primaria, o que provoca un déficit a nivel asistencial 

agora mesmo pero que, de seguir así, continuará e se agravará no futuro 

inmediato xa que o volume de xubilacións será elevado nestes anos. 

 

A formación específica de médicos de familia e comunitaria incrementouse 

para Galicia nos últimos anos. Mentres na década dos anos 10 Galicia nunca 

chegou a ter 100 prazas formativas ao ano, hoxe a oferta está en 207, estando 

aprobadas todas as habilitacións que foron solicitadas dende a Consellería de 

Sanidade, que non presenta máis posibilidades por agora. Nos últimos 4 anos 

convocáronse en Galicia máis prazas que durante as convocatorias 2011-2018. 

A pesares do problema de xubilacións que vivimos, nesa época deixáronse sen 

convocar ata 180 prazas ás que Galicia renunciou por vontade propia e que 

hoxe suporían case dous centenares de profesionais a maiores. 
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Dadas as circunstancias actuais, e os problemas arrastrados en recortes de 

profesionais na década pasada, limitación das prazas formativas que hoxe 

ofrecerían máis volume de persoal e as condicións laborais actuais, resulta 

necesario facer un diagnóstico claro sobre que elementos determinan a falta de 

profesionais actuais nas especialidades do sistema sanitario público, poñendo 

especial interese no problema de atención primaria. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que razóns considera o goberno de Galicia que explican o déficit de 

profesionais médicos/as para determinadas especialidades no sistema 

público de saúde de Galicia? 

 

2. Que razóns específicas considera o goberno de Galicia que xustifican o 

déficit de profesionais médicos/as na atención primaria en Galicia? 

 

3. Que especialidades ten sinaladas o goberno de Galicia como deficitarias 

de profesionais e susceptibles de necesitar decisións específicas para 

tratar de aumentar o volume de profesionais existentes? 

 

4. Que peso dá o goberno de Galicia ás razóns sobre as condicións e 

perspectivas laborais como posible factor fundamental no déficit de 

profesionais tal e como apuntan as organizacións profesionais como o 

Consello Galego de Colexios Médicos de Galicia? 

 

5. Por que o goberno de Galicia deixou sen convocar por vontade propia 

180 prazas de medicina familiar e comunitaria dende o ano 2011? 

 

Santiago de Compostela, 18 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 18/10/2023 17:22:34 

 
Marina Ortega Otero  na data 18/10/2023 17:22:43 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

O pasado día 9 de outubro no Debate do Estado da Autonomía o presidente da 

Xunta de Galicia anunciou que o seu goberno porá en marcha un Centro do 

Coñecemento Xacobeo, cunha vocación de clara apertura ao mundo, para 

compartir a fórmula do crecemento do Camiño de Santiago e aprender das que 

están aplicando outras rutas. Esta é toda a información que aportou no seu 

discurso sobre este centro o presidente do Executivo galego. 

 

Por iso, dende o noso grupo parlamentario solicitamos toda a información sobre 

este anuncio do Sr. Rueda, para ter a maior transparencia en todo o proceso da 

creación deste novo centro da Xunta de Galicia.  É o deber da Administración 

autonómica fomentar a  transparencia en tódalas  súas actuacións. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que orzamento da Xunta de Galicia vai a ter ese Centro do 

Coñecemento Xacobeo? 

2. Vai ser o Centro do Coñecemento Xacobeo unha entidade 

exclusivamente pública? 

3. Que composición vai ter  o Centro do Coñecemento Xacobeo? 

4. Cales van a ser as funcións que vai levar a cabo o Centro do 

Coñecemento Xacobeo? 

5. Que entidade  xurídica vai ter o  Centro do Coñecemento Xacobeo? 
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Santiago de Compostela, 18 de outubro do 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 18/10/2023 17:38:11 

 
Martín Seco García  na data 18/10/2023 17:38:20 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Mercedes Queixas Zas e Alexandra Fernández 

Gómez, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre os achados arqueolóxicos da Rúa San Francisco 

no Concello de Ferrol.  

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As obras de urbanización da rúa San Francisco, no barrio de Ferrol Vello do 

Concello de Ferrol, sacaron á luz uns restos arqueolóxicos que poden ser compatíbeis 

cos de parte da muralla medieval da cidade. 

É certo que este achado motivou a paralización da obra programada, entanto se 

desenvolvían os estudos necesarios para determinar a orixe e importancia dos elementos 

atopados. 

A transcendencia destes restos queda perfectamente reflectida no informe de 

arqueoloxía elaborado e no que se sinala a respecto dos mesmos o que sigue: 

“responden a unha configuración do espacio anterior ás obras do Arsenal no século 

XVIII, que supoñen unha radical transformación da Praza Vella, ata daquela aberta ao 

mar e na que sitúase o porto da vila e que perviviron, en parte, ata comezos do século 

XIX, cando no ano 1826 é demolida a Porta do Castro e a Torre Antiga. (...) a aliñación 

resultante, sería compatible coa integración da UE238 como parte da muralla, tal vez 

como un dos laterais da Porta do Castro. Neste sentido, a disposición da estrutura 
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interpretada como rampla (UE215) estaría situada aproximadamente enfrontada ao 

presumible van de acceso.”   

É dicir, poderiamos estar perante uns restos da máxima importancia para 

coñecermos a configuración e mesmo as orixes da vila medieval de Ferrol e que 

deberían ser obxecto dun estudo moito máis pormenorizado e en profundidade, cousa 

que inexplicabelmente o goberno municipal decidiu non realizar, botando terra 

literalmente sobre a historia e o patrimonio da nosa cidade cos parabéns da Xunta de 

Galiza. 

Hai que ter en conta que a afectación destes restos no conxunto da obra é 

limitada ao tratarse apenas dun 10% do conxunto do proxecto de urbanización da rúa e 

hai que ter en conta que os mesmos non teñen continuidade ao longo da rúa San 

Francisco tal e como recolle o proxecto de escavación arqueolóxica. 

Ademais o actual proxecto vai ter que ser igualmente modificado para redefinir 

o paso das infraestruturas e instalacións a través da Praza Vella e esta modificación terá 

que ser sometida novamente á autorización da Dirección Xeral de Patrimonio. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Como valora a Xunta de Galiza os restos arqueolóxicos atopados nas obras da 

rúa San Francisco de Ferrol Vello? Como valora o informe valorativo da escavación 

elaborado pola asistencia técnica do proxecto destas obras? 

. Como valora a Xunta de Galiza a posibilidade de estarmos diante dos restos da 

muralla medieval de Ferrol? Por que a Xunta de Galiza non aposta por investigar e 

documentar eses restos arqueolóxicos atopados? 
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Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Mercedes Queixas Zas 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputado e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 19/10/2023 13:30:07 

 

Mercedes Queixas Zas  na data 19/10/2023 13:30:11 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 19/10/2023 13:30:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Ramón Fernández Alfonzo, Paulo Ríos Santomé e Luis Bará Torres, 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

escrita, sobre o PRUX do Parque natural Fragas do Eume. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O histórico desleixo da Xunta de Galiza co Parque natural das fragas do Eume 

está a acadar niveis de auténtico boicot. 

Os numerosos problemas deste verán para visitar o canón do Parque e o 

mosteiro de Caaveiro, que acumularon titulares de prensa e numerosas protestas das 

persoas visitantes, producidos polo mal estado da única estrada de acceso desde o 

Concello de Pontedeume, non só non provocaron rectificación ou actuación correctora 

ningunha por parte da Xunta de Galiza, senón que ven de ratificarse no seu 

rexeitamento a ocuparse do mantemento desta infraestrutura aínda a custo de ter que 

recomendar a súa non utilización por problemas de seguridade, o que significa de facto 

que a Xunta corta o acceso ao canón das Fragas e ao mosteiro de Caaveiro, as zonas 

máis visitadas do Parque natural. 

Esta posición, absolutamente inimaxinábel por parte de ningún goberno do 

mundo ao respeito dos seus propios Parques naturais, pretende xustificala no feito de 

non ser esta estrada da súa titularidade, cuestión controvertida e que está sendo obxecto 

de análise, pasando por alto que era a Xunta de Galiza a que historicamente viña 

facendo o mantemento da estrada até o de agora, que o abandonou sen aclarar a que 
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administración lle correspondería facelo, e polo tanto sen alternativa e sendo evidentes 

as consecuencias que isto podería provocar no curto prazo, e máis aínda obviando que 

como titular do Parque natural pode considerarse responsábel de garantir o bon estado 

do seu principal medio de acceso. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Por que a Xunta de Galiza deixou unilateralmente de realizar as tarefas de 

mantemento e reparación da estrada de Ombre no Parque natural das Fragas do Eume? 

. Que volume de visitantes tivo o Parque natural das Fragas do Eume este verán? 

Cal é a evolución dos últimos anos? 

. Que volume de queixas e reclamacións ten rexistrado ou detectado a Xunta de 

Galiza con respecto aos accesos ao Parque natural das Fragas do Eume? 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 19/10/2023 16:37:16 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 19/10/2023 16:37:20 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 19/10/2023 16:37:28 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eduardo Ojea Arias e Patricia Otero Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A falta de vivenda, prolongada no tempo, xera unha problemática de exclusión 

social de carácter  variable  que están a padecer milleiros de persoas que viven 

en asentamentos precarios e chabolistas urbanos en Galicia. Ante esta 

situación, os programas encamiñados á erradicación do chabolismo, deben 

partir dunha visión global da realidade que teña como obxectivo a inclusión 

social plena.  

 

Para iso, as intervencións encamiñadas a acometer este obxectivo deben 

fundamentarse nun proceso participativo que contemple todos aqueles factores 

de exclusión: emprego, educación, saúde, vivenda... despois de realizar un 

estudo profundo de identificación, análise e diagnose da situación detectando 

as necesidades e carencias que xustifiquen a pertinencia do programa.  

 

A recente Lei de vivenda, aprobada no Congreso dos Deputados, supón un 

paso adiante no garante do dereito a unha vivenda, especialmente para 

aquelas persoas ou grupos que teñen máis dificultades no acceso a unha 

vivenda digna, adecuada e accesible. Recoñece o chabolismo como situación 

de exclusión residencial grave e os asentamentos como situacións de especial 

vulnerabilidade.  

 

Galicia xa dispón de programas para a axuda a erradicación da infravivenda e 

o chabolismo, no pacto para a vivenda 2021-2025, hai axudas para a 

reparación de infravivendas en concellos de menos de 10.000 habitantes  para 

que poidan axudar con carácter urxente ás unidades de convivencia que 
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residan, nunha infravivenda e non dispoñan de recursos económicos para 

acometer obras que permitan ter as mínimas condicións de habitabilidade.  

 

No Plan estatal de vivenda 2022-2025, hai un  Programa específico de axuda a  

erradicación de zonas degradadas, do chabolismo e a infravivenda. Ten como 

obxecto o financiamento da realización conxunta de actuacións de 

rehabilitación de vivendas, de renovación e nova edificación de vivendas, de 

urbanización o reurbanización das contornas das vivendas rehabilitadas, 

renovadas o edificadas. 

  

O chabolismo aínda non se erradicou na súa totalidade en Galicia. No ano 

2022, quedaban once asentamentos chabolistas na Comunidade galega cunha 

gran dispersión territorial. A maior parte delas, sitúanse nas grandes cidades 

galegas e a maioría están habitados por cidadáns de etnia xitana. 

 

A erradicación do chabolismo, pola degradación que supón das condicións de 

vida da cidadanía, a de ser unha prioridade en materia de vivenda. 

 

Dado que aínda hai que dar un impulso máis, co fin da erradicación definitiva 

da infravivenda e o chabolismo. 

 

Por todo iso, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego da existencia a día de hoxe de 

eses 11 asentamentos chabolistas? 

2. Que orzamento leva investido o Goberno galego, na presente lexislatura, 

para a erradicación da infravivenda e o chabolismo? 

3. Como ten previsto a Xunta de Galicia diminuír eses 11 asentamentos 

chabolistas? 
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4. Cal é a data que considera o Goberno galego como punto e final dos  

asentamentos chabolistas en Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro do 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Eduardo Ojea Arias na data 19/10/2023 17:13:48 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 19/10/2023 17:13:56 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Rodríguez Dacosta e Martín Seco García, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A organización Unións Agrarias vén de remitir á Consellería do Medio Rural un 

informe no que alerta da situación crítica que padecen os soutos de produción 

de castañas en Galicia.  

 

No escrito déixase constancia do encadeamento de 6 anos de colleitas 

catastróficas motivadas por distintos factores (a seca no pasado ano 2022, a 

antracnosis do castiñeiro no 2021, o impacto da avispilla Dryocosmus no 2020, 

2019 e 2018, e seca e xeadas no 2017). 

 

Ante esta situación, entende a organización agraria e este grupo parlamentario 

que é preciso que a Administración dea un paso á fronte e poña en marcha 

medidas para que a castaña siga a ser un importante recurso no interior e na 

montaña, e que Galicia continúe a ter unha posición líder na Eurorexión no que 

a produción deste froito se refire.  

 

Hai que lembrar que nun ano produtivo normal a nosa Comunidade viña 

producindo no entorno de 20.000 toneladas de castaña, o que supón unha 

inxección económica duns 30 millóns de euros de valor para as familias desas 

zonas do rural. 

 

Así as cousas, debe a Xunta de Galicia desenvolver un plan en varias fases 

que no longo prazo ten que desenvolver novos portaenxertos híbridos que 

permitan o enxertado seguro do castiñeiro resistentes á enfermidade da tinta, 

así como seguir coa investigación sobre a propagación vexetativa do castiñeiro.  
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A medio prazo é preciso desenvolver e aplicar novas vacinas para o cancro do 

castiñeiro adaptadas ás condicións das comarcas produtoras de Galicia e 

seleccionar variedades de castaña resistentes á seca e ás altas temperaturas, 

e mesmo dispoñer rega localizada para optimizar as producións e evitar danos 

de seca recorrentes. 

 

O máis urxente é diagnosticar as razóns da caída da produción do presente 

ano en cada comarca, chegando a unha certeza científica para saber se o 

problema se debe a unha patoloxía fúnxica, unha praga, o déficit hídrico no 

chan, ou unha combinación de distintas causas.  

 

Para iso as autoridades de sanidade vexetal deben de aconsellar aos 

produtores para a toma de medidas inmediatas que poidan reducir o futuro 

impacto ou a repetición dos problemas na próxima tempada, como a recollida e 

retirada de follas e ourizos para evitar vectores de transmisión e si fora preciso, 

habilitar tratamentos preventivos en futuras campañas. 

 

Tamén é necesario incorporar o castiñeiro e as súas patoloxías nas alertas 

fitosanitarias periódicas, con recomendacións de tratamentos, e dispoñer liñas 

de axudas que permitan o despregue das medidas fitosanitarias e axudas 

directas ás persoas produtoras para compensar as perdas da presente 

campaña.  

 

A produción de castaña é un recurso fundamental para as comarcas do interior 

e da montaña de Galicia, tanto nas provincias de Lugo como de Ourense, 

precisamente as máis afectadas polo despoboamento e o abandono rural, onde 

complementan as rendas das familias e moitas veces as exiguas pensións dos 

pensionistas do rural. 
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Por todo elo, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Vai a Xunta de Galicia, de forma inmediata, a establecer axudas directas 

ao sector da castaña para compensar as perdas da presente campaña? 

2. Vai establecer o Goberno galego liñas de axudas que permitan o 

despregue das medidas fitosanitarias precisas? 

3. Vai a elaborar a Xunta de Galicia un plan para o castiñeiro que solucione 

a problemática exposta?  

4. De ser positiva a anterior resposta , cando o faría? 

5. Considera urxente o Goberno galego diagnosticar as razóns da caída da 

produción do presente ano en cada comarca, chegando a unha certeza 

científica para saber se o problema se debe a unha patoloxía fúnxica, 

unha praga, o déficit hídrico no chan, ou unha combinación de distintas 

causas?  

6. Considera que a medio prazo é preciso desenvolver e aplicar novas 

vacinas para o cancro do castiñeiro adaptadas ás condicións das 

comarcas produtoras de Galicia? 

7. Considera preciso seleccionar variedades de castaña resistentes á seca 

e ás altas temperaturas, e mesmo dispoñer rega localizada para 

optimizar as producións e evitar danos de seca recorrentes? 

 

 

Santiago de Compostela, 19 de outubro do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 19/10/2023 17:17:36 

 
Martín Seco García  na data 19/10/2023 17:17:45 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia                                                     

                 tan ante esta mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta escrita. 

 

O 27 de abril de 2023 o Instituto Galego da Vivenda e Solo publicou no Diario 

Oficial de Galicia a Resolución do 10 de abril de 2023 pola que se convocan 

para o ano 2023 distintas liñas de subvencións, que se tramitarán polo 

procedemento de concorrencia non competitiva, comezando o prazo de 

presentación de solicitudes o 28 de abril  e rematando o 1 de xuño de 2023, 

con cargo á aplicación orzamentaria 08.81.451A.760.1 por importe de 454.612 

euros para a anualidade 2023 e por importe de 1.470.000 euros para a 

anualidade 2024. 

 

O obxecto destas subvencións é para actuacións de rehabilitación, entre as 

que se encontran o programa  para prestar apoio aos concellos de Galicia de 

menos de 20.000 habitantes co obxecto de rehabilitar edificacións da súa 

titularidade susceptibles dun uso residencial e o programa de infravivenda 

dirixido a concellos de menos de 10.000 habitantes para acometer actuacións 

urxentes e imprescindibles, para os efectos de mellorar o estado das 

edificacións ou vivendas propiedade dos concellos e/ou de persoas propietarias 

en risco de exclusión residencial. 
 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 
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1. Cantos concellos de menos de 20.000 habitantes solicitaron as subvencións 

para rehabilitar edificacións e vivendas da súa titularidade susceptibles dun uso 

residencial para destinalas ao alugueiro social? 

 

2. Cales foron os concellos que solicitaron esta subvención? 

 

3. En que orde cronolóxico foi solicitada a axuda por cada un dos concellos 

solicitantes? 

 

4. Canto recibiu cada un dos concellos solicitantes? 

 

5. Cantos concellos de menos de 10.000 habitantes solicitaron a subvención 

para acometer actuacións urxentes e imprescindibles, para os efectos de 

mellorar o estado das edificacións ou vivendas propiedade dos concellos e/ou 

de persoas propietarias en risco de exclusión residencial? 

 

6. Cales foron os concellos que solicitaron esta subvencións? 

 

7. En que orde cronolóxico foi solicitada a axuda por cada un dos concellos 

solicitantes? 

 

8. Canto recibiu cada un dos concellos solicitantes? 

 

Parlamento de Galicia, 19 de outubro de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 19/10/2023 13:56:52 

 

Paloma Castro Rey  na data 19/10/2023 13:57:06 
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Pablo Arangüena Fernández  na data 19/10/2023 13:57:17 
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta en Comisión  número: 45873, formulada polo 

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego a iniciativa de dona Carmen Aira 

Díaz  e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “a xestión, o uso e a difusión 

dos  selos  de  calidade  agroalimentaria”(publicada  no  BOPG  número 433  do  9  de 

xaneiro de 2023) convertida en escrita por fin do período de sesións xaneiro-xullo 2023, 

teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do 

Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería do 

Medio Rural ,  que ten o seguinte contido:

“A calidade é  unha das  liñas  estratéxicas  da  Consellería  do Medio  Rural.  A calidade 

diferenciada trátase, ademais, do negociado da Axencia Galega da Calidade Alimentaria, 

por medio da que se exerce unha protección e promoción de todas as producións de 

calidade galegas, isto é, das 37 “experiencias de calidade” –tal e como se denominan–.

Nesta dirección, son numerosas as iniciativas xurdidas a prol da súa promoción, tales 

como eventos, campañas, feiras, etc. E, adicionalmente, está en vía parlamentaria a Lei 

da calidade alimentaria para poñer en valor e salvagardar a excelencia e o prestixio dos 

produtos agroalimentarios galegos“.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

Páxina 1 de 1

Rexistro electrÃ³nico da Xunta de Galicia
PR RWEB01

NÂº SaÃda 
Data 

2023/1942874
16/10/2023 11:17

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: 2

65
98

91
0-

17
33

-b
d2

2-
84

d0
-2

20
cc

59
1c

95
9

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS
INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS a las
16/10/2023 11:17:48

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-6

J8
8Q

A
A

W
0-

3
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

224646

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-6J88QAAW0-3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 16/10/2023 9:17:48
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 57649, formulada polo 

Grupo  Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego  a  iniciativa  de  don  Iago 

Tabarés  Pérez-Piñeiro   e  outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre “os 

accidentes  de  circulación  viaria  en  Ourense  provocados  pola  irrupción  de 

animais salvaxes”(publicada no BOPG número 551 do 25 de agosto de 2023), teño 

a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do 

Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 

Consellería de Infraestruturas en Mobilidade ,  que ten o seguinte contido:

“Dende o ano 2020 ata o 30 de setembro de 2023 producíronse 2.145 accidentes 

de  circulación  nos  que  estaban  implicados  animais  salvaxes  nas  estradas  de 

titularidade autonómica na provincia de Ourense.

Ante o risco que supón a presenza do xabaril  para os usuarios das estradas, o 

departamento  de  Infraestruturas  da  Xunta  está  a  intensificar  unha  serie  de 

medidas.

Así, nas estradas convencionais, onde resulta extraordinariamente complexo evitar 

a entrada de animais á calzada, óptase cando menos por medidas orientadas a 

informar  ao  condutor  do  perigo  asociado  a  esa  circunstancia,  reforzando  a 

sinalización.

Nas estradas de acceso controlado, como son as autoestradas, autovías e vías para 

automóbiles e nas estradas autonómicas de nova construción, trabállase, xa no 

seu deseño, na instalación de pasos de fauna. Tamén na construción de vías de 

escape de fauna ou o reforzo de peches.
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En distintas estradas autonómicas (fundamentalmente de Lugo, onde se detectan 

máis incidencias) estase a probar a utilización de reforzos de valado. Igualmente, 

estase a probar o emprego de elementos disuasorios, como son os repelentes ou 

atraentes olfactivos ou captafaros reflectores.

Na actualidade estase probando un sistema automatizado de escape no CG 2.2 

Trátase dunha gaiola que ten dúas portas, o animal entra por unha porta e se 

activa  un  mecanismo que pecha as portas e  deixa  aberta só unha para que o 

animal poida saír por ela“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Asinado dixitalmente por:

 

DIRECCIÓN XERAL DE RELACIÓNS INSTITUCIONAIS E PARLAMENTARIAS na data 16/10/2023 19:19:38
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 57681, formulada polo 

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego a iniciativa de dona  Carmen 

Aira Díaz e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as actuacións da 

Xunta  de  Galicia  para  evitar  os  accidentes  de  circulación  provocados polo 

acceso dos xabaríns ás estradas galegas”(publicada no BOPG número 551 do 25 

de  agosto  de  2023),  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación 

formulada  pola Consellería  de  Infraestruturas  en  Mobilidade,   que  ten  o 

seguinte contido:

“Na  análise  por  anos  compróbase  que  os  accidentes  por  xabaril  supoñen,  na 

maioría dos casos, máis da metade do total de accidentes. Por esta razón, ante o 

risco crecente que supón a presenza do xabaril para os usuarios das estradas e a 

pesar da súa relativamente baixa lesividade, o departamento de Infraestruturas da 

Xunta está a intensificar unha serie de medidas.

Así, nas estradas convencionais, onde resulta extraordinariamente complexo evitar 

a entrada de animais á calzada, óptase cando menos por medidas orientadas a 

informar  ao  condutor  do  perigo  asociado  a  esa  circunstancia,  reforzando  a 

sinalización.

Nas estradas de acceso controlado, como son as autoestradas, autovías e vías para 

automóbiles e nas estradas autonómicas de nova construción, trabállase, xa no 

seu deseño, na instalación de pasos de fauna. Tamén na construción de vías de 

escape de fauna ou o reforzo de peches.
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En distintas estradas autonómicas (fundamentalmente de Lugo, onde se detectan 

máis incidencias) estase a probar a utilización de reforzos de valado. Igualmente, 

estase a probar o emprego de elementos disuasorios, como son os repelentes ou 

atraentes olfactivos ou captafaros reflectores.

Na actualidade estase probando un sistema automatizado de escape no CG 2.2 

Trátase dunha gaiola que ten dúas portas, o animal entra por unha porta e se 

activa  un  mecanismo que pecha as portas e  deixa  aberta só unha para que o 

animal poida saír por ela“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 58582, formulada polo 

Grupo  Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego  a  iniciativa  de  dona  Noa 

Presas  Bergantiños  e  outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre “as 

previsións  da  Xunta  de  Galicia  respecto  da  posibilidade  de  modificar  a 

planificación da  futura  conexión  entre  a  N-525 e  o  Complexo Hospitalario 

Universitario de Ourense”(publicada no BOPG número 559 do 11 de setembro de 

2023), teño a honra de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 

157  do  Regulamento do Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 

Consellería de Infraestruturas en Mobilidade,  que ten o seguinte contido:

“Xunta de Galicia vai redactar o proxecto dunha nova vía de conexión entre a N-

525 e o hospital de Ourense, para conectar esa estrada coa avenida do Regato, un 

viario local executado parcialmente. A actuación facilitará un acceso directo cara 

ao hospital  que evitará un rodeo e permitirá  achegar o centro hospitalario  ao 

conxunto da área sanitaria.

Esta vía, cunha lonxitude de 640 metros e que xa está prevista na planificación 

urbanística, apóiase en enlaces xa existentes nos seus extremos, tanto na N-525 

como no final da avenida do Regato na avenida de Zamora. Ao igual que o paso 

sobre o río Barbaña, que tamén está executado, o cal simplificará a tramitación e 

execución da obra.

O novo acceso disporá de dúas calzadas, cada unha con dous carrís de circulación, 

separadas  por  mediana  axardinada.  Nun  primeiro  treito,  de  330  metros,  a 

actuación consistirá na duplicación da avenida do Regato, e nun segundo treito, de 

310 metros, será de nova execución ata conectar coa N-525.
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 Considerando outras actuacións similares realizadas pola Xunta nos últimos anos, 

estímase  que  esta  actuación  suporá  unha  inversión  estimada  entorno  aos  5 

millóns de euros, sumando a execución das obras, as expropiacións e a reposición 

dos servizos afectados.

Para poder facer realidade esa conexión máis directa co hospital desde a N-525 fai 

falta avanzar nos trámites administrativos necesarios, comezando polo inicio da 

redacción, a finais deste mesmo ano, do proxecto de trazado co obxectivo de que 

estea ultimado para sometelo a información pública a mediados de 2024.

Cómpre  sinalar  que  esta  proposta  non  é  unha  mera  intervención  urbana,  que 

tamén, senón que a implicación da Xunta de Galicia deriva de facilitar o acceso a 

un equipamento sanitario da maior importancia, e na que se está a executar a día 

de  hoxe  unha  obra  de  ampliación  moi  relevante,  que  sucede  a  outros 

investimentos recentes da Xunta de Galicia.

Trátase  dunha  actuación  factible  a  moi  curto  prazo,  cunha  funcionalidade 

evidente, e que non condiciona de ningún modo a súa prolongación futura“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 59102, formulada polo 

Grupo  Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego  a  iniciativa  de  don  Iago 

Tabarés  Pérez-Piñeiro  e  outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre “a 

humanización e mellora da seguridade viaria e peonil  na rúa da Granxa en 

Ourense”(publicada no BOPG número 562 do 14 de setembro de 2023),  teño a 

honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do 

Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 

Consellería de Infraestruturas en Mobilidade,  que ten o seguinte contido:

“Na  OU-101,  estrada  da  Granxa,  non  hai  identificado  ningún  treito  de 

concentración de accidentes (TCA). É dicir, de acordo co método estatístico que 

identifica os treitos máis problemáticos da rede de estradas, a partir dos rexistros 

de accidentes con vítimas que xestiona la DGT, este tramo non se identifica como 

tal.

En 2016 a Xunta de Galicia xa realizou melloras de seguridade neste treito urbano 

da estrada,  entre os puntos quilométricos  0+220 e 0+460 e 1+100 e 1+300 e 

executouse un novo paso de peóns sobreelevado para reducir a velocidade dos 

vehículos.

Ademais, no marco do proceso de mellora continua das estradas autonómicas que 

leva  a  cabo  a  Xunta  de  Galicia,  estase  a  promover  nestes  momentos  unha 

actuación de conservación extraordinaria que inclúe esta rúa. A obra, licitada o día 

25 de abril de 2023, xa está en execución e nas vindeiras semanas actuarase para 

mellorar a seguridade dos peóns nesta travesía.
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A  Xunta  de Galicia  está  fortemente  comprometida  coa  mellora  da  rede viaria 

autonómica  no  concello  de  Ourense,  con  obras  tan  relevantes  como  a 

rehabilitación da Ponte do Milenio; as obras de mellora das rúas Otero Pedraio ou 

Marcelo Macías; a posta en valor da Ponte Vella; a mellora da seguridade viaria 

levada a cabo en Seixalbo na OU-105; as sendas que se están a executar en Ponte 

Sevilla,  Rabaza,  Avenida  de  Ponferrada,  Montealegre,  Valdorregueiro,  coa 

redacción do proxecto de ronda este entre Bemposta e a N-525 ou o proxecto do 

eixo  de  mobilidade  sostible  entre  o  norte  e  o  sur  da  cidade,  que  incluirá  a 

humanización da Avenida das Caldas e permitirá completar o paseo do Barbaña“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 59230, formulada polo 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia a iniciativa de dona Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “as previsións 

do Goberno galego respecto da asunción dos custos da prestación por parte 

dos  concellos  competencias  propias  da  Comunidade  Autónoma, 

nomeadamente dos  centros  de  educación infantil  de  0-3  anos  a  partir  de 

2024”(publicada no BOPG número 567 do 22 de setembro de 2023), teño a honra 

de enviarlle, para así dar cumprimento ao previsto no artigo 157 do Regulamento 

do Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Política 

Social e Xuventude,  que ten o seguinte contido:

“A Xunta de Galicia ten posto en marcha o programa de gratuidade nas escolas 

infantís 0-3, o que supón un esforzo financeiro moi importante dado que neste 

ano 2023 destinamos arredor de 55 millóns de euros a este programa.

Cremos que  é  un  esforzo  que  merece a  pena e  que é  moi  ben recibido  polas 

familias. Precisamente, grazas a este programa, Galicia é a comunidade líder en 

escolarización 0-3 en España, tal como vén de recoñecer o Goberno central nas 

súas últimas estatísticas. Isto demostra que o número de prazas financiadas con 

fondos públicos a disposición das familias galegas é elevado en comparación coa 

media española e o resto de comunidades autónomas.

Por esta razón, desde Galicia seguimos a reclamar que o Goberno central achegue 

financiamento ás comunidades autónomas para establecer esta gratuidade, que 

no caso de Galicia está a disposición de máis de 30.000 familias.

Ademais,  como  xa  temos  insistido  en  diversas  ocasións  tamén  en  sede 

parlamentaria,  trátase  dun  esforzo  compartido  nas  escolas  municipais  cos 
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concellos,  titulares  destes  centros.  Sobre  esta  cuestión,  o  plantexamento  da 

Xunta é que ningún concello saia perdendo coa gratuidade, porque o que se paga 

aos concellos é exactamente o mesmo que terían que pagar as familias segundo a 

súa renda en función do decreto de prezos públicos da Xunta.

A Xunta de Galicia destina cada curso 7,7 millóns de euros ao financiamento das 

escolas infantís 0-3 de titularidade municipal.  Non obstante, e tal  como se lle 

trasladou desde a Consellería de Política Social e Xuventude á Federación Galega 

de Municipios e Provincias (FEGAMP), no caso de que o Goberno central destine 

financiamento ás comunidades autónomas para financiar a rede de prazas 0-3 xa 

existente, a Xunta de Galicia aumentará o financiamento destinado aos concellos 

con escola infantil municipal. 

Pero a realidade é que, no momento de elaboración desta resposta parlamentaria, 

o  Goberno  presidido  por  Pedro  Sánchez  destina  0  euros  ao  mantemento  das 

escolas infantís xa en funcionamento en Galicia“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 59407, formulada polo Grupo 

Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego a iniciativa de dona Carmen Aira Díaz e 

dona Olalla  Rodil  Fernández,  sobre “as previsións do Goberno galego respecto da 

dotación con persoal público a residencia de maiores de Lugo da Fundación Amancio 

Ortega”(publicada no BOPG número 567 do 22 de setembro de 2023), teño a honra de 

enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do  Regulamento  do 

Parlamento de Galicia, a contestación formulada pola Consellería de Política Social e 

Xuventude,  que ten o seguinte contido:

“A residencia de maiores de Lugo é un dos sete centros residenciais que constrúe e 

equipara a Fundación Amancio Ortega nas 7 cidades galegas.

O investimento previsto pola Fundación nestes sete centros é de 90 millóns de euros e 

suporán a creación de 900 novas prazas públicas de atención residencial, distribuídas da 

seguinte maneira: 150 prazas nos centros de Vigo e A Coruña; e 120 en Ourense, Lugo, 

Santiago de Compostela, Pontevedra e Ferrol. 

Estas novas residencias de maiores, que formarán parte da rede pública da Xunta de 

Galicia,  contarán  cun  equipamento  de  vangarda  e  con  servizos  innovadores,  como 

unidades  psicoxeriátricas  especializadas  no  alzhéimer  e  outras  demencias 

neurodexenerativas“.

O que lle remito para o seu coñecemento e inserción no Boletín Oficial do Parlamento de 

Galicia, de acordo co previsto no artigo 65 e concordantes do Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 59448, formulada polo 

Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego a iniciativa de don Luis Bará 

Torres e outros/as deputados/as do mesmo grupo, sobre “a igualdade de trato na 

asignación  de  fondos  da  Axencia  Galega  de  Infraestruturas  a  través  dos 

convenios que asina cos concellos”(publicada no BOPG número 567 do 22 de 

setembro  de  2023),  teño  a  honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao 

previsto no artigo 157 do Regulamento do Parlamento de Galicia, a contestación 

formulada pola Consellería de Infraestruturas e Mobilidade,  que ten o seguinte 

contido:

“Cada un dos convenios subscritos pola Axencia Galega de Infraestruturas con 

concellos galegos busca solucionar unha problemática relevante desde o punto de 

vista da seguridade viaria e da funcionalidade da rede de estradas;  ou ben vai 

asociada a cambios de titularidade de treitos da rede autonómica que se transfire 

á entidade local correspondente; ou se trata de actuacións sobre a propia rede de 

estradas  ou  a  súa  contorna,  nas  que  os  concellos  colaboran  para  o  seu 

desenvolvemento coa achega dos terreos necesarios para a execución das obras.

E  hai  que  considerar  que  a  maior  parte  das  actuacións  da  AXI  derivan  de 

instrumentos nos que os criterios de asignación de recursos son obxectivos, como 

a seguridade viaria  (de acordo coa metodoloxía  de identificación de Treitos de 

Concentración de Accidentes); a mellora da mobilidade peonil e ciclista (Plan de 

Sendas de Galicia, coas estratexias comarcais publicadas na web da AXI); e co Plan 

de reforzos de firme, que se deseña en base ás inspeccións dos técnicos de acordo 

co estado global dos firmes da rede autonómica en cada ano.
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Finalmente,  sinalar  que,  en  cumprimento  da  normativa  vixente,  realízase  a 

publicación dos convenios de colaboración subscritos entre a Axencia Galega de 

Infraestruturas e os distintos concellos galegos. Así, o artigo 15 de Lei 1/2016, de 

transparencia e bo goberno, impón a cada consellería ou entidade da Xunta de 

Galicia a obriga de publicar no Diario Oficial de Galicia unha relación dos convenios 

de colaboración subscritos no cuadrimestre anterior“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia
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Ref. ms

En relación coa pregunta con resposta escrita  número: 59860, formulada polo 

Grupo  Parlamentario  do  Bloque  Nacionalista  Galego  a  iniciativa  de  don  Iago 

Tabarés  Pérez-Piñeiro  e  outros/as  deputados/as  do  mesmo  grupo,  sobre “o 

incremento  do  risco  de  accidentes  durante  a  tempada  de  emerxencia 

cinexética temporal en Ourense e as medidas previstas pola Xunta de Galicia 

para evitar sinistros derivados da irrupción de animais salvaxes nas vías de 

circulación”(publicada no BOPG número 567 do 22 de setembro de 2023), teño a 

honra  de  enviarlle,  para  así  dar  cumprimento  ao  previsto  no  artigo  157  do 

Regulamento  do  Parlamento  de  Galicia,  a  contestación  formulada  pola 

Consellería de Infraestruturas e Mobilidade,  que ten o seguinte contido:

“Todos os anos é moi relevante a cantidade de accidentes de circulación nos que 

están  implicados  animais  salvaxes  nas  estradas  de  titularidade  autonómica  na 

provincia de Ourense.

Na análise por anos compróbase que os accidentes por xabaril supoñen, na maioría 

dos casos, máis da metade do total de accidentes. Por esta razón, ante o risco 

crecente que supón a presenza do xabaril para os usuarios das estradas e a pesar 

da  súa  relativamente  baixa  lesividade,  o  departamento  de  Infraestruturas  da 

Xunta está a intensificar unha serie de medidas.

Así, nas estradas convencionais, onde resulta extraordinariamente complexo evitar 

a entrada de animais á calzada, óptase cando menos por medidas orientadas a 

informar  ao  condutor  do  perigo  asociado  a  esa  circunstancia,  reforzando  a 

sinalización.
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Nas estradas de acceso controlado, como son as autoestradas, autovías e vías para 

automóbiles e nas estradas autonómicas de nova construción, trabállase, xa no 

seu deseño, na instalación de pasos de fauna. Tamén na construción de vías de 

escape de fauna ou o reforzo de peches.

En distintas estradas autonómicas (fundamentalmente de Lugo, onde se detectan 

máis incidencias) estase a probar a utilización de reforzos de valado. Igualmente, 

estase a probar o emprego de elementos disuasorios, como son os repelentes ou 

atraentes olfactivos ou captafaros reflectores.

Na actualidade estase probando un sistema automatizado de escape no CG 2.2 

Trátase dunha gaiola que ten dúas portas, o animal entra por unha porta e se 

activa  un  mecanismo que pecha as portas e  deixa  aberta só unha para que o 

animal poida saír por ela“.

O  que  lle  remito  para  o  seu  coñecemento  e  inserción  no  Boletín  Oficial  do 

Parlamento  de Galicia,  de  acordo co  previsto  no  artigo  65  e  concordantes  do 

Regulamento vixente.

Santiago de Compostela, 

A directora xeral de Relacións Institucionais e Parlamentarias

(ASINADO DIXITALMENTE) 

Sr. presidente do Parlamento de Galicia

Páxina 2 de 2

C
V

E
-P

R
E

P
A

R
: b

bf
a7

b1
7-

09
d8

-6
46

2-
bc

c9
-8

84
7f

cf
83

f4
0

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-W

Fm
1l

vK
7h

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

224669

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-J

0a
U

r8
fX

v-
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-WFm1lvK7h-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-J0aUr8fXv-7


Asinado dixitalmente por:
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Asunto: Propuesta de DECISIÓN DEL PARLAMENTO EUROPEO Y DEL CONSEJO por la que se 

modifica la Directiva 2014/62/UE en lo que respecta a determinadas obligaciones de 

presentación de información [COM (2023) 582 final] [2023/0355 (COD)] 

En aplicación del artículo 6.1 de la Ley 8/1994, de 19 de mayo, la Secretaría de la Comisión Mixta 

para la Unión Europea remite a su Parlamento, por medio del presente correo electrónico, la 

iniciativa legislativa de la Unión Europea que se acompaña, a efectos de su conocimiento y para 

que, en su caso, remita a las Cortes Generales un dictamen motivado que exponga las razones 

por las que considera que la referida iniciativa de la Unión Europea no se ajusta al principio de 

subsidiariedad. 

La Secretaría de la Comisión Mixta para la Unión Europea recuerda que, de conformidad con el 

Real Decreto 400/2023, de 29 de mayo, el Congreso de los Diputados y el Senado se han 

constituido el día 17 de agosto de 2023. Por tanto, los documentos que su Parlamento remita a 

esta Secretaría serán trasladados a la Comisión Mixta que se constituirá en las próximas 

semanas. 

Con el fin de agilizar la transmisión de los documentos en relación con este procedimiento de 

control del principio de subsidiariedad, le informamos de que se ha habilitado el siguiente correo 

electrónico de la Comisión Mixta para la Unión Europea: cmue@congreso.es  

SECRETARÍA DE LA COMISIÓN MIXTA PARA LA UNIÓN EUROPEA 

224671
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COMISIÓN 
EUROPEA 

PARLAMENTO DE GAUCA 
REXSTRO XERAL ENTRADA 

2O23 

Núm. 

Bruselas, 17.10.2023 
COM(2023) 582 final 

2023/0355 (COD) 

Propuesta de 

DECISIÓN DEL PARLAMENTO EUROPEO Y DEL CONSEJO 

por la que se modifica la Directiva 2014/62/UE en lo que respecta a determinadas 
obligaciones de presentación de información 

ES 	 ES 
224672
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ES 1  ES 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. CONTEXTO DE LA PROPUESTA 

• Razones y objetivos de la propuesta 

En su Comunicación titulada «Competitividad a largo plazo de la UE: más allá de 2030»(1), la 

Comisión ha subrayado la importancia de contar con un sistema normativo que permita 

alcanzar los objetivos con los menores costes posibles. Por este motivo, se ha comprometido a 

dar un nuevo impulso para racionalizar y simplificar las obligaciones de presentación de 

información, con el objetivo último de reducir estas cargas en un 25 %, sin menoscabo de los 

objetivos estratégicos correspondientes.  

Las obligaciones de presentación de información desempeñan un papel clave a la hora de 

garantizar la correcta aplicación de la legislación y su seguimiento adecuado. En general, sus 

costes se ven compensados en gran medida por los beneficios que aportan, en particular en lo 

que respecta al seguimiento y a la garantía del cumplimiento de las políticas clave. No 

obstante, las obligaciones de presentación de información también pueden imponer una carga 

desproporcionada a las partes interesadas, lo que afecta especialmente a las pymes y a las 

microempresas, habida cuenta también de los avances organizativos y tecnológicos que 

exigen que se ajusten las obligaciones de presentación de información originales. Su 

acumulación a lo largo del tiempo puede dar lugar a obligaciones redundantes, duplicadas u 

obsoletas, a una frecuencia y un calendario ineficientes o a métodos de recopilación de 

información inadecuados.  

Por lo tanto, la racionalización de las obligaciones de presentación de información y la 

reducción de la carga administrativa constituyen una prioridad. En este contexto, la presente 

propuesta tiene por objeto simplificar una iniciativa adscrita a la ambición principal «una 

Economía al Servicio de las Personas» en el ámbito de actuación de la Unión Económica y 

Monetaria.  

La propuesta racionalizará las obligaciones de presentación de información eliminando los 

informes que ya no son necesarios.  

Las obligaciones de presentación de información recaen sobre las autoridades públicas. Esta 

propuesta suprimiría la obligación de las autoridades competentes de los Estados miembros 

que se establece en el artículo 11 de la Directiva 2014/62/UE2 de transmitir a la Comisión 

datos estadísticos sobre el número de delitos de falsificación y sobre el número de personas 

enjuiciadas y condenadas por dichos delitos de falsificación. Aunque las autoridades de los 

Estados miembros tienen dificultades para recopilar y transmitir datos fiables y, por tanto, 

cumplir esta disposición, estos no desempeñan un papel fundamental en la aplicación efectiva 

de este acto jurídico específico.  

 

• Coherencia con las disposiciones existentes en la misma política sectorial 

Esta propuesta forma parte de un primer paquete de medidas destinado a racionalizar las 

obligaciones de presentación de información.  Se trata de un paso más en un proceso en el que 

se examinan exhaustivamente las obligaciones de presentación de información vigentes, con 

el fin de evaluar si siguen siendo pertinentes y hacerlas más eficientes.  

 
1 COM(2023) 168. 
2 DO L 151 de 21.5.2014, p. 1.  
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ES 2  ES 

La racionalización introducida por estas medidas no afectará a la consecución de los objetivos 

que se persiguen mediante esta política, debido a las siguientes razones: 

El objetivo principal de la Directiva 2014/62/UE es la protección penal del euro y de otras 

monedas frente a la falsificación.  

Establece normas mínimas relativas a la definición de las infracciones y sanciones penales en 

el ámbito de la falsificación del euro y otras monedas, así como disposiciones comunes para 

reforzar la lucha contra dichas infracciones y mejorar su investigación y garantizar una mejor 

cooperación contra la falsificación. 

Entre los principales elementos de la Directiva cabe destacar la tipificación penal de la 

«fabricación» y la «distribución» de monedas falsificadas, así como de los «delitos 

preparatorios», como la fabricación de elementos de seguridad, las disposiciones sobre 

sanciones y el principio de territorialidad y la jurisdicción extraterritorial. También establece 

preceptos que regulan el uso de determinados instrumentos de investigación y garantizan que 

los Centros Nacionales de Análisis (CNAC) y los Centros Nacionales de Análisis de Monedas 

(CNAC) puedan analizar las falsificaciones de euros durante los procesos judiciales en curso. 

La transposición efectiva de estos elementos a los ordenamientos jurídicos nacionales es 

esencial para alcanzar los objetivos de la Directiva.  

Además, la Directiva exige a los Estados miembros que transmitan a la Comisión datos 

estadísticos pertinentes sobre el número de delitos relacionados con la falsificación de billetes 

y monedas y el número de personas enjuiciadas y condenadas.  

Estos datos ayudarían, en principio, a obtener una visión más completa del problema de la 

falsificación a escala de la Unión, y contribuirían así a formular una respuesta más eficaz.  

Sin embargo, la experiencia ha demostrado que los datos estadísticos sobre los procesos 

penales relativos a la falsificación del euro que facilitan los Estados miembros en virtud de 

esta disposición no son comparables y a menudo son dispersos e inexactos y están 

incompletos. Así pues, en la práctica, la obligación no contribuye de forma eficaz a controlar 

y evaluar si se ha alcanzado el objetivo de la Directiva.  

En general, el incumplimiento de las obligaciones de presentación de datos estadísticos no 

puede servir para justificar la exención de los Estados miembros de dichas obligaciones. Por 

el contrario, debería dar lugar a que se realicen más esfuerzos para garantizar el 

cumplimiento, en particular a que la Comisión pruebe diferentes enfoques o facilite normas y 

formatos de presentación de información comunes que sirvan de base para las obligaciones de 

presentación información que recaen sobre los Estados miembros.   

Sin embargo, en lo que se refiere específicamente a la falsificación del euro, ya existen 

obligaciones de presentación información sobre el número de monedas y billetes falsificados 

que se han decomisado. Las autoridades nacionales de los países de la UE deben enviar los 

billetes y monedas falsos a sus Centros Nacionales de Análisis para su análisis e 

identificación. Los bancos y otras entidades de crédito deben retirar de la circulación todos los 

billetes y monedas de euros que sospechen que son falsos y entregarlos a las autoridades 

nacionales competentes. 

Así pues, el alcance y las tendencias del fenómeno como tal están bien documentados y son 

conocidos por las autoridades nacionales competentes3. Por lo tanto, en este ámbito delictivo 

 
3 Todos los datos sobre billetes y monedas falsos se registran en el Sistema de Control de Falsificaciones 

(SCF) del BCE y se comparten con las autoridades nacionales competentes a través de informes y de la 

participación en reuniones de grupos de expertos.   
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específico, la obligación de presentar datos estadísticos sobre procesos penales no es esencial 

para garantizar la consecución y el seguimiento de los objetivos de la Directiva. 

• Coherencia con otras políticas de la Unión 

En el marco del Programa de Adecuación y Eficacia de la Reglamentación (REFIT), la 

Comisión se asegura de que la legislación es adecuada para su finalidad, se orienta a las 

necesidades de las partes interesadas y minimiza las cargas al tiempo que se alcanzan sus 

objetivos. Así pues, la presente propuesta forma parte del programa REFIT, al reducir la 

complejidad de las cargas relacionadas con la presentación de información derivadas del 

entorno normativo de la UE. 

Aunque algunas obligaciones de presentación de información son esenciales, estas deben ser 

lo más eficientes posible y evitar solapamientos, eliminar cargas innecesarias y utilizar en la 

medida de lo posible soluciones digitales e interoperables.  

La presente propuesta racionaliza las obligaciones de presentación de información, lo que 

hace que la consecución de los objetivos de la legislación sea más eficiente y menos gravosa 

para las autoridades públicas. 

2. BASE JURÍDICA, SUBSIDIARIEDAD Y PROPORCIONALIDAD 

• Base jurídica 

La base jurídica de la presente propuesta es el artículo 83, apartado 1, del TFUE, relativo a la 

cooperación judicial en materia penal, que es compatible con la Directiva 2014/62/UE. 

• Subsidiariedad (en el caso de competencia no exclusiva)  

Las obligaciones de presentación de información en cuestión vienen impuestas por el Derecho 

de la UE. Por lo tanto, su racionalización se logra mejor a nivel de la UE, a fin de garantizar la 

seguridad jurídica y la coherencia de la presentación de información. Esto garantizará la 

igualdad de condiciones para las administraciones públicas de toda la UE, que se verán 

beneficiadas por la racionalización de las obligaciones de presentación de información 

prevista en las presentes medidas. 

• Proporcionalidad 

La racionalización de las obligaciones de presentación de información simplifica el marco 

jurídico mediante la introducción de cambios mínimos en las obligaciones vigentes que no 

afectan a la esencia del objetivo estratégico más amplio. Por lo tanto, la propuesta se limita a 

los cambios necesarios para garantizar una presentación de información eficiente sin 

modificar ninguno de los elementos sustanciales de la normativa en cuestión.  
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ES 4  ES 

• Elección del instrumento 

Teniendo en cuenta que la modificación solo implica la supresión de la obligación de los 

Estados miembros de facilitar datos, lo cual no requiere ninguna transposición por parte de los 

Estados miembros, se considera que el instrumento jurídico más adecuado es una Decisión del 

Parlamento Europeo y del Consejo adoptada de conformidad con el procedimiento establecido 

en el artículo 83, apartado 1, del TFUE. 

3. RESULTADOS DE LAS EVALUACIONES EX POST, DE LAS CONSULTAS 

CON LAS PARTES INTERESADAS Y DE LAS EVALUACIONES DE 

IMPACTO 

• Evaluaciones ex post / controles de la adecuación de la legislación existente 

N.A. 

• Consultas con las partes interesadas 

N.A. 

• Obtención y uso de asesoramiento especializado 

Se ha llegado a la presente propuesta tras un proceso de análisis interno de las obligaciones de 

presentación de información existentes y sobre la base de la experiencia adquirida en la 

aplicación de la legislación conexa. Dado que se trata de uno de los pasos en el proceso de 

evaluación continua de las obligaciones de presentación de información derivadas de la 

legislación de la UE, se dará continuidad al análisis de dichas cargas y de sus repercusiones 

para las partes interesadas. 

• Evaluación de impacto 

La propuesta conlleva un cambio limitado y específico de un acto legislativo con vistas a 

racionalizar las obligaciones de presentación de información. Se basa en la experiencia 

adquirida con su aplicación. Los cambios no tienen repercusiones significativas en la política, 

si bien permiten una aplicación más eficiente y eficaz. Su naturaleza específica y la falta de 

opciones de actuación pertinentes hacen que no sea necesario realizar una evaluación de 

impacto.  

• Adecuación regulatoria y simplificación 

Se trata de una propuesta REFIT destinada a simplificar la legislación y reducir las cargas 

para las partes interesadas.  

Reducirá la carga administrativa para las autoridades competentes al eliminar una obligación 

de presentación de información estadística que resulta redundante.  

 

• Derechos fundamentales 

N.A. 

4. REPERCUSIONES PRESUPUESTARIAS 

N.A. 
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5. OTROS ELEMENTOS 

• Documentos explicativos (para las Directivas) 

N.A. 

• Explicación detallada de las disposiciones específicas de la propuesta 

La presente propuesta deroga el artículo 11 de la Directiva 2014/62/UE, relativa a la 

protección penal del euro y otras monedas frente a la falsificación, teniendo en cuenta las 

circunstancias particulares pertinentes para la lucha contra la falsificación de monedas y del 

euro. De este modo, suprime las obligaciones de presentación de información estadística 

redundantes establecidas por dicho precepto.  
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2023/0355 (COD) 

Propuesta de 

DECISIÓN DEL PARLAMENTO EUROPEO Y DEL CONSEJO 

por la que se modifica la Directiva 2014/62/UE en lo que respecta a determinadas 

obligaciones de presentación de información  

 

EL PARLAMENTO EUROPEO Y EL CONSEJO DE LA UNIÓN EUROPEA, 

Visto el Tratado de Funcionamiento de la Unión Europea, y en particular su artículo 83, 

apartado 1, 

Vista la propuesta de la Comisión Europea, 

Previa transmisión del proyecto de acto legislativo a los Parlamentos nacionales, 

Visto el dictamen del Comité Económico y Social Europeo4,  

De conformidad con el procedimiento legislativo ordinario, 

Considerando lo siguiente: 

(1) Las obligaciones de presentación de información desempeñan un papel clave a la hora 

de garantizar el seguimiento adecuado y la aplicación correcta de la legislación. Sin 

embargo, es importante racionalizar dichas obligaciones, a fin de garantizar que 

cumplen el objetivo para el que fueron previstas y limitar la carga administrativa.  

(2) El artículo 11 de la Directiva 2014/62/UE del Parlamento Europeo y del Consejo5 

exige a los Estados miembros que transmitan a la Comisión cada dos años, como 

mínimo, datos sobre el número de delitos relacionados con la falsificación de billetes y 

monedas y sobre el número de personas enjuiciadas y condenadas por dichos delitos.  

(3) Por lo que se refiere a la falsificación del euro, ya existen obligaciones de presentación 

de información sobre el número de monedas falsas y billetes falsos decomisados, 

concretamente en el artículo 3, apartado 1, del Reglamento (CE) n.º 1338/2001 del 

Consejo6. El alcance y las tendencias del fenómeno como tal están bien documentados 

y son conocidos por las autoridades nacionales competentes. Por lo tanto, en este 

ámbito delictivo específico, la obligación de presentar datos estadísticos sobre 

procesos penales no es esencial para garantizar la consecución y el seguimiento de los 

objetivos de la Directiva 2014/62/UE.  

(4) Por lo tanto, debe suprimirse la obligación establecida en el artículo 11 de la Directiva 

2014/62/UE, en consonancia con la Comunicación de la Comisión titulada 

«Competitividad a largo plazo de la UE: más allá de 2030»7. 

 
4 DO C 271 de 19.9.2013, p. 42.  
5 Directiva 2014/62/UE del Parlamento Europeo y del Consejo, de 15 de mayo de 2014, relativa a la 

protección penal del euro y otras monedas frente a la falsificación, y por la que se sustituye la Decisión 

Marco 2000/383/JAI del Consejo (DO L 151 de 21.5.2014, p. 1).  
6 Reglamento (CE) n.º 1338/2001 del Consejo, de 28 de junio de 2001, por el que se definen las medidas 

necesarias para la protección del euro contra la falsificación (DO L 181 de 4.7.2001, p. 6). 
7 COM(2023) 168. 
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(5) De conformidad con los artículos 1 y 2 del Protocolo n.º 22 sobre la posición de 

Dinamarca, anejo al Tratado de la Unión Europea («TUE») y al Tratado de 

Funcionamiento de la Unión Europea («TFUE»), Dinamarca no participa en la 

adopción de la presente Decisión y no queda vinculada por ella ni sujeta a su 

aplicación. 

(6) [«De conformidad con el artículo 3 del Protocolo n.º 21 sobre la posición del Reino 

Unido y de Irlanda respecto del espacio de libertad, seguridad y justicia, anejo al TUE 

y al TFUE, Irlanda ha notificado su deseo de participar en la adopción y aplicación de 

la presente Decisión.» O «De conformidad con los artículos 1 y 2 del Protocolo n.º 21 

sobre la posición del Reino Unido y de Irlanda respecto del espacio de libertad, 

seguridad y justicia, anejo al TUE y al TFUE, y sin perjuicio del artículo 4 de dicho 

Protocolo, Irlanda no participa en la adopción de la presente Decisión y no queda 

vinculada por ella ni sujeta a su aplicación.» ]  

(7) Procede, por tanto, modificar la Directiva 2014/62/UE en consecuencia. 

 

HAN ADOPTADO LA PRESENTE DECISIÓN: 

Artículo 1 

Se suprime el artículo 11 de la Directiva 2014/62/UE.  

 

Artículo 2 

Los destinatarios de la presente Decisión son los Estados miembros de conformidad con los 

Tratados. 

 

Hecho en Bruselas, el 

Por el Parlamento Europeo Por el Consejo 

La Presidenta La Presidenta / El Presidente 
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Á Mesa do Parlamento  

 

O Grupo Parlamentario Popular de Galicia, o Grupo 
Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego e o Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a través dos seus 
portavoces e da súa portavoz, e ao abeiro do disposto nos artigos 
50 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte petición para a creación dunha Comisión non 
permanente especial de estudo sobre a posible modificación 
da letra do himno de Galicia 

 

Santiago de Compostela, 17 de outubro de 2023 

 

 

 

 
 
 
 

José Alberto 
Pazos Couñago 
Firmado digitalmente por José 
Alberto Pazos Couñago  
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